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punkt zapalny >10

ogłoszenia >20

Sport >28

pogoda >30

„Lufa” znowu
na wolności
Dlaczego wyszedł z aresztu? str. 2

zbigniew twarowski
– czyli jak pokonać
swoje słabości. str. 7

Szaleniec 
jeździł
po ulicach Sannik. str. 2
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Rzut oKIEm | dożynki w żychlinie

urszula i Ireneusz Ledzion byli starościńską parą podczas parafialnych dożynek w żychlinie. 
więcej na str. 8

Żychlin | Akcja na parkingu przed Tesco

Tajemnicze działania  
policjantów z Łodzi
We wtorek  
po godz. 16 na parking 
przed Tesco w Żychlinie 
zaczęli się zjeżdżać 
policjanci. Przyjechały 
dwa radiowozy 
oznakowane, byli 
funkcjonariusze  
z Żychlina oraz 
funkcjonariusze  
w ubraniach cywilnych  
w samochodach  
na łódzkich numerach 
rejestracyjnych.

Spod ubrań wystawały im kaj-
danki i broń. Obiektem ich za-
interesowania był żółty bus na 
kutnowskich numerach rejestra-
cyjnych, który stał na parkingu 
przed marketem.

Przez kilkadziesiąt minut przy-
jeżdżali kolejni funkcjonariusze. 
Mundurowi przesłuchiwali mło-
dego człowieka, najprawdopo-
dobniej kierowcę. Wreszcie po-
jawił się policyjny fotograf, który 
zrobił zdjęcia pojazdu. Dopiero 

wtedy tylne drzwi Renaulta Tra-
fica zostały otwarte. Policjanci 
zrobili ścisły kordon, by nie było 
widać, co znajduje się w środku. 

Jeden z funkcjonariuszy wszedł 
do środka. 

Początkowo sądziliśmy, że to 
kontrabanda z nielegalnymi pa-

pierosami, ale pomiędzy męż-
czyznami było widać, że w środ-
ku nie ma żadnych pudełek, za to 
stoi jakaś maszyna z przezroczy-

stymi elementami. Po następnych 
kilkunastu minutach funkcjona-
riusze zdecydowali się przenieść 
urządzenie z busa do nieoznako-
wanego radiowozu na łódzkich 
numerach rejestracyjnych. 

Ponieważ akcja przebiegała 
spokojnie, w miejsce pomiędzy 
nieoznakowanym radiowozem  
a żółtym busem podjechała ko-
bieta, by zrobić zakupy w marke-
cie. Najwyraźniej z początku nie 
zorientowała się, że wjechała w 
środek akcji. Dopiero jak wyjeż-
dżała z zakupami do auta, jeden  
z funkcjonariuszy ją poinformo-
wał ją o sytuacji, bo na twarzy 
kobiety było widać zmieszanie.

Młody mężczyzna podpisy-
wał policjantom jakieś dokumen-
ty. Po kolejnych kilkunastu minu-
tach funkcjonariusze odjechali. 

– Akcję w Żychlinie prowa-
dzili funkcjonariusze z Wydzia-
łu Przestępstw Gospodarczych 
Komendy Wojewódzkiej Policji 
w Łodzi – mówiła nam wczoraj 
Joanna Kącka, rzecznik KWP 
w Łodzi. – Ze względu na do-
bro postępowania nie możemy 
udzielić żadnych informacji. Nie 
mamy zgody prokuratora pro-
wadzącego. Jak funkcjonariusze 
wykonają wszystkie czynności, 
ogłosimy komunikat w tej spra-
wie. 

Żółty bus wczoraj wciąż stał 
na parkingu przed Tesco. Sa-
mochód należał do wypożyczal-
ni samochodów w Sójkach pod 
Kutnem „Siódme Niebo”. Auto 
spod żychlińskiego Tesco jest na 
stronie internetowej firmy, która 
zajmuje się wynajmem busów.

Dorota Grąbczewska

Na parkingu koło tesco prowadzona była akcja policjantów z Komendy Wojewódzkiej Policji w Łodzi. 
obiektem zainteresowania był żółty bus zaparkowany na sklepowym parkingu.
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zdrowie | Gdzie atakuje coVid-19?

Wirus w powolnym 
odwrocie
Zgodnie z komunikatem 
Sanepidu z powiatu 
gostynińskiego,  
na dzień 9 września  
na godz. 13.00 sytuacja 
epidemiologiczna  
jest opanowana.

Po zdiagnozowaniu kilku 
ognisk koronawirusa, wciąż na 
koronawirusa są leczone tylko  
3 osoby. Gorzej jest w powiecie 
kutnowskim, choć i tutaj widać,  
że z każdym dniem liczba zacho-
rowań maleje.

Na dzień 9 września na godz. 
13.00 w powiecie kutnowskim 
kwarantanną i izolacją było ob-
jętych 200 osób, pod nadzorem 

epidemiologicznym pozostawało  
5 osób. Trzy osoby były hospita-
lizowane z podejrzeniem korona-
wirusa. Zarażonych było 17 osób  
(11 z miasta Kutno, 1 osoba z gmi-
ny Żychlin, 3 osoby z gminy Kut-
no, po 1 osobie z gminy Nowe 
Ostrowy i gminy Strzelce. Ozdro-
wiały 122 osoby. Niestety, wczoraj 
zmarła 4 osoba, 89-letni mężczy-
zna z gminy Kutno. Od początku 
pandemii w powiecie kutnowskim 
zachorowały na koronawirusa  
143 osoby.

W powiecie gostynińskim 
od początku pandemii zachoro-
wało 128 osób, 7 osób zmarło,  
a 118 osób ozdrowiało. W kwa-
rantannie domowej przebywa  
35 osób, 1 osoba jest objęta izola-
cją domową.  dag

 żychlinA ,  bedln

Żychlin 
Petycja 
mieszkańców 
do włodarzy
Zmiana systemu organizacji 
transportu publicznego  
na terenie gminy  
wraz z dowozem dzieci  
do szkół budzi wiele emocji 
i zastrzeżeń. Mieszkańcy 
Sokołówka, Żabikowa  
i Pasieki napisali petycję 
do burmistrza Grzegorza 
Ambroziaka, którą zanieśli 
już 2 września, gdy okazało 
się, że ich dzieci nie zabiera 
szkolny autobus.

– O tym, że nasze dzieci nie 
będą zabierane do szkoły do koń-
ca grudnia, najpierw dowiedzia-
łam się nieoficjalnie od jedne-
go z pracowników SZB, później 
wyczytałam to w Nowym Łowi-
czaninie – mówi Marta Brzeska, 
mieszkanka Sokołówka. – Nikt  
z włodarzy z nami nie rozmawiał. 
Pierwszego dnia syn pojechał do 
szkoły na rowerze, we wtorek, gdy 
padał deszcz, musiałam dziecko 
zawieść i przywieźć.

Wprawdzie droga powiato-
wą jedzie szkolny autobus, ale po 
pierwsze do niego dzieci musia-
łyby najpierw dojść kilkaset me-
trów, a później wysiąść koło ron-
da i znów kilkaset metrów dojść 
do szkoły.

Rodzice zdenerwowani zaist-
niałą sytuacją, która ich nieprzy-
jemnie zaskoczyła, wystosowali 
petycję do Grzegorza Ambrozia-
ka. Niestety, koordynująca zbiera-
nie podpisów mieszkanka Pasie-
ki nie była rozmowna. Przyznała, 
że petycja jest złożona i cierpliwie 
czeka na odpowiedź burmistrza.

Przypomnijmy, że podczas spo-
tkania z kierowcami, 31 sierpnia, 
burmistrz wspominał, że dla ro-
dziców Sokołówka i Żabikowa 
będą rekompensaty za to, że do 
końca roku bedą dowozić dzieci 
do szkoły.  str. 26
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Bezpieczeństwo
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Dorota GrąbCzewSka

Żychlin | zaskakująca decyzja prokuratury w kutnie

Lufa już na wolności
W Żychlinie znów zawrzało. W sobotę rano mieszkańcy zobaczyli  
pijanego Sławomira L. pseudonim „Lufa”, jak leżał na ławce w centrum 
miasta. Wszyscy pamiętają, że został tymczasowo aresztowany 9 lipca,  
po tym jak w rzece Słudwi znaleziono zwłoki 65-letniego Ryszarda Sz., 
mieszkańca Żychlina.

Mieszkańcy pamiętają spekta-
kularną akcję policji i strażaków, 
gdy 9 lipca ok. 40 osób przeszu-
kiwało łąki nad Słudwią w Żychli-
nie oraz sprawdzano okoliczne 
studzienki kanalizacyjne. Po kil-
ku godzinach poszukiwań odnale-
ziono ciało w rzece, w stanie dale-
ko posuniętego rozkładu, po kilku 
dniach pobytu w wodzie, gdy na 
dworze panowały upały. 41-letni 
Sławomir L. został wówczas tym-
czasowo aresztowany, jako po-
dejrzany o zabójstwo, bowiem to 
z nim ofiara feralnego wieczoru 
spożywała alkohol. 

Mieszkaniec Żychlina usłyszał 
wówczas prokuratorski zarzut nie-
umyślnego spowodowania śmierci 
i został aresztowany przez Sąd Re-
jonowy w Kutnie na 3 miesiące. 

Teraz, po niespełna 2 miesiącach 
aresztu, w piątek 4 września, zo-
stał zwolniony na wolność.

– Gdy Prokuratura Rejonowa 
w Kutnie otrzymała opinię bie-
głego z Zakładu Medycyny Są-
dowej, wystąpiła z wnioskiem do 
sądu, by zwolnić z aresztu Sławo-
mira L. – potwierdza nam Tomasz 
Szczepanek p.o. rzecznika Pro-
kuratury Rejonowej w Łodzi. –  
W wyniku sekcji zwłok biegli nie 
potrafili określić przyczyny śmier-
ci Ryszarda Sz. Ich zdaniem nie 
stwierdzono też obrażeń, które by 
świadczyły, że inne osoby przy-
czyniły się do śmierci pokrzyw-
dzonego. Zwolnienie z aresztu 
podejrzanego nie oznacza, że to 
koniec postępowania. Ono trwa 
nadal.

Niespodziewane zwolnie-
nie z aresztu „Lufy” wywołało  
w środowisku wielkie porusze-
nie. To temat numer jeden. W 
miejscu zamieszkania zwolnio-
nego z aresztu mężczyzny przy 
ulicy Łąkowej znów rozpoczę-
ły się libacje alkoholowe oraz 
słychać krzyki i awantury. Po 2 
miesiącach spokoju mieszkańcy 
znów przeżywają piekło.

– Ustalenia prokuratury są 
szokujące – komentują ludzie. – 
Mężczyzna pił z Lufą alkohol, po 
co miałby przedzierać się w nocy 
kilkaset metrów przez łąki na 
skraj rzeki, by wpaść do niej. W 
lipcu wody było w niej po kola-
na. Poza tym ciało było w rozkła-
dzie, nic zatem dziwnego, że bie-
gli nie widzieli obrażeń na ciele. 

A może wystarczyło zanieść nie-
przytomnego od alkoholu czło-
wieka i wrzucić go do wody,  
a może go zepchnąć ze skarpy?

Prokuratura nadal bada spra-
wę. Analizuje różne hipotezy – 
dodaje p.o. rzecznika Prokuratu-
ry Okręgowej w Łodzi.

Mieszkańcy Żychlina przypo-
minają, że w ciągu kilku ostat-
nich lat to trzecia osoba, któ-
ra topi się latem w Słudwi, gdy 
woda ma zaledwie kilkadziesiąt 
centymetrów głębokości. Przy-
padek? 

Dorota Grąbczewska

Żychlin | ulica 1 Maja

Zderzenie dwóch 
samochodów
W środę 2 września  
ok. godz. 14.30 na ulicy  
1 Maja w Żychlinie 
doszło do zderzenia 
dwóch samochodów.

Na szczęście skończyło się na 
lekkich obrażeniach, a zdarze-
nie zakwalifikowano jako kolizję. 
Kierowcy byli trzeźwi.

Z policyjnych ustaleń wyni-
ka, że 43-letni mieszkaniec po-

wiatu kutnowskiego, kierują-
cy Volkswagenem Golfem nie 
ustąpił pierwszeństwa przejazdu  
w wyniku czego doszło do zde-
rzenia z Citroenem Xara kiero-
wanym przez 49-letnią kobietę 
mieszkankę powiatu kutnowskie-
go. Kierująca oraz jej 25-letnia pa-
sażerka odniosły na szczęście lek-
kie obrażenia.

Postępowanie najprawdopo-
dobniej zakończy się mandatem 
dla sprawcy wypadku.  dag

w wyniku sekcji 
zwłok biegli  
nie potrafili określić 
przyczyny śmierci 
ryszarda Sz.

Gmina Strzelce | karambol na A1: radiowóz skasowany

Policjant cudem uszedł z życiem
Do karambolu doszło  
na autostradzie A1  
na wysokości Niedrzewia 
w gminie Strzelce. 
Kierowca Skody Octavii 
uderzył w radiowóz. 
Policjant w ostatniej 
chwili odskoczył.  
Trzy samochody  
są uszkodzone  
i trzy osoby ranne.

O prawdziwym szczęściu  
w nieszczęściu może mówić poli-
cjant kutnowskiej drogówki, który 
2 września pełnił służbę. Feralne-
go poranka 2 września kilka mi-
nut po godzinie 8 rano policjan-
ci otrzymali zgłoszenie o kolizji. 
34-letni kierowca Opla Insignia, 

mieszkaniec Wrocławia uderzył 
w bariery energochłonne. Na 
miejsce zdarzenia zadysponowa-
no radiowóz.

– O godz. 8.45 otrzymaliśmy 
kolejne zgłoszenie, że nasz radio-
wóz został uderzony przez inny 
pojazd – mówi Edyta Machnik, 
rzecznik KPP Kutno. – Na miej-
scu okazało się, że nasz radiowóz 
zatrzymał się przy pojeździe, któ-
ry uderzył w bariery. Miał włą-
czoną sygnalizację świetlną, a 
funkcjonariusz wykonywał czyn-
ności służbowe. W chwili ude-
rzenia akurat był na zewnątrz 
auta. Szedł do bagażnika, by się-
gnąć alkotest na zbadanie trzeź-
wości kierującego, który ude-
rzył w bariery. Niespodziewanie  
w tył i prawy bok radiowozu  
z impetem uderzył kierowca Sko-
da Octavii, 45-letni obywatel 

Czech, który wpadł w poślizg. 
Policjant w ostatniej chwili od-
skoczył. Na skutek uderzenia ra-
diowóz przejechał na lewą stronę 
jezdni i uderzył w nadjeżdżającą 
z przeciwka również Skodę Octa-
vię. Pojazd Czecha po uderze-
niu w radiowóz uderzył jeszcze 
w Opla Insignię, który wcześniej 
uderzył w bariery ochronne.

W wyniku zdarzenia 4 samo-
chody zostały uszkodzone, a trzy 
osoby zostały ranne: 34-letni kie-
rowca Opla Insygnia oraz 2 pasa-
żerki ze Skody Octavii. 

Tego dnia na drodze panowała 
mgła i padał deszcz. Kierowcy nie 
dostosowali prędkości do panują-
cych warunków. Radiowóz nadaje 
się tylko do kasacji.

W internecie jest film z całego 
zdarzenia, który nagrał kierowca 
jadący za Skodą Octavią.  dag

Radiowóz podczas interwencji uderzony przez inny pojazd. policjant cudem uszedł z życiem.
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Pniewo 
2,6 promila  
w organizmie

Policjanci z kutnowskiej dro-
gówki zatrzymali 29 sierpnia 
o godz. 20.47 w miejscowości 
Pniewo, 43-letniego mężczyznę, 
mieszkańca powiatu kutnowskie-
go, który kierował w stanie nie-
trzeźwości Skoda Fabią. Po zba-
daniu alkomatem okazało się, że 
mężczyzna ma 2,6 promila alko-
holu w organizmie. Za swoje nie-
odpowiedzialne zachowanie bę-
dzie odpowiadać przed sądem. dag

Sanniki | Taranował wszystko na drodze 

Szaleniec na drodze, 
ludzie w popłochu 
Mieszkańcy Sannik  
ciągle jeszcze są w szoku  
w związku z wydarzeniami, 
do jakich doszło  
3 września w mieście.  
Przed południem zjawił się 
w nim nikomu nieznany 
kierowca Mercedesa,  
który taranował wszystko, 
co spotkał na swojej drodze.

Wszystko zaczęło się oko-
ło godziny 10.40. Ul. Warszaw-
ską nadjechał samochód, który 
staranował bramę wjazdową na 
plac Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Sannikach, a następnie uderzył  
w schody do budynku, po czym 
ponownie wyjechał na ulicę i skie-
rował się w stronę centrum. 

Świadkowie relacjonują, że 
jego jazda była szalona, poruszał 
się pod prąd, wjeżdżał na chod-
niki, powodując, że piesi musieli 
przed nim uciekać. 

Mężczyzna pojechał na nie-
czynną stację paliw przy ul. War-
szawskiej, gdzie uderzył w drzwi 
wejściowe do budynku stacji. Na 
tym jednak nie poprzestał i dalej 
kontynuował swą destrukcyjną 
jazdę po mieście. Udał się w re-
jon szkoły podstawowej, przy któ-
rej uszkodził bariery. Mieszkańcy 
byli zdezorientowani, nikt nie wie-
dział co się dzieje. 

W niedługim czasie jednost-
ka OSP Sanniki została zadyspo-
nowana na stację paliw przy ul. 
Warszawskiej, na którą spraw-
ca powrócił i uderzył w dwa dys-

trybutory. W tym miejscu został 
obezwładniony przez strażaków  
i przytrzymany do czasu przyjaz-
du patroli policji. 

Sprawcą szaleńczej jazdy  
w Sannikach okazał się być 35-let-
ni mieszkaniec powiatu toruńskie-
go. Świadkowie relacjonują, że  
w chwili zatrzymania był silne 
pobudzony. Przypuszczają, że to 
niedoszły samobójca, a ponadto 
działał pod wpływem substancji 
odurzających. Relacjonują, że wy-
krzykiwał, żeby go zabić.

Decyzją lekarza mężczyzna 
został przewieziony do szpitala  
w Gostyninie, dlatego bezpośred-
nio po zdarzeniu nie udało się go 
przesłuchać. Kilka dni później, 7 
września, policjanci udali się do 
placówki zdrowia, w celu prze-
prowadzenia dalszych czynności  
z jego udziałem. Mężczyźnie zo-
stały postawione trzy zarzuty 
zniszczenia mienia z tytułu wyrzą-
dzenia szkód w każdym z miejsc:  
w jednostce OSP, przy szkole i na 
stacji paliw. 

Ponadto usłyszał też czwarty 
zarzut, związany z posiadaniem 
narkotyków. W Mercedesie, któ-
rym się poruszał, ujawniono bo-
wiem amfetaminę. Asp. Żane-
ta Kołodziejska, rzecznik policji  
w Gostyninie powiedziała nam, że 
mężczyzna nie chciał współpraco-
wać z policją i do niczego się nie 
przyznawał. 

W chwili zatrzymania 35-latek 
był trzeźwy, ale oczywiście zosta-
ła od niego pobrana krew do bada-
nia na obecność narkotyków.  aa 

Bedlno 
Wykosić pobocza

Wójt gminy Bedlno Józef Igna-
czewski podczas sesji Rady Gmi-
ny, 28 sierpnia poinformował, że 
będzie składać wniosek do Wo-
jewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wod-
nej o preferencyjną pożyczkę na 
zakup nowego ciągnika rolnicze-
go z osprzętem potrzebnym do 
wykaszania pasów przydrożnych 
wzdłuż dróg gminnych.

– Wykaszamy trawy wzdłuż 
naszych dróg. Przejęliśmy też 
część obowiązków od powiatu, 
ale dotyczy to tylko wykaszania 
miejsc ograniczających widocz-
ność, jak łuki, skrzyżowania. Nasz 
sprzęt jest już mocno wyeksplo-
atowany, a z PUP dostajemy dużo 
mniej pracowników, dlatego mu-
simy iść w mechanizację – argu-
mentował wójt. – Mam nadzieję, 
że dzięki sprzętowi poprawimy 
widoczność, a tym samym bez-
pieczeństwo. Większość gmin-
nych dróg jest wąska, co sprawia, 
że przy wysokich kukurydzach  
i wysokich trawach rosnących na 
poboczach widoczność jest ogra-
niczona.  dag

mężczyzna pojechał na nieczynną stację paliw  
przy ul. Warszawskiej, gdzie uderzył w dwa dystrybutory. 
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Aktualności
Żychlin | 95. urodziny honorowego obywatela Miasta

Ludzie pamiętają o Ludwiku Zalewskim  
także w trudnym dla niego czasie
W niedzielę 6 września honorowy obywatel miasta 
Żychlina Ludwik Zalewski obchodził swoje  
95. urodziny. Pamiętali o nim strażacy z OSP Żychlin, 
którzy odwiedzili jubilata w domu, pamiętał Henryk 
Olszewski, pamiętała prezes Towarzystwa Miłośników 
Historii Żychlina Anna Wrzesińska. 

Życzenia i słowa otuchy są 
ważne zwłaszcza teraz, bowiem 
tydzień temu pan Ludwik prze-
wrócił się w domu; rozciął głowę 
i złamał krąg szyjny. Jest w gor-
secie usztywniającym i przebywa  
w domu. Pomimo urazu, jak zwy-
kle humor go nie opuszcza, co jest 
tak ważne w takich chwilach.

My również życzymy jubilato-
wi dużo zdrowia i sił, by wrócił do 
samodzielności. Jeszcze niedaw-
no jak zwykle pan Ludwik, po-
mimo swojego sędziwego wieku, 
co rano o kulach wędrował rano 
do kościoła, w drodze powrotnej 
kupował bułeczki na śniadanie.  
W domu opiekował się chorą 
żoną. Teraz to oboje wymaga-
ją pomocy osób otwartego serca, 

choć na miejscu jest syn Andrzej. 
Na razie jest on na urlopie i opie-
kuje się rodzicami, następnie do-
stanie 2 tygodnie opiekuńczego, 
ale będzie musiał wrócić do pracy, 
a wtedy pomoc będzie potrzebna.

– Jesteśmy gotowi, aby nasi 
strażacy pomagali panu Ludwi-
kowi do czasu, aż wyzdrowieje – 
deklaruje Krzysztof Jakubowski, 
prezes OSP Żychlin. – Pan Lu-
dwik jest honorowym prezesem 
naszej OSP. On kiedyś pomagał 
innym, teraz my chcemy pomóc 
jemu. Dzięki internetowej zbiór-
ce zebraliśmy 3.330 zł na zakup 
nowych aparatów słuchowych dla 
pana Ludwika, które przekazali-
śmy przed wypadkiem. My, stra-
żacy zawsze jesteśmy gotowi, by 
nieść pomoc.

Słowa wsparcia płyną też 
od Anny Wrzesińskiej, prezes 
TMHZ, stowarzyszenia, którego 
pan Ludwik był współzałożycie-
lem. – Będziemy odwiedzać pana 

Ludwika i rozmawiać. Ma nam do 
przekazania jeszcze wiele infor-
macji o historii miasta, co skrzęt-
nie od lat zapisujemy w naszych 
zapiskach – mówi. 

Honorowy obywatel miasta 
przez całe swoje życie był bar-
dzo aktywną osobą, przez 35 lat 
był nauczycielem przedmiotów 
zawodowych w Zespole Szkół w 
Żychlinie, udzielał się społecznie 
w pracy wielu organizacji. Har-
cerzem jest od 1938 roku, straża-
kiem od 1945 roku.

Przez lata oprócz pracy zawo-
dowej oddziaływał wychowawczo 
na młodzież. Dbał o upamiętnie-
nie rocznic historycznych. Nawet 
teraz w podeszłym wieku uczest-
niczył we wszystkich patriotycz-
nych wydarzeniach w Żychlinie 
i gminie Bedlno. Szczególnie ak-
tywnie współpracuje z ZS nr 1 im. 
Adama Mickiewicza, ze Szko-
łą Podstawową w Szewcach Na-
dolnych oraz Szkołą Podstawową  
w Pleckiej Dąbrowie. Kilka lat 
temu do szkolnej izby pamięci  

w Szewcach Nadolnych przeka-
zał ok. 70 medali i repliki polskich 
medali, które zbierał przez całe 
życie. Bywał na wszystkich szkol-
nych uroczystościach. 

Co roku bywał na wigiliach 
harcerskich w Bedlnie i zawsze 
był serdecznie witany i uważnie 
słuchany przez zuchów i harcerzy.

Ludwik Zalewski jest auto-
rem wielu publikacji. Wraz z Je-
rzym Maciakiem napisali i wy-
dali w 2002 roku bardzo ważną 
dla historii gminy Żychlin pozycję 
książkową „Ochotnicza Straż Po-
żarna w Żychlinie Kronika z lat 
1882-2002”. Był współautorem 
publikacji „Zarys historii kutnow-
skiej oświaty w latach 1905-1995” 
(1998r.), do której napisał biogra-
fie ośmiu nauczycieli żychlińskich 
oraz „Placówki oświatowe powia-
tu kutnowskiego”, wydanej w 100. 

rocznicę powstania ZNP (2005r.): 
rozdziały napisane przez pana 
Ludwika Zalewskiego dotyczy-
ły wszystkich placówek oświato-
wych z terenu Żychlina.

– Ludwika Zalewskiego, człon-
ka naszego towarzystwa nazy-
wamy „Kronikarzem Żychlina”, 
gdyż miasto zawdzięcza mu bar-
dzo obszerną, pisaną przez wiele 
lat i uzupełnianą na bieżąco kro-
nikę pt. „Żychlin. Informator – 
Przewodnik” (na razie jest dostęp-
na tylko w rękopisie) – podkreśla 
prezes TMHZ Anna Wrzesińska. 
– Od wielu lat gromadzi zbio-
ry związane z Żychlinem. Moż-
na śmiało powiedzieć, że w jego 
domu jest mini-muzeum Żychli-
na.

Zbudował makiety kościoła  
w Żychlinie, drewnianego kościół-
ka w Pleckiej Dąbrowie, makietę 
współczesnego kościoła w Bedl-
nie, makietę kościoła w Śleszynie, 
makietę zamku w Oporowie i za-
czął budować makietę kościoła  
w Suserzu. Wszystkie w skali 
1:100 lub 1:50.

Za swoją pracę otrzymał  
26 różnych odznaczeń. 27 kwiet-
nia 2007 roku został mu przyzna-
ny tytuł Honorowego Obywatela 
Gminy Żychlin. W 2019 roku zo-
stał uznany za super-osobowość 
Żychlina podczas Gali Puls Ży-
chlina.

Cechą, która wyróżnia pana 
Ludwika, jest poczucie humoru 
i optymistyczne nastawienie do 
życia i ludzi. Nie z jednej życio-
wej opresji wychodził zwycięsko. 
Życzymy zatem sił i w tej walce  
z chorobą. 

Bedlno | Gminny ośrodek kultury

Narodowe czytanie „Balladyny”
Gminny Ośrodek Kultury  

w Bedlnie, wzorem lat ubiegłych,  
w poniedziałek 4 września włą-
czył się do akcji Narodowego 
Czytania, pod honorowym patro-
natem pary prezydenckiej W tym 
roku czytano fragmenty „Ballady-
ny” Juliusza Słowackiego. 

Z podziałem na role fragmen-
ty czytali mieszkańcy gminy oraz 
pracownicy GOK: Halina Gołek, 
Marianna Dębowska, Zofia Ada-
miak, Iwona Oliszewska, Krysty-
na Bajerska, Mieczysław Cichoc-
ki, Janina Vollenberg, Karolina 
Jaros, Katarzyna Krzewicka, Ire-
na Jaros, Jagoda Adamiak i dyrek-
tor GOK Jarosław Pucek. Każdy 
z uczestników otrzymał pamiąt-
kowy egzemplarz „Balladyny”.  
Do narodowego czytania włączy-

ły się też szkoły z terenu gminy 
Bedlno: SP Plecka Dąbrowa, SP 
Szewce Nadolne, SP Żeronice, 
SP Bedlno. Z czytania szkoły na-

grały filmiki, które przekazano do 
GOK. Linki do filmików znajdu-
ją się na stronie www.bedlno.na-
szgok.  dag

orłów | obelisk bohaterów

Sprzątanie przed uroczystościami
Trzech członków Grupy Ope-

racyjnej Bzura 1939 r. przed rocz-
nicą wybuchu II wojny światowej 
sprzątało teren wokół obelisku po-
święconego żołnierzom poległym 
podczas Bitwy nad Bzurą, która 
trwała od 9 do 22 września 1939 r.

W tym roku uroczystości pa-
triotyczne z okazji Bitwy nad 
Bzurą odbędą się w niedzielę 27 
września. Rozpoczną się uroczy-

sta mszą świętą o godz. 12.00. 
Dzieci ze Szkoły Podstawowej  
w Szewcach Nadolnych im. Boha-
terów Walk nad Bzurą zaprezen-
tują część artystyczną, po czym 
uczestnicy patriotycznych uroczy-
stości przejdą pod obelisk. Tam 
zostanie wciągnięta flaga na maszt 
oraz zostaną złożone kwiaty. Uro-
czystości uświetni orkiestra dęta  
z Tumu.  dag

Członkowie Grupy operacyjnej 
Bzura 1939 sprzątali  
wokół obelisku w orłowie.
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Ludwik zalewski każdego roku uczestniczył w harcerskich wigiliach w Bedlnie, gdzie był gorąco witany 
przez zuchy i harcerzy.
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Fragmenty Balladyny czytali m.in.: janina Vollenberg (od lewej), jagoda 
Adamiak, karolina jaros i dyrektor jarosław pucek.
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Dorota 
GrąbCzewSka

zychlin@lowiczanin.info

jesteśmy gotowi, 
aby nasi strażacy 
pomagali  
panu ludwikowi  
do czasu,  
aż wyzdrowieje.  
on kiedyś  
pomagał innym, 
teraz my chcemy 
pomóc jemu.
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Żychlin | pod mostem „miejscówka” młodzieży

Meble i bałagan 
zostały uprzątnięte

W piątek 4 września teren pod 
mostem na Słudwi, w ciągu ulicy 
Narutowicza, przypominał wiel-
kie śmietnisko. Plastikowe butel-
ki i elementy mebli widać było  
z mostu. Spacerujących miesz-
kańców drażnił bałagan. Do nas 
też dzwonili zbulwersowani,  
z prośbą o interwencję.

– To wstyd, aby taki bałagan 
był koło rzeki. Zgłaszałem pro-
blem do Urzędu Gminy Żychlin, 
ale póki co nie ma reakcji – mówił 
nam jeden z mieszkańców. To co 

było widać z mostu, to tylko frag-
ment bałaganu. Pod mostem było 
jeszcze gorzej. Najwyraźniej prze-
bywająca tam młodzież zorgani-
zowała sobie tam „miejscówkę”. 
Poznoszono stare łóżka, tapcza-
ny i krzesła. Wokół było wielkie 
śmietnisko – porozrzucane papie-
ry i butelki po różnych napojach.

Reakcja włodarzy jednak nastą-
piła. 7 września na zlecenie Urzę-
du Gminy pod mostem pojawili 
się pracownicy z robót publicz-
nych i oczyścili teren. 

Wakacyjne spotkania żychliń-
skiej młodzieży pod mostem nad 
wyschniętą Słudwią to już co-
roczny rytuał. Rok temu też inter-
weniowaliśmy. Na Krajowej Ma-
pie Zagrożenia Bezpieczeństwa 
zaznaczyliśmy to miejsce, w któ-
rym spotyka się młodzież. 

Gdyby były piesze patrole, to 
dzikie miejsce na spotkania daw-
no byłoby zlikwidowane i nie by-
łoby potrzeby sprzątania po nie-
chlujnych mieszkańcach miasta. 
 dag

Pacyna | parafia pw. św. wawrzyńca

Polbruk koło plebanii
Wokół plebanii w Pacynie 
trwają prace przy skuwaniu 
starego betonu, wylanego 
40 lat temu. Teraz w to 
miejsce będzie ułożona 
kostka polbrukowa.

– Beton po kilkudziesięciu la-
tach uległ już zniszczeniu. Stąd 
decyzja, aby teren uporządkować 
– mówi ks. Zbigniew Ciechomski. 
– W tym roku robimy pierwszy 
etap inwestycji. Zostanie ułożone 
ok. 250 mkw. polbruku, w II eta-
pie następne 250 mkw. Zrobimy 
parkingi, bo do parafii przyjeżdża-
ją liczni goście. Teraz będzie este-
tycznie.

Przypomnijmy, że w poprzed-
nich latach kostkę polbrukową 
ułożono wokół kościoła oraz na 
cmentarzu. Obok kościoła znaj-
duje się też siłownia plenerowa  
i plac zabaw dla dzieci oraz teren 
z roślinnością, co sprawia, że jest 
to najładniejszy zakątek do wy-
poczynku w Pacynie. Teraz ale-
ja polbrukowa koło kościelnego 
parkanu i gminnego parku zosta-
nie przedłużona aż do plebanii.

Prace wykonuje firma Układa-
nie Kostki Polbrukowej Sławomi-
ra Daleckiego z Janówka, która  
w poprzednich latach również 
układała polbruk wokół kościoła 
i na cmentarzu.  dag

Żychlin | Spółdzielnia Mieszkaniowa wspólny dom

Przebudowa dachu dopiero w 2021 roku
Zarząd Spółdzielni Miesz-

kaniowej Wspólny Dom zde-
cydował, że przebudowa dachu  
na budynku przy Narutowicza 75 
nastąpi wiosną 2021 roku.

Przypomnijmy: w 2019 roku 
spółdzielnia zleciła wykonanie 
ekspertyzy dachu na tym budyn-
ku, wybudowanym w 1875 roku, 
w którym znajduje się 36 miesz-
kań. Wykazała ona jednoznacz-
nie, że konstrukcja jest bardzo 
zniszczona, m.in. przez korniki  
i konieczny jest kapitalny remont 
wraz z wymianą więźby dacho-
wej. Dlatego już wtedy zdecydo-
wano, że przy okazji tego remontu 
dach zostanie obniżony, nie będzie 
tak dużych spadków jakie są teraz. 

W lutym br. spółdzielnia zleciła 
wykonanie projektu dachu firmie 
mag-Bud z Kutna. Dokumentacja 

miała być gotowa na koniec kwiet-
nia. Ze względu na koronawirusa 
prace się opóźniły. Do spółdziel-

ni dokumentacja trafiła dopiero  
w pod koniec sierpnia. 

– Złożyłem dokumentację 
wraz z wnioskiem o wydanie po-
zwolenia na budowę – mówi Jaro-
sław Kamiński, prezes Spółdziel-
ni Mieszkaniowej Wspólny Dom.  
– Pozwolenie będziemy mieć ok. 
20 września, później ogłosimy 
przetarg, ale zostanie zbyt mało 
czasu, aby rozpoczynać tak ważną 
inwestycję przed mrozami. Dlate-
go Zarząd zdecydował, że w tym 
roku ogłosimy przetarg i wyłoni-
my wykonawcę, zaznaczając, że 
prace rozpoczną się wiosną 2021.

Przypomnijmy, że swoją dużą 
inwestycję, polegającą na moder-
nizacji magistrali ciepłowniczej na 
osiedlu Traugutta, na wiosnę 2021 
roku przełożyła też Spółdzielnia 
Mieszkaniowa przy ul. Łąkowej. 
 dag

Żychlin | przychodnia lekarska promed

Mężczyzna zmarł w przychodni
W piątek 4 września po połu-

dniu w przychodni POZ Promed 
przy ul. Narutowicza doszło do 
zgonu młodego, 30-letniego męż-
czyzny. Na miejscu były dwie ka-
retki pogotowia. Pomimo udzie-

lenia natychmiastowej pomocy 
oraz reanimacji młody mężczyzna 
zmarł. Na miejscu była policja,  
a ciało zabrano do prosektorium ce-
lem przeprowadzenia sekcji zwłok 
i ustalenia przyczyny zgonu. dag

tak wyglądał teren pod mostem nad rzeką Słudwią, w ciągu ulicy narutowicza.
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Budynek przy narutowicza 75.
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trwają prace wokół plebanii w Pacynie. Stare betony zostały skute.
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Żychlin | Spółdzielnia Mieszkaniowa wspólny dom

Złośliwość czy nękanie 
starszej kobiety
Zdesperowana 90-letnia Irena Chudzyńska, 
mieszkanka bloku Narutowicza 85d  
w Spółdzielni Mieszkaniowej Wspólny Dom,  
jest na granicy wytrzymałości psychicznej. 

Winą obciąża sąsiadów, którzy 
notorycznie otwierają drzwi bal-
konowe, wejściowe i na strychu. 
Powstaje przeciąg, który prze-
szkadza starszej kobiecie w nor-
malnym funkcjonowaniu. Kolej-
ny problem to notoryczny brak 
światła w piwnicy, choć płaci za 
to w opłacie czynszowej. Inter-
weniowała już policja, była skarga 
do prezesa spółdzielni. Bezradna 
zwróciła się do redakcji o pomoc.

– Nie mam już sił. Moje proś-
by do sąsiadów, by nie otwierali 
okien, bo jest przeciąg, kończy-
ły się awanturą, że jestem stara  
i przewrażliwiona, a korytarz 
trzeba wietrzyć – mówi Irena 
Chudzyńska. – Ta gehenna trwa  
od trzech lat, od czasu jak tu się 
przeprowadziłam. W innych blo-
kach jakoś ludziom nie jest dusz-
no, a moim sąsiadom wciąż bra-
kuje powietrza. Drzwi nie są 
zamykane nawet wtedy, gdy na 
dworze jest wichura i pada deszcz. 
Nie mam już sił. Chciałabym kil-
ka ostatnich lat pożyć w spokoju.

Pierwszy raz byliśmy u star-
szej pani w połowie lipca. Wtedy 
rzeczywiście wszystkie możliwe 
okna balkonowe, strych i drzwi 
wejściowe były otwarte. Tylko że 
wtedy na dworze był upał i moż-
na było zrozumieć, że są otwarte 
na oścież wszystkie okna i drzwi.

Rozmawialiśmy z sąsiadem. 
Usłyszeliśmy, że pani jest prze-
wrażliwiona. Prosiliśmy, by przy-
najmniej nie otwierać balkonu na 
wysokości drzwi starszej pani. 
Wiadomo, że z wiekiem zmie-
nia się przemiana materii i star-
szym osobom częściej jest zimno,  
a przeciąg może być szkodliwy.

Jak sąsiedzi szli do pracy, ja 
zamykałam balkon, ale po kolej-

nej awanturze boję się ich, by nie 
zrobili mi krzywdy. Oni jakby  
na złość mi otwierają balkon,  
by wiało prosto w moje drzwi  
– dodaje kobieta.

U starszej pani byliśmy jesz-
cze kilka razy, z nadzieją, że są-
siedzkie waśnie skończą się. Bal-
kon jak był otwarty, tak jest nadal, 
choć na dworze nocami jest tylko 
8-10 stopni Celsjusza. Rzeczywi-
ście w innych blokach otwarte są 
drzwi wejściowe, a w niektórych 
blokach lekko uchylone okienka 
balkonowe. W bloku Narutowicza 
85d wszystkie otwory okienne są 
otwarte. Teraz, gdy na dworze co-
raz chłodniej, rzeczywiście jest to 
problem. Na klatce schodowej jest 
zimno. Podczas jednej z nawałnic 
przez niezamknięte okno balko-
nowe napadał deszcz, a woda stała 
na podeście klatki.

– Akurat wtedy przyszedł dziel-
nicowy na moją interwencję i sam 
widział, co się dzieje na klatce. 
Spisał notatkę – dodaje pani Irena.

Prezes spółdzielni Jarosław Ka-
miński przyznaje, że zna problem. 
Rozmawiał ze sąsiadami. Na po-
czątku sierpnia otrzymał pismo  
z policji. – Po konsultacji z praw-

nikiem odpowiedziałem, że nie 
ma przepisu prawa, który za-
braniałby lokatorowi otwierania 
okien na klatce schodowej. Wia-
domo, że w starych zasobach nie 
ma wentylacji jak należy i nic 
dziwnego, że okna są otwierane 
podczas upałów. 

O ile można było to zrozumieć 
latem, gdy było gorąco, o tyle te-
raz, gdy na dworze jest chłodniej, 
otwieranie wszystkich okien bal-
konowych i drzwi na oścież jest 
przesadą. W okolicznych blokach 
okien na oścież nie otwierają.

– Meteorolodzy kilka razy 
ostrzegali przed nawałnicami. Ka-
zali zabezpieczać okna i drzwi, 
a u nas wciąż są otwarte – mówi 
pani Irena. – Ciekawe, czy będą 
otwierane też jak włączą centralne 
ogrzewanie. Dla mnie to ewident-
na złośliwość, nękanie starszej ko-
biety.

Prezes Jarosław Kamiński in-
formuje, że ma w planach zamuro-
wanie dużych drzwi balkonowych 
i zrobienie mniejszych okien.

Światło w piwnicy
Drugi problem, z którym bo-

ryka się 90-letnia kobieta, to brak 
światła w jej piwnicy. – Jak się 
sprowadziłam 3 lata temu, to po-
przedni prezes kazał mi światło 
założyć na swój koszt, choć to od-
powiedzialność spółdzielni, któ-
ra w czynszu pobiera za to opłatę 
– mówi pani Irena. – Wynajęłam 
elektryka i od tego czasu częściej 
światła nie ma, niż jest. Odnoszę 

wrażenie, że ktoś złośliwie pozba-
wia mnie światła przy mojej ko-
mórce.

Gdy pierwszy raz przyszli-
śmy do Ireny Chudzyńskiej, ko-
bieta bardzo się ucieszyła, że in-
formacja o wizycie dziennikarki 
sprawiła, że światło w piwnicy 
wreszcie było. Ale radość star-
szej pani nie trwała długo. Po kil-
ku dniach znów światła w piwni-
cy koło komórki pani Ireny nie 
było. W innych częściach piw-
nicy światło świeciło – co kilka-
krotnie osobiście sprawdzaliśmy. 
Żarówka była nieprzepalona.  
Po interwencji u prezesa światło 
w piwnicy znów się pojawiło. 

Po kilku dniach Irena Chu-
dzyńska znów informowała, 
że światła nie ma. Tym razem 
sprawdziliśmy po raz kolejny. 
Światła nie było w całej piwnicy, 
zarówno w pierwszej, jak i dru-
giej klatce. Po kilku dniach świa-
tło naprawiono, gdyż, jak się oka-
zało, przepalił się bezpiecznik, ale 
światła u pani Chudzyńskiej nadal 
nie było.

Kolejna interwencja u preze-
sa spółdzielni. – Osobiście pójdę  
z elektrykiem i sprawdzę całą in-
stalację, poprawimy jak będzie 
trzeba – deklarował.

Po godzinie otrzymaliśmy in-
formację od prezesa, że światło  
w piwnicy pani Chudzyńskiej jest. 
Potwierdziła to również starsza 
pani. I znów radość trwała krótko: 
światła nie ma, tym razem w ca-
łym bloku. 

zdrowie | Gminy naszego regionu

Płyny dezynfekcyjne  
i maseczki od ministerstwa
Wszystkie szkoły  
na terenie gmin: Pacyna, 
Bedlno, Oporów  
i Żychlin otrzymały płyny 
dezynfekcyjne i maseczki 
ochronne zakupione  
przez ministerstwo 
oświaty, zgodnie  
z zapotrzebowaniem 
złożonym przez 
dyrektorów szkół. 

Dystrybucja płynów i środków 
ochrony odbywała się za pośred-
nictwem państwowej Straży Po-
żarnej w Kutnie. W większości 
samorządów do gmin przywozili 
je strażacy ochotnicy.

Jak dowiedzieliśmy się w PSP 
w Kutnie, do gminy Bedlno prze-

kazano przed rozpoczęciem roku 
szkolnego 54 pojemniki 5-litrowe. 
Łącznie 270 płynów dezynfekcyj-
nych oraz 1500 sztuk maseczek.

Do gminy Żychlin przekaza-
no 210 sztuk pojemników 5-litro-
wych, łącznie 1050 litrów płynu 
dezynfekcyjnego oraz 4150 sztuk 
maseczek.

Do gminy Oporów trafiło 36 
pojemników po 5-litrów, łącznie 
180 litrów płynu dezynfekującego 
i 1000 sztuk maseczek.

Do Szkoły Podstawowej  
w Pacynie dotarło 39 baniaków  
po 5-litrów, łącznie 195 litrów pły-
nu dezynfekcyjnego i 750 sztuk 
maseczek. 

Wcześniej, w czerwcu, z rządo-
wego projektu szkoły otrzymały 
automatyczne dystrybutory środ-
ków dezynfekcyjnych.  dag

Pniewo | dokumentacja na przyłącza

Będzie prąd i woda  
w stadionowym kontenerze

Jak informował wójt Józef 
Ignaczewski na sesji Rady Gminy 
Bedlno, która odbyła się 28 sierp-
nia, dobiega końca opracowanie 
dokumentacji na wykonanie przy-
łączy: energetycznych, kanalizacji 
i wodociągu do kontenera socjal-
nego zakupionego i ustawione-

go na boisku w Pniewie jesienią 
ubiegłego roku. 

Wkrótce gmina będzie szukać 
wykonawcy. Jest zatem szansa, 
że na koniec tegorocznego sezonu 
piłkarze GKS Bedlno będą mogli 
cieszyć się z obiektu w pełni funk-
cjonalnego.  dag

Dorota 
GrąbCzewSka

zychlin@lowiczanin.info
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90-letnia Irena Chudzyńska prosi o zrozumienie, że pootwierane 
wszystkie drzwi i balkony sprawiają, że na klatce schodowej jest przeciąg.

nie ma przepisu 
prawa, który 
zabraniałby lokatorowi 
otwierania okien  
na klatce schodowej.  
Ale: meteorolodzy 
kilka razy ostrzegali 
przed nawałnicami. 
kazali zabezpieczać 
okna i drzwi, a u nas 
wciąż są otwarte.

Rzut oKIEm | już nie przeMArznie

Pracownicy Samorządowego zakładu Budżetowego w Żychlinie 
docieplają ścianę budynku komunalnego przy Narutowicza 43. 
układana jest 12-centymetrowy styropian. przed laty była to ściana 
działowa przylegającą do dalszej części budynku, który został rozebrany. 
cienka ściana wciąż przemarzała. Teraz powinno być cieplej. dag

fo
T.

 d
o

r
o

TA
 G

r
ą

b
c

ze
w

S
k

A



 www.lowiczanin.info6 10 września 2020      nr 37   

reklAMA

Bedlno | Młodzieżowa drużyna pożarnicza

Młodzi garną się  
do straży w Bedlnie
Pandemia sprawiła,  
że młodzi adepci  
OSP w Bedlnie  
zaczęli zajęcia dopiero 
od sierpnia. 

Spotykają się cyklicznie, w nie-
dziele o godz. 10.00, bowiem nie-
pełnoletnie dzieci muszą dowozić 
rodzice. Do Młodzieżowej Druży-
ny Pożarniczej należy 11 dziew-
czyn i 5 chłopców. Opiekunami 
MDP są: Krystian Wasiak, Natalia 
Domżał i Konrad Baczyński.

W większości do MDP zapisu-
ją się rodzinami. Julia Igielska, 12 
lat, chodzi na zajęcia MDP z 8-let-
nim bratem Michałem. Jak mó-
wią, w drużynie strażackiej mile 
spędzają czas, a do OSP należy 
wujek, należał pradziadek, należy 
brat cioteczny i siostra cioteczna.

– Dzieci są bardzo zadowolo-
ne. My, rodzice, również. Przy-

wozimy dzieci z ochotą i patrzy-
my jak świetnie spędzają czas, jak 
poznają tajniki strażackiej pracy 
– mówią Elżbieta i Dariusz Igiel-
scy z Szewc Walentyna. – Mają 
naprawdę fajnych opiekunów. 
Są komunikatywni, opiekuńczy,  
a zajęcia prowadzą w bardzo cieka-
wy sposób. Mają zabawy z wodą, 
musztrę i zajęcia teoretyczne.

Natalia Węgrzyńska dołączy-
ła do MDP niedawno. Dopie-
ro była na pierwszych zajęciach,  
a już jest bardzo zadowolona. – Do 
MDP zachęcił mnie brat cioteczny 
Krzysztof Nowicki. – Chcę poma-
gać innym. Strażackie zajęcia to 
zupełnie nowe, ale jakże ciekawe 
doświadczenie. Świetny sposób na 
zabicie nudy – podkreśla Natalia.

Krzysztof Nowicki był już na 
5 zajęciach. – W drużynie jest 
fajna, rodzinna atmosfera. Dzie-
ci lubią ze sobą przebywać – do-
daje Anna Nowicka, jego mama. 
– 6-letnia siostra Ola też się rwie 

do straży, ale musi trochę podro-
snąć. Już kilka razy zakładała stra-
żacką czapkę syna i też chce być 
strażaczką. MDP ma już jednako-

we stroje z napisem MDP Bedlno. 
Teraz OSP Bedlno przyprowadzi-
ła kolejny wóz strażacki, jednostka 
w ostatnim czasie pozyskuje nowy 

sprzęt strażacki. Młodzi z zazdro-
ścią w oczach patrzą jak ich star-
si koledzy wyjeżdżają na akcje ra-
towniczo-gaśnicze. Młodzi adepci 

straży mają czego się uczyć i mają 
perspektywę, że jak podrosną, też 
będą mogli nieść pomoc innym. 
 dag

Żychlin | dom kultury zaprasza po przerwie

Wracają zapisy na zajęcia
Żychliński Dom Kultury wznawia działalność, 
choć wszystkie zajęcia będą odbywać się  
w reżimie sanitarnym z zachowaniem 
odpowiedniego dystansu społecznego  
i obowiązkową dezynfekcją rąk. Uruchomione 
zostają trzy nowe sekcje: odnawiania mebli, 
szydełkowania i haftu oraz trampoliny. 

– Zajęcia będą odbywać się  
w mniejszych grupach. Stawiamy 
bardziej na zajęcia indywidualne  
– mówi Magdalena Rzeźnicka, 
dyrektor Żychlińskiego Domu 
Kultury. – Uruchamiany trzy 
nowe sekcje, które będą bezpłat-
ne: odnawiania starych mebli, któ-
rą poprowadzą Joanna Cieniewska 
i Iwona Pełka, sekcję szydełkowa-
nia i haftu dla wszystkich grup 
wiekowych oraz trampoliny dla 
dzieci, ale już z odpłatnością 60 zł 
za 45 minut. Zajęcia poprowadzi 
Joanna Gąsiorowska. Ilość miejsc 
ograniczona, bowiem na sali wi-
dowiskowej rozstawimy 10 tram-
polin, każda dla jednego dziecka.

Naukę śpiewu musicalo-
wego poprowadzi Maciej Dzię-
gielewski z Pleckiej Dąbrowy, 
absolwent licencjata na wydzia-
le Sztuk Scenicznych i Musicalo-
wych Akademii Muzycznej im. 
Grażyny i Kiejstana Bacewiczów 
w Łodzi. Zajęcia grupowe będą za 
darmo 4 zajęcia po 60 minut, zaś 
indywidualne po 50 zł za godzinę. 
Naukę śpiewu poprowadzi też Re-
nata Mosiołek – 50 zł za 60 minut.

Trwają zapisy na naukę gry na 
instrumentach. Na gitarze zaję-
cia będzie prowadzić Jacek Kor-
natowski – odpłatność 40 zł za 45 
minut. Gry na keybordzie będą 
uczyć Anna Kwiatkowska i Ma-

ciej Dzięgielewski. Odpłatność 30 
zł za 60 minut

Nauke gry na ukulele (mała gi-
tara) poprowadzi Jacek Kurnatow-
ski za 40 zł za 45 minut. Zajęcia  
z gry na perkusji będzie prowa-
dzić Witold Figurski, w tym roku 
za odpłatnością 20 zł za 4 lekcje.

W tym roku szkolnym będą 
darmowe zajęcia teatral-
ne prowadzone przez Katarzy-
nę Brzozowską-Zajączkowską. 
Będą trzy grupy dzieci w wieku 
7-10 lat, junior 11-13 lat, młodzież  
13 lat i więcej.

Darmowe będą też zajęcia 
plastyczne z Joanną Cieniew-
ską. Będą trzy grupy wiekowe: 
dzieci 4-5 lat (4 zajęcia w mie-
siącu po 45 minut), dzieci 6-7 lat  
– cztery zajęcia po 60 minut  
i dzieci w wieku powyżej 8 lat  
– cztery zajęcia po 60 minut. Bez-
płatna będzie też Akademia Ry-
sunku i Malarstwa dla młodzieży  
i dorosłych. Zajęcia poprowadzi 
Joanna Cieniewska. Przewidziano 
4 zajęcia po 90 minut.

Będą też warsztaty z mozai-
ki szklanej. Przewidziano 4 za-
jęcia po 90 minut. ŻDK zapewnia 
materiały, zaś uczestnik płaci 50 zł 
za wykonany obraz o wymiarach 
30x30 cm.

Trwają wreszcie zapisy do sek-
cji tanecznych: Respect – od-
płatność za 4 zajęcia po 60 minut 

to 60 zł, zajęcia poprowadzi Joan-
na Gąsiorowska. Ona również po-
prowadzi zajęcia grupy cheerle-
aderek. Za 4 zajęcia po 60 minut 
odpłatność wynosi 60 zł, zaś za 
zajęcia hip-hopu również 60 zł. 
Naukę tańca dyskotekowe-
go również poprowadzi Joanna 
Gąsiorowska. Za 4 zajęcia po 60 
minut trzeba będzie zapłacić 70 
zł. Bezpłatne będą zajęcia Ludo-
wego zespołu tanecznego  
„Na ludową nutę”. Instrukto-
rem będzie Damian Waśkiewicz. 
Przewidziano 4 zajęcia w miesią-
cu po 60 minut.

Zajęcia z aerobiku popro-
wadzi Donata Śnieć. Odpłatność  
10 zł za godzinę.

Po wakacjach powracają zaję-
cia z nauki języka angielskie-
go dla dzieci od 6 lat, młodzie-
ży i dorosłych, które poprowadzą: 
Aneta Krakus, Magdalena Pe-
telewicz i Justyna Żyto. Zajęcia  
z języka rosyjskiego popro-
wadzi Jadwiga Wilińska. Odpłat-
ność 40 zł dla 1 osoby, 25 zł dla 
2 osób i po 20 zł dla 3 i więcej 
osób.

Działalność wznawia Klub 
Krasnala. Zajęcia poprowadzi 
Anna Kmieciak. Odpłatność wy-
nosi 20 zł za 8 spotkań po 90 mi-
nut. Wejście pojedyncze 5 zł.

Spotkania wznawia Klub Se-
niora oraz uniwersytet trze-
ciego Wieku. Tutaj wpisowe 
wynosi 80 zł za semestr. – Osoby, 
które wniosły opłatę za semestr 
letni, a ze względu na koronawi-
rusa zajęć nie było, a nie odebrały 
pieniędzy, nie muszą wnosić opła-
ty za semestr zimowy.

Propozycja jest więc bogata. 
Teraz wszystko będzie zależeć  
od mieszkańców – czy będą się 
obawiać koronawirusa i nie przyj-
dą na zajęcia, czy dokonają zapi-
sów. Zapisy tel. 24-351-20-57.  dag

osoby, które  
wniosły opłatę  
za semestr letni 
uTw, a ze względu 
na koronawirusa 
zajęć nie było,  
a nie odebrały 
pieniędzy, nie muszą 
wnosić opłaty  
za semestr zimowy.

W ŻDK rusza nowa sekcja 
odnawiania mebli. Stare meble 
dostają drugie życie, jak ta szafka.
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mDP Bedlno zaczęła zajęcia od początku sierpnia. na razie w drużynie jest więcej dziewcząt.
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Śleszyn | wyczyn strażaka oSp

Zbigniew Twarowski w biegu komandosa
W miniony weekend strażak OSP Śleszyn Zbigniew 
Twarowski, opiekun Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej 
w Śleszynie, wziął udział w najtrudniejszym biegu 
terenowym w Polsce, tzw. Biegu Morskiego Komandosa. 
Jest to bieg w pełnym umundurowaniu z obciążeniem  
4,5 kg w plecaku (plus własne) oraz atrapą broni AK-47,  
na dystansie 23 km. Trasa przebiegała przez plażę, morze, 
kanały retencyjne, ściekowe, rowy, lasy, klify, w błocie, 
mule i z koniecznością pokonania innych przeszkód.

Strażak ze Śleszyna wystarto-
wał w strażackim umundurowa-
niu koszarowym, ale z plecakiem  
i atrapą broni. W biegu wystarto-
wało 258 zawodników. On zaczy-
nał swój bieg o godz. 8.00, skoń-
czył pokonywanie trasy po 6,5 
godzinach. Do mety dobiegł wy-
czerpany, ale szczęśliwy, że udało 
się pokonać dystans.

– Jako człowiek, który kiedyś 
walczył z uzależnieniami, chcia-
łem pokazać młodzieży, jak moż-
na pokonać swoje słabości – mówi 
Zbigniew Twarowski. – Chcę 
pomóc młodzieży i przekonać,  
by nie sięgali po alkohol i narko-
tyki, które niszczą, by nie marno-
wali swojego zdrowia ani czasu 
na to, co niszczy ich życie. Chcę 
przekonać, by spełniali swoje ma-

rzenia i walczyli, aby ich plany zo-
stały zrealizowane, nawet jak na 
drodze pojawi się dużo przeciw-
ności. Życie jest zbyt piękne, by 
marnować je przez uzależnienia. 

Wszystko zależy od determinacji, 
jak bardzo pragniemy coś osią-
gnąć w życiu lub to zmienić. Ja 
swego czasu sięgnąłem dna, robi-
łem wiele złych rzeczy. Sam nie 
potrafiłem sobie poradzić. Były 

nawet myśli samobójcze. Posze-
dłem do kościoła i prosiłem Boga 
o pomoc i ją dostałem. Zerwałem 
z nałogiem, a teraz chcę uchronić 
innych przed piekłem, jakie sam 
przeszedłem. 

Jak przyznaje, od zawsze inte-
resowało go wojsko, a zwłaszcza 
siły specjalne, ale nałogi zniwe-
czyły te plany. Teraz, gdy zerwał 
z przeszłością, postanowił zreali-
zować swoje marzenia. 

Wiedział, że bieg jest bardzo 
ciężki. Przygotowywał się do nie-
go od grudnia, biegając najpierw 
po kilka kilometrów, z czasem 
wydłużając dystans o kolejne ki-
lometry. Po drodze były kontu-
zje i koronawirus. Stanął jednak  
na starcie w Gdyni – by na trasie 
zobaczyć, że skala trudności prze-
szła wszelkie jego oczekiwania.  
– Było bardzo ciężko – opowiada. 
– Myślałem: nigdy więcej takie-
go biegu. Ale gdy wreszcie udało 
się dotrzeć do mety, a zmęczenie 
przeszło, została ogromna radość  
i duma, że podołałem. Za rok chcę 
pobiec raz jeszcze. Może zachęcę 
kogoś z kolegów.

Jak mówi pan Zbigniew, naj-
gorsze było przeczołganie się  
w śmierdzącym miejskim kana-
le ściekowym, w mule, szlamie.  
– Tak utaplani biegliśmy dalej, po-
konując tory przeszkód, brnąc po 
pas w morzu i pokonując bardzo 
wysokie płoty, których bez po-
mocy innego współzawodnika nie 
sposób przejść. Tylko 60 śmiałków 
pokonało trasę w 4,5 godz. 

Pan Zbigniew przyznaje, że nie 
miejsce, ale pokonanie trasy, po-
konanie własnych słabości w tym 
morderczym biegu, jest ważne.

Teraz przychodzą mi do gło-
wy różne pomysły, by zorganizo-
wać w Śleszynie bieg młodego 
komandosa, a może na początek 
tor z przeszkodami. – Zobaczymy  
– dodaje. Dorota Grąbczewska

Rzut oKIEm | przySięGA TeryToriAlSów w kuTnie 

W 92. batalionie lekkiej piechoty w Kutnie odbyła się w sobotę, 5 września, uroczysta przysięga wojskowa 
żołnierzy 9. łódzkiej brygady obrony Terytorialnej. wśród składających przysięgę 25 kandydatów jest  
5 kobiet. wszyscy zasilą szeregi 92blp w kutnie, w którym służy obecnie blisko 400 terytorialsów. żołnierze 
rozpoczną teraz trzyletni cykl szkolenia i co miesiąc będą powoływani na szkolenia rotacyjne, a raz w roku  
na dwutygodniowe szkolenie poligonowe. mg

Żychlin | cmentarz parafialny

Grób powstańca już pod opieką IPN
Efektem współpracy Henry-

ka Olszewskiego i Elżbiety Sła-
bik, żychlińskich historyków 
amatorów prowadzących stronę 
internetową Historia Żychlin, grób 
żychlińskiego powstańca stycz-
niowego Jakuba Nowakowskie-
go z 1863 roku, znajdujący się  
na cmentarzu parafialnym w Ży-
chlinie, decyzją prezesa Instytutu 
Pamięci Narodowej został wpi-
sany do ewidencji grobów we-
teranów walk o wolność i nie-
podległość Polski pod numerem 
ewidencyjnym – 901.

W praktyce oznacza to, że gro-
bu nigdy nie można już będzie zli-
kwidować. Ponadto można pozy-
skiwać pieniądze rządowe na jego 
odbudowę i utrzymanie.

Taką informację 1 września 
przekazał Henrykowi Olszewskie-
mu Piotr Hubert Rodziewicz z In-
stytutu Pamięci Narodowej w Ło-
dzi.

– Pan Piotr poszukuje na tere-
nie województwa łódzkiego gro-
bów powstańców styczniowych. 
Ponieważ natrafił na naszą stro-
nę internetową, poprosił o pomoc  
w odnalezieniu grobów powstań-
ców styczniowych na terenie gmi-
ny Żychlin – mówi Henryk Ol-
szewski.

Grób Jakuba Nowakowskiego, 
weterana powstania styczniowe-
go, dwa lata temu został odnowio-

ny przez Urząd Gminy Żychlin. 
W miejsce popękanego i roz-
walającego się grobu zrobiono 
betonową obwódkę, wysypaną  
w środku ziemią. Pozostał żela-
zny oryginalny krzyż. Niestety, 
po 2 latach betonowa obwódka 
już miejscami jest uszkodzona, 
a biała farba odpada. Teraz poja-
wia się szansa, aby lepiej zadbać 
o grób powstańca.

Trzy tygodnie temu pan Piotr 
z IPN gościł w Żychlinie. Opro-
wadziłem go po cmentarzach 
w Żychlinie i Śleszynie. Porobił 
zdjęcia – mówi Henryk Olszew-
ski. – Teraz rozpoczęła się proce-
dura wpisania do ewidencji IPN 
grobu drugiego powstańca stycz-
niowego, podporucznika z Do-
brzelina, Kacpra Wójcińskiego, 
którego ziemny grób odnalazłem 
na cmentarzu w Żychlinie dwa 
lata temu. 10 lat temu opowiadał 
mi o nim Ludwik Zalewski.  dag

Grób powstańca styczniowego 
Jakuba Nowakowskiego  
został wpisany do ewidencji 
instytutu pamięci narodowej.
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Strażak z oSP Śleszyn zbigniew twarowski z numerem H021 podczas biegu Morskiego komandosa.
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poszedłem do 
kościoła i prosiłem 
boga o pomoc i ją 
dostałem. zerwałem  
z nałogiem, a teraz 
chcę uchronić innych 
przed piekłem, jakie 
sam przeszedłem. 
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Pacyna | dożynki parafialne

Siedem wieńców od mieszkańców
Tradycyjnie w ostatnią niedzielę sierpnia  
w parafii pw. św. Wawrzyńca odbyły się parafialne 
dożynki. Mieszkańcy przynieśli wieńce dożynkowe,  
by podziękować Bogu za plony w 2020 roku.  
Było siedem wieńców, od: SP Pacyna, mieszkańców 
Modela, sołectwa Remki, sołectwa Janówek,  
sołectwa Podczachy, mieszkańców Kamionki  
i mieszkańców Kątów.

Zebranych dożynkowych go-
ści witała słomiana rodzina: Ziu-
ta, Stefan i Franio. Rok wcześniej 
dziecka nie było. 

Tradycyjnie wszystkie wieńce 
były prezentowane przed kościo-

łem, po czym każdy po kolei zo-
stał poświęcony przez proboszcza 
ks. Zbigniewa Ciechomskiego. 
Następnie po procesji wokół ko-
ścioła dożynkowe wieńce zostały 
wprowadzone do kościoła, usta-

wione pośrodku, a następnie usta-
wione przed ołtarzem. 

Za dar ziemi i plonów, za trud 
rolnika dziękowali parafianie  
i ksiądz. – Matko Boża zielna 
bądź błogosławiona. Gdy koń-
czą się żniwa i zboże z pól znika, 
to jest wielka łaska i dar od Pana 
Boga i praca rolnika – mówili rol-
nicy. – I dzisiaj z tych dorodnych 
kłosów uplecione wieńce, przy-
nosimy z radością w wielkiej po-
dzięce. Na tej dożynkowej uro-
czystości nasze serca są pełne 
radości i wdzięczności. Dziękując 
Ci Boże za dar twej hojności, bo-
śmy otrzymali plony i to w obfi-
tości. Dziękujemy Ci Panie Jezu 
i Najświętsza Panienko za każdy 
zebrany kłos i za każde ziarenko. 

Także mamy zboża w spichlerzu  
i w stodole, nie braknie nam chle-
ba na każdym rodzinnym stole.  
Za wszystko Ci Jezu dzisiaj dzię-
kować muszę, za każdy dar od 
Ciebie, za każdy kwiatuszek. Za 
słońce i deszcz i za piękne, ciepłe 
lato, wielkie dzięki Ci Boże za to.

Tradycyjnie panie z Sejkowic 
częstowały zebranych chlebem 
upieczonym z tegorocznego ziar-
na.

Swój wieniec przynieśli też, jak 
zawsze, nauczyciele z SP w Pacy-
nie. W tym roku zrobili łódź z pa-
sów brązowego kartonu imitujące-
go deski, z wiosłami, ze sznurami 
rybackimi, gdzie żaglem był kar-
ton z wizerunkiem Jezusa. Brze-
gi łodzi ozdobione kłosami zbóż,  

w środku kwiaty, owoce i warzy-
wa. Na dole łodzi powiewał biało-
-niebieski tiul imitujący wodę.

Mieszkańcy Kamionki przy-
nieśli wieniec posadowiony na 
konturze Polski z biało-czerwo-
nymi rysami. Całość wyłożona 
nasionami zbóż w środku kosz  
z kłosami zbóż, kukurydzą i dy-
nią, ozdobione naturalnymi kwia-
tami.

Mieszkańcy Podczach z radną 
Agnieszką Zgieb przynieśli bar-
dzo tradycyjny wieniec 4 ramien-
ny, z wiklinową kratką pomiędzy 
ramionami, z wizerunkiem Jana 
Pawła II, zwieńczony krzyżem  
i wstążkami koloru żółtego i nie-
bieskiego. Ozdobiony sztuczny-
mi kwiatami słonecznika i innych 
kwiatów.

Oryginalny wieniec przynieśli 
mieszkańcy Janówka. Na pode-
ście były ułożone owoce i warzy-
wa oraz chleb z tegorocznej mąki. 
Na uwagę zasługiwał wyjątkowy 
obraz papieża Polaka wykonany 
z różnych nasion zbóż. W środku 
wazon z dyni z kwiatami.

Mieszkańcy Kątów przynieśli 
ogromny kosz pięknie ułożonych 
kwiatów, z żywymi słonecznika-
mi i kłosami zbóż i traw, z biało-
-czerwoną wstęgą.

Mieszkańcy Modela zrobi-
li wieniec niczym skrzydła ptaka 
niosącego krzyż i hostię. Wszyst-
ko zrobione z misternie ułożonych 
kłosów, zbóż. I wreszcie, prze-
piękny wieniec sołectwa Remki 
przedstawiający obraz Matki Bo-
skiej z dzieciątkiem w koronie,  
z kolorowymi kamieniami ni-
czym diamentami.  dag

Żychlin | Święto plonów bardzo skromnie

Sens dożynek: dziękczynienie  
i gotowość do służby
6 września odbyły się 
dożynki parafialno-gminne 
w Żychlinie. Ze względu na 
pandemię, były one znacznie 
skromniejsze niż zazwyczaj.

O godz. 12.00 rozpoczęła się 
uroczysta msza z udziałem władz 
miasta na czele z przewodniczą-
cą Rady Gminy Elżbietą Sikorą. 
Podczas eucharystii przygrywała 
Kapela Ludowa z Osieka. 

Nabożeństwo koncelebrowa-
li ks. proboszcz Wiesław Fre-
lek, który odprawiał w inwencji 
dziękczynnej za zebrane plony, 
ks. Andrzej Lisiak i ks. Bogu-

mił Bartlewski modlili się za pra-
cowników Cukrowni Dobrzelin  
i za Ludwika Zalewskiego z oka-
zji jego 95. urodzin. 

Starostami dożynek byli Ur-
szula i Ireneusz Ledzion z Woli 
Popowej. Tradycyjny wieniec 
dożynkowy przyniosła jedynie 
wieś Żabików. Było to uplecio-
ne z kłosów duże serce z krzy-
żem. Poza wieńcem były kosze 
dożynkowe z chlebem, warzy-
wami i owcami. Przygotował je 
urząd, mieszkańcy wsi Buszków  
i Koła Żywego Różańca. 

– Być gotowym do służby, być 
darem. Czy nie oto chodzi w tej 

uroczystości dożynkowej? Trzeba 
by się na nowo zebrać przy wspól-
nym stole przy kromce chleba.  
I jak ten chleb łączy złote ziarna, 
tak niech miłość złączy nas ofiar-
na. W tej kromce chleba jest tyle 
ziaren, ale ten chleb smakuje gdy 
w nim jest miłość ofiarna. Dzięku-
jemy za każdego człowieka, któ-
ry pracuje na chleb – powiedział  
do zebranych ks. proboszcz. 

Po nabożeństwie starostowie  
i przedstawiciele urzędu rozdawali 
co roku chleb z miodem, tym ra-
zem, ze względu na obostrzenia, 
były to zapakowane w folię pier-
niki z lukrem.   Aleksandra Głuszcz Wieńce i kosze dożynkowe w żychlinie. 
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Wieńce dożynkowe mieszkańców remek (obraz Matki boskiej) i podczach z wizerunkiem papieża jana pawła ii.
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tradycyjnie wieńce najpierw ustawiono pośrodku kościoła, później ustawiono przed ołtarzem.
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Gmina Kocierzew Płd. | radni jednogłośnie przyjęli rekomendację dla swojej wójt

„Nie” dla sprzedaży inwestycji w Piaskach Bankowych
Wójt gminy Kocierzew Płd. 

Agnieszka Wojda na sesji Rady 
Gminy 9 września została zobo-
wiązana przez radnych do podję-
cia stosownych działań, aby nie 
doszło do sprzedaży inwestycji 
Związku Międzygminnego Bzura 
w Piaskach Bankowych. Chodzi  
o samorządowy Zakład Zagospo-
darowania Opadów, który miał 
tam powstać. 

Wójt gminy Kocierzew Płd. 
była w gronie 14 samorządow-

ców, który podczas zgromadze-
nia członków Związku, 24 sierp-
nia (patrz NŁ 35/20) głosowali za 
sprzedażą inwestycji, podczas gdy 
większość przedstawicieli nasze-
go terenu była temu przeciwni.  

Na sesji w Kocierzewie Płd. 
radni pytali Agnieszkę Wojdę o to, 
co wpłynęło na to, że w tej spra-
wie zmieniła zdanie, wcześniej 
była sprzedaży przeciwna, mia-
ła mówić, że „sprzedaje się tylko 
raz”. Zdaniem radnych, większość 

mieszkańców gminy tej sprzedaży 
jest przeciwna. 

Agnieszka Wojda odpowie-
działa, że głosowała tak jak więk-
szość wójtów i był to głos bezsil-
ności i rozpaczy wobec tego, że 
przez tyle lat inwestycji – na której 
wszystkim zależało i nadal zależy 
– nie udało się zrealizować.  

Zapewniała, że działa w intere-
sie mieszkańców, ale jeszcze nic 
nie zostało sprzedane i gdyby była 
możliwość pozyskania dotacji i 

wznowienia budowy, to ona była-
by z tego zadowolona. W dyskusji 
pojawiły się potyczki słowne i po-
lityczne m.in. o to, kto jest winny 
temu, że ZM Bzura utracił przy-
znane dotacje – czy Zarząd czy 
ówczesny wojewoda łódzki – każ-
dy w tej sprawie miał inne zdanie. 
Ostatecznie radni ustalili, że prze-
głosują rekomendację dla wójt, 
którą mieli przygotowaną. Pomi-
mo różnic politycznych przyjęli ją 
jednogłośnie, 13 głosami za.  mwk

Popów | Gmina postara się o żłobek?

Wypowiedz się w ankiecie
Jeszcze do piątku 11 września 

mieszkańcy gminy Łowicz mogą 
wypełnić w urzędzie gminy (po-
kój nr 11) ankietę dotyczącą po-
trzeby budowy gminnego żłob-
ka. Jeśli będzie zainteresowanie, 
gmina postara się o dofinanso-
wanie.

Żłobek miałby powstać w przy-
szłym roku w Popowie, w części 
wydzielonej z budynku Szkoły 
Podstawowej im. Janusza Korcza-
ka. To, czy byłoby jedno czy wię-

cej pomieszczeń, zależy też od 
zapotrzebowania, na razie są to 
bardzo wstępne plany.

Gmina wcześniej wysłała do 
wypełnienia 72 ankiety, do do-
mów mieszkańców, o których 
wiadomo, iż mają dzieci w wieku, 
w jakim mogłyby być przyjęte do 
żłobka. W odpowiedzi przyszło 
jednak tylko 7 wypełnionych an-
kiet, dlatego gmina chce dać jesz-
cze szansę wypowiedzenia się po-
zostałym mieszkańcom. tm

Kościół | kolejne zgorszenie w diecezji

Biskup o tym wiedział, 
sprawca chodzi na wolności
Kolejne dowody na to, że biskup łowicki  
Andrzej Dziuba wiedział o aktach wykorzystywania 
seksualnego nieletnich przez co najmniej dwóch, 
a raczej czterech księży z diecezji łowickiej 
opublikował w minionych dniach lewicowy 
antyklerykalny portal OKO.press.

W niedzielę 6 września portal 
opublikował materiał, z którego 
wynika, że kuria diecezjalna ło-
wicka wiedziała już od roku 2002 
– a więc jeszcze za życia bp. Aloj-
zego Orszulika – o tym, że ks. Ja-
rosław W. w tamtym właśnie roku 
miał na parafii w Skierniewicach 
najpierw upić, a potem zgwałcić 
jednego z ministrantów. Dzien-
nikarze rozmawiali z ofiarą, dziś 
pełnoletnim mężczyzną, Janu-
szem S. 

– Kazał mi się wykąpać w ła-
zience dla księży. Powiedział, że 
mogę umyć się jego płynem albo 
płynem ks. Piotra. Później opił 
mnie alkoholem. Zaciągnął do 
łóżka siłą i zgwałcił. Ja absolutnie 

tego nie chciałem, ale on był bar-
dzo silny, agresywny i wulgarny – 
cytuje portal byłego ministranta. 

Biskup został o tym powiado-
miony, reakcji nie było. Ponownie, 
przez innego mężczyznę, przez 
rok kleryka, został powiadomio-
ny o tym w roku 2012. Sprawę 
zakończyły zaprzeczenia ze stro-
ny Jarosława W. i „bohatera” tek-
stu z ubiegłego tygodnia, ks. Pio-
tra S. Biskup powinien był jednak 
o tym powiadomić Watykan – 
uczynił to dopiero w roku 2014. 
W 2015 dostał z Watykanu po-
lecenie wszczęcia postępowania  
w tej sprawie – a mimo to rok póź-
niej biskup skierował ks. Jarosła-
wa W. na samodzielne probostwo 

w jednej wsi (daleko od Łowicza) 
– przy czym W. prowadzi tam też 
– do dziś (!) zajęcia z dziećmi. 

My zapytaliśmy w mailu ku-
rię czy wyniki postępowania wo-
bec Jarosława W. uzasadniają to, 
że może on pracować z dziećmi. 
Czekaliśmy na odpowiedź – jak 
i na odpowiedzi na wiele innych 
pytań, dotyczących tej bulwersu-
jącej sprawy. 

Milczenie
I podobnie jak przed tygo-

dniem odpowiedzi na te pytania 
nie otrzymaliśmy. Także i tym 
razem jedyną reakcją pozostaje 
oświadczenie Kurii opublikowa-
ne w poniedziałek popołudniu. 
Brzmi ono:

Oświadczenie Kurii Diecezjalnej 
Łowickiej

Nawiązując do publikacji me-
dialnych w sprawie ks. Jarosława 
W., oskarżonego o molestowanie 
seksualne Janusza S., Kuria Diece-
zjalna Łowicka informuje, że zgod-
nie ze wskazaniami Motu proprio 

Sacramentorum sanctitatis tutela, 
a także Wytycznych Konferencji 
Episkopatu Polski, akta procesowe  
w tej sprawie zostały przekazane do 
Kongregacji Nauki Wiary. Władza 
diecezjalna oczekuje na werdykt 
Kongregacji.

Nadal bez odpowiedzi są więc 
pytania:

– dlaczego w roku 2006 ku-
ria nie zareagowała na informacje  
o wykorzystywaniu nieletnich 
przez księży Jarosława W. i Piotra 
S., zgłaszane przez ówczesnego 
kleryka Kamila? A jeśli niepraw-
dą jest, że nie zareagowała, to jakie 
działania podjęła?

– dlaczego dopiero w roku 2014 
zgłoszono do Watykanu sprawę 
molestowania przez nich, zgłoszo-
ną dwa lata wcześniej przez także 
byłego kleryka Janusza?

– dlaczego mimo wszczęcia, 
zgodnie z poleceniem z Kongre-
gacji Nauki Wiary, w 2015 roku 
postępowania w s. ks. Jarosława 
W., został on rok później skiero-
wany na proboszcza w parafii,  

w której prowadzi też lekcje religii 
z dziećmi?

– jakim wynikiem zakończyło 
się to postępowanie?

– czy jego wyniki są takie, że 
pozwalają bez obaw powierzać 
mu dalszą posługę kapłańską?

wóda i porno
Na tym jednak nie koniec. 

Wczoraj, 9 września OKO.press 
ujawniło dokumenty, z których 
wynika, że biskup wiedział także 
o innych przypadkach wykorzy-
stywania nieletnich przez wspo-
mnianego ks. Jarosława W. – i nic 
nie zrobił. Otóż portal zamiesz-
cza informację, z której wynika, 
że kilka miesięcy wcześniej, przed 
przeniesieniem do Skierniewic, 
w Żyrardowie, Jarosław W. w to-
warzystwie dwóch innych księży, 
popełniał czyny nierządne i oglą-
dał gejowską pornografię z kilko-
ma ministrantami, których zapro-
sił do mieszkania. 

Relacja księdza, który to wi-
dział, jest szokująca:

Pewnego wieczoru słyszę ja-
kieś, hałasy. Idę do Rajmunda i ła-
pię za klamkę. A tam leży dwóch 
nagich ministrantów i trzech ro-
zebranych księży. Na stole wóda,  
w telewizorze gejowskie porno. 
To był ks. Rajmund R. A obok  
ks. Waldemar M i ks. Jarosław W., 
którzy przyjeżdżali do Rajmunda 
z innych parafii.

Ksiądz Stanisław zamyka 
drzwi i idzie prosto do proboszcza 
parafii. Ten tylko wzruszył ramio-
nami: „A co ja mogę zrobić?”. 

Gra pozorów  
przed prokuratorem
Postępowanie w sprawie z Ży-

rardowa, o której poinformował 
prokuraturę inny ksiądz, nieste-
ty dopiero po latach, nie została 
przez tamtejszą Prokuraturę Re-
jonową wszczęta ze względu na 
przedawnienie.  Prokurator   jed-
nak wzywał kurię do poinformo-
wania go jakie wewnątrzkościelne 
postępowanie zostanie w tej spra-
wie podjęte. 

Poinformowano go, że podję-
to działania  – nic więcej. Tym-
czasem ksiądz, który powiadomił 
prokuraturę o tych skandalicznych 
wydarzeniach, będący ich mimo-
wolnym świadkiem, nie został ani 
razu wezwany do kurii do złoże-
nia wyjaśnień. Jeśli główny świa-
dek nie jest wzywany, to znaczy, 
że żadne poważne postępowanie 
się nie toczy.

Aby obie te sprawy wyjaśnić, nie 
trzeba zgody Watykanu. Bo doty-
czą działań i decyzji podejmowa-
nych tu, w Łowiczu, przy Starym 
Rynku. Ale doszło do tego, że na-
dzieją na oczyszczenie nie jest nasz 
biskup – lecz papież. Żenujące. 
 Wojciech Waligórski
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Edukacja | co nam pokażą pierwsze miesiące nowego roku szkolnego?

Ile było warte zdalne nauczanie?
1 września do szkół powrócili uczniowie oraz nauczyciele. Czy jednak spowodowane epidemią trzy miesiące 
zdalnego nauczania wiosną bardzo wpłynęły na poziom wiedzy uczniów? Jakie wady i zalety widzą 
nauczyciele w nauce przez internet? Jak oceniają wiedzę uczniów wyniesioną ze zdalnego nauczania?

Wraz z pojawieniem się pierw-
szych przypadków koronawiru-
sa w Polsce, praktycznie z dnia  
na dzień nauczyciele musieli prze-
stawić się z nauczania klasowego 
na nauczanie zdalne, co nie za-
wsze było łatwe. Z głosów, które 
do nas docierały (zarówno ze stro-
ny nauczycieli, jak i rodziców),  
a o których wiosną kilka razy pi-
saliśmy, wynikało, że programy 
stosowane do kontaktu z uczniami 
często się zawieszały, podczas wi-
deolekcji głos się urywał, bądź też 
zanikał obraz.

Zdalne nauczanie miało rów-
nież swoje zalety, zwłaszcza dla 
tych młodszych uczniów, którzy 
szybko opanowali pracę z kom-

puterem, poznali większość jego 
funkcji, a także urządzeń z nim 
współpracujących. Starsi ucznio-
wie natomiast zmuszeni zostali do 
samodzielnego przerabiania i po-
głębiania wiedzy, co nie zawsze 
było dla nich łatwe, gdyż nie każ-
dy temat (zwłaszcza ze ścisłych 
przedmiotów) jest w przystępny 
sposób omówiony w internecie. 
Jeśli chodzi o nauczycieli, nowa 
forma nauczania zmobilizowała 
ich do większej kreatywności w 
przekazywaniu wiedzy, a radzenie 
sobie w trudnych sytuacjach za-
owocuje zapewne w przyszłości.

Wraz z rozpoczęciem waka-
cji wielu nauczycieli, ale również 
rodziców, odetchnęło z ulgą – a to 
za sprawą odczuwanego przemę-
czenia, przeładowania informa-
cjami, a także zbyt długiego czasu 
spędzanego przed komputerem. 
Oficjalnie wszystko się udało. 
Nauczyciele informowali, że pod-

stawy programowe zostały zreali-
zowane praktycznie w 100%.

– Zdalne nauczanie było dla 
nas, nauczycieli, ciężkim okresem 
– mówi Małgorzata Wiśniewska, 
nauczycielka języka francuskiego 
w Pijarskich Szkołach Królowej 
Pokoju. – Nauka języka to nie tyl-
ko słownictwo, ale przede wszyst-

kim mówienie, a z tym było cięż-
ko i jeśli każdy powiedział chociaż 
zdanie czy dwa, to było dobrze. 
Dlatego też przez dwa najbliższe 
tygodnie będę robiła powtórki ma-
teriału przerabianego zdalnie. Co 
prawda podsyłałam uczniom linki 
do różnych stron, blogów czy fil-
mików, ale nie wiem ilu uczniów 
i w jakim stopniu z tego skorzy-
stało. Ci ambitniejsi na pewno tak. 

– Jeśli chodzi natomiast o pra-
ce pisemne, które im zadawałam,  
w niektórych przypadkach dało 
się wyczuć korzystanie z trans-
latora czy pomocy osób trzecich  
– nie ukrywa nauczycielka.

– Zdalna nauka to niespodzian-
ka i wyzwanie dla wszystkich. Nie 
planowałam takiej nauki – przy-
znaje Urszula Tworek, nauczy-
cielka biologii w I LO. – Nie było 
łatwo, ale wyciągam wnioski. 
Pokonuję problemy techniczne, 
szkolę się, rozmawiam z ucznia-

mi. Na szczęście miałam sporo 
ocen, więc pisemnych sprawdzia-
nów nie robiłam – nie mam za-
ufania do egzekwowania wiedzy 
on-line. Oceniałam pisemne pra-
ce domowe, projekty, prezentacje. 
Rozmawiałam i oceniałam wiado-
mości uczniów za pośrednictwem 
np. Skype’a. 

– W mojej ocenie zdalna nauka 
ma swoje plusy i minusy – konty-
nuuje. – Z jednej strony, w reżimie 
normalnej pracy w szkole trwa 
gonitwa za podstawą programo-
wą w rytm 45-minutowej lekcji,  
a tymczasem zdalne kształcenie 
jest okazją do większej samodziel-
ności i jednocześnie zaangażowa-
nia ucznia do pracy (co akurat nie 
wszystkim się podoba). 

– Oczywiście zamierzam 
sprawdzić wiadomości w trady-
cyjnej formie – pisemnie, w szko-
le. Zakres materiału i termin usta-
lę z uczniami. Mam nadzieję,  
że dobre oceny potwierdzą naby-
tą umiejętność samodzielnej nauki  
– dodaje Urszula Tworek.

– Zdalne nauczanie było dla 
wszystkich wielkim wyzwaniem, 

dosłownie dla wszystkich – dy-
rekcji, nauczycieli, uczniów i ro-
dziców, bo każda z tych grup pra-
cowała ponad limity wcześniej 
przewidzianych godzin – mówi 
nam Michał Kosiński, nauczy-
ciel chemii w SP3. – Jako oso-
by odpowiedzialne za edukację 
młodzieży wiele się nauczyliśmy  
na temat nowych technologii i ich 
wykorzystania. Nawet jeśli nie bę-
dzie powrotu do „zdalnej szkoły”, 
to jestem przekonany, że te narzę-
dzia wykorzystamy w codziennej 
pracy, poszerzając ją o dodatkowe 
multimedia. 

On osobiście jest przekonany, 
że: – Na pewno każdy nauczy-
ciel starał się w pełni sił przekazać 
tyle wiedzy uczniom, ile mógł ka-
nałami zdalnymi. Czasem były to 
zwykłe maile, czasem podsyłane 
linki do materiałów w internecie  
z bardzo pomocnymi filmami  
i animacjami, często też nauczy-
ciele łączyli się z uczniami po-
przez różnego rodzaju komunika-
tory internetowe takie jak „zoom”. 

– Nie ma co się oszukiwać – 
mówi. – Z początku jakość takich 
lekcji musiała być mniejsza niż 
zajęcia stacjonarne. Mam jednak 
wrażenie, że z kolejnymi miesią-
cami sytuacja się stabilizowała i 
wypracowano podobny efekt do 
kształcenia w placówce. Meryto-
rycznie materiał był przerobiony 

katarzyna 
SłużewSka

katarzyna.sluzewska@lowiczanin.info
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bez zastrzeżeń, plany nauczania 
spełnione w całości przewidziane 
na semestr i rok. 

– A jak było z samodzielną na-
uką? Nie zawsze była ona samo-
dzielna, część osób wykorzysta-
ła ten trudny czas do poprawy 
swoich ocen ponad prezentowa-
ne wcześniej możliwości. W zdal-
nych kanałach informacji nauczy-
ciele nie mieli często możliwości 
obiektywnej weryfikacji samo-
dzielności przy rozwiązaniu za-
dania lub napisaniu sprawdzianu. 
Słyszę dużo opinii, że było to wy-
jątkowo niesprawiedliwe, ale czy 
sytuacja, z którą się zetknęliśmy, 
może być traktowana w katego-
rii sprawiedliwe/niesprawiedliwe? 
Bardzo wątpię – ocenił. 

– Zarówno ja, jak i całe gro-
no pedagogiczne, z wielkim za-
angażowaniem dyrekcji pochy-
lamy się nad wszelkimi brakami  
u uczniów, jeśli ktoś takie zgła-
sza – kontynuuje. – Osobiście na 
każdej lekcji pytam czy należy po-
wrócić do jakiegoś wcześniejsze-

go tematu, czy dla każdego ucznia 
z osobna zagadnienia są zrozu-
miałe. Zawsze część zajęć poświę-
cam krótkiej powtórce tematów  
z zeszłych semestrów, które mogą 
się zazębiać z bieżącym. Nikt nie 
zostanie na mojej lekcji z tym sam. 
Jeśli tylko jakiś uczeń zgłosi mi 
problemy i braki, zostanę z nim 
po lekcjach i pomogę pro publico 
bono. Mam jednak też szczęście, 
że moja poprzedniczka bardzo do-
brze prowadziła zdalne nauczanie 
i uczniowie po nieśmiałych pierw-
szych lekcjach odświeżyli swoją 
wiedzę na satysfakcjonującym po-
ziomie.

Nawet najlepiej przygotowane 
lekcje prowadzone przez internet 
nigdy nie przekażą wiedzy w tak 
dobry sposób jak nauka stacjo-
narna, której towarzyszy pomoc 
zarówno nauczyciela, jak i ko-
legów z klasy. O tym też wspo-
mniał chemik z SP3. – Czego 
całkowicie zabrakło? Atmosfe-
ry szkoły, bliskości kolegów/ko-
leżanek z ławki. Łatwiej jest się 
młodzieży uczyć, kiedy czują 
wsparcie znajomych – sytuacja 
epidemii musiała w nich wyro-
bić, czasem może zbyt wcze-
śnie, większą świadomość odpo-
wiedzialności za własną naukę,  
za własną przyszłość.

Tydzień po rozpoczęciu roku 
szkolnego uczniowie uczą się 
już trybie stacjonarnym. Po kil-
ku dniach nowego roku szkolne-
go nauczanie odbywa się bez za-
kłóceń. Wszyscy mają nadzieję,  
że ten rok będzie spokojniejszy, 
a egzaminy ósmoklasistów oraz 
maturalne odbędą się w normal-
nych warunkach. 

Nieborów | rowerzyści i spacerowicze szukający ciszy i spokoju mają problem

Motocykliści szaleją na ślepej DK70
Ślepy odcinek dawnej drogi krajowej nr 70 od pewnego czasu stał się popularny 
wśród motocyklistów, którzy nawet w tygodniu spotykają się tam  
na szybkie jazdy, a jak niektórzy twierdzą, nawet na nielegalne wyścigi.  
– Strach tamtędy jechać – komentuje to jeden z mieszkańców Nieborowa,  
który podobnie jak wielu innych starą siedemdziesiątką lubi jeździć rowerem.

– Cisza i spokój to już prze-
szłość – mówi nam jeden z miesz-
kańców gminy Nieborów. Od 
momentu wybudowania nowej 
DK 70 oraz autostrady A2, stara 
część krajówki, od ulicy Lipowej 
w Nieborowie, przy którym znaj-
duje się zajazd Rozdroże w kie-
runku awaryjnej bramy wiodącej 
na A2, jest rzadko używana przez 
kierowców. 

Co jakiś czas przejedzie tam 
ktoś, kto chce, jadąc drogami ser-
wisowymi, skrócić sobie sobie 
drogę do powiatowej drogi Ar-
kadia – Bełchów, albo do Micha-
łówka, jadąc przerzuconym nad 
autostradą przejściem dla zwie-
rząt. Dlatego szeroka droga, bie-
gnąca przez las, stała się chętnie 
odwiedzana przez rowerzystów, 
przede wszystkim ze względu na 
bezpieczeństwo, ciszę i spokój. 
Tak jednak było do czasu.

– Nie wiem co robić, to na-
prawdę urokliwe miejsce. Przy-
jemnie jeździło się tam na rowe-
rze, ale teraz unikam tej drogi, bo 

zwyczajnie się boję – mówi nam 
jeden z rowerzystów. Motocykli-
ści spotykają się zazwyczaj na le-
śnym parkingu i stamtąd startują. 
Z obserwacji osób, które ich wi-
działy, motocykle są na rejestra-
cjach skierniewickich i żyrardow-
skich. Zdarzają się też przypadki 
dowożenia na miejsce motocykli 
na lawetach. Po co? Czy na testo-
wanie?

– Najgorsze jest to, że to nie 
jest jeden motocykl, ja widziałem  
w akcji dwa, które z dużą prędko-
ścią jeździły w przeciwne strony, 
mijając się ze sobą gdzieś pośrod-
ku tej drogi. Znaczną część trasy 
pokonują na jednym kole – opo-
wiada nam świadek. Taka jazda 
trwała w kółko przez 15 minut  
– tyle wytrzymał na tej drodze.

Inny nasz rozmówca mówi 
wprost, że od takich rzeczy jest 
tor, wspomniana droga jest cały 
czas publiczna, jeżdżą po niej nie 
tylko rowerzyści. Zaczął się se-
zon grzybowy, więc i na tej drodze 
przybyło samochodów. Przy tak 
niebezpiecznej, szybkiej jeździe, 
i to na tylnym kole, motocyklista 
nie będzie miał szans zatrzymać 
się, gdy ktoś wyjedzie samocho-
dem lub wyjdzie pieszo z leśnej 
dróżki.

Wójt gminy Nieborów Jaro-
sław Papuga powiedział nam, że 
analizuje z urzędnikami sprawę. 
– Ponieważ ruch na tej drodze jest 
minimalny, planowaliśmy wy-
znaczyć po obu jej stronach pasy 
dla rowerzystów, którzy chętnie  
z niej korzystają, po to, by czuli się 
bezpiecznie. Motocykliści okazu-
ją się dla nas problemem – przy-
znaje. W sprawie tej rozmawiał 
z policjantami z nieborowskie-
go posterunku, też znają spra-
wę, ale dopóki się motocyklistom 
nie udowodni, że łamią prawo, to 
mogą korzystać z drogi, gdyż jest 
ona publiczna.

Wójt jest jednak zdetermi-
nowany, aby rozwiązać sprawę. 
Chce stworzyć pętlę dla rekreacyj-
nej jazdy rowerem dla turystów 
i mieszkańców. Tak, aby jadąc 
wspomnianą drogą można było 
dojechać do dróg serwisowych 
przy obecnej DK70, a następnie 
wrócić do Nieborowa po planowa-
nym odcinku ścieżki rowerowej  
i tym, który już wybudowano. 
Trasa liczyłaby około 7 km.

Przyznał nam, że rozważa ogra-
niczenie prędkości na tej drodze 
przynajmniej do 70 km/h, a może 
nawet niższej, to jednak trzeba 
sprawdzić. – To teren leśny, moż-

na to uzasadnić chociażby zagro-
żeniem spotkania z dzikimi zwie-
rzętami – mówi wójt. 

No i najważniejsze: Jarosław 
Papuga deklaruje, że sprawdzi 
możliwość zainstalowania na tej 
drodze progów zwalniających. 
To wydaje się najlepszym pomy-
słem, aby ukrócić na tej drodze 
szybką i niebezpieczną jazdę mo-
tocyklistów i kierowców samo-
chodowych. – To jest droga poza 
terenem zabudowanym, musimy 
więc sprawdzić czy jest taka moż-
liwość – zastrzega jednak wójt.

Zapytaliśmy rzecznik praso-
wą Policji w Łowiczu Urszulę 
Szymczak, czy znany jest policji 
problem motocyklistów spotyka-
jących się na dawnej DK 70. Od-
powiedziała, że w ostatnim czasie 
policjanci odnotowali dwa zgło-
szenia w tej sprawie. Wysłane na 
miejsce patrole na miejscu jednak 
nikogo nie zastały. – W związ-
ku z tego typu zgłoszeniami, bę-
dziemy na bieżąco monitorować 
sytuację w tym rejonie, jeśli tego 
typu praktyki się potwierdzą, po-
dejmiemy odpowiednie działania 
by je wyeliminować – powiedzia-
ła nam Urszula Szymczak, zachę-
cając jednocześnie, aby osoby, 
które w sprawie motocyklistów 
z nami się kontaktowały skorzy-
stały z Krajowej Mapy Zagrożeń, 
umieszczając na niej lokalizację 
i opis zagrożenia. Wówczas poli-
cjanci będą dodatkowo zobligo-
wani do kontrolowania tej drogi. 

toMaSz 
bartoS

tomasz.bartos@lowiczanin.info
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Gmina Bielawy | powstanie kolejna wieża przekaźnikowa

Play chce budować w Droguszy
W Droguszy  
ma pojawić się wieża 
przekaźnikowa sieci 
Play. Konkrety nie są 
jednak jeszcze znane.

Jak powiedział nam wójt gmi-
ny Sylwester Kubiński, mimo  
że budowa wieży spotkała się  
ze sprzeciwem ze strony miesz-
kańców Droguszy, władze gminy 
Bielawy nie mogą podjąć dzia-
łań, które zatrzymałyby dotyczą-
ce jej procesy administracyjne. 
Wynika to z faktu, iż w przy-
padku budowy wieży inwestorzy 
nie muszą przedstawiać rapor-
tu środowiskowego – w przepi-
sach określone są dokładnie wy-
magania, które taka wieża musi  
spełniać. Jeżeli więc zostają speł-
nione, nie jest wymagany taki ra-
port.

Zapytaliśmy Dyrektora Wy-
działu Architektoniczno-Budow-
lanego ze Starostwa Powiatowe-

go w Łowiczu, Kamila Malejkę, 
o to czy takie pozwolenie zosta-
ło już wydane. Nasze pytanie 
spotkało się ze zdziwieniem dy-
rektora – pozwolenie nie zosta-
ło wydane, co więcej – o takim 
przedsięwzięciu w starostwie nie 
słyszano.

Kolejne zapytanie skierowali-
śmy więc do biura prasowego sie-
ci komórkowej Play. Taką odpo-
wiedź uzyskaliśmy:

„Inwestycja w Droguszy obec-
nie jest na etapie przygotowań 

formalno-prawnych, których 
składową jest także uzyskanie po-
zwolenia na budowę. Ze względu 
na złożoność procesu inwestycyj-
nego, na obecnym etapie spółka 
nie jest w stanie podać dokładne-
go przedziału czasowego wystą-
pienia z wnioskiem o pozwolenie 
na budowę.”

Jan Pilewski z biura prasowe-
go Play poinformował nas także, 
że operator otrzymuje wiele ape-
li od mieszkańców z całej Polski, 
by przyspieszyć działania inwesty-
cyjne, nawet z miejsc, gdzie jesz-
cze niedawno można było spotkać 
głosy sceptyczne.

Najczęściej negatywne nasta-
wienie do takich przedsięwzięć 
wynika ze strachu o zdrowie. 
Jak zapewnia Play, warto jednak 
zwrócić uwagę na to, skąd pocho-
dzą informacje o złym wpływie 
infrastruktury telefonii komórko-
wych, m.in. wież przekaźniko-
wych – często takie dane są nie-
sprawdzone i pochodzą z mało 
wiarygodnych źródeł. 

Jan Pilewski powiedział nam, że 
wszystkie realizowane przez Play 
inwestycje (w tym ta w Droguszy) 
powstają w oparciu o uzyskane 
zgody i decyzje wymagane obo-
wiązującymi przepisami prawa. 
– Zarówno proces inwestycyjny 
związany z rozwojem i moderni-
zacją sieci, jak i wykorzystywa-
ne technologie, są bezpieczne dla 
zdrowia i życia ludzi oraz środo-
wiska naturalnego – zapewnia.

W rozporządzeniu Rady Mi-
nistrów z dnia 9 listopada 2010 r.  
w sprawie przedsięwzięć mogą-
cych znacząco oddziaływać na 
środowisko, określone są para-
metry, którymi charakteryzują się 
przedsięwzięcia mogące szko-
dzić środowisku. Jak zapewnia 
Play, wieże budowane przez sieć 
powstają zgodnie z wytycznymi. 

Pozostaje także kwestia este-
tyczna – niektórym wysoki na kil-
kadziesiąt metrów maszt w pobli-
żu domu może się zwyczajnie nie 
podobać. To już są jednak kwestie 
indywidualne.  ks

Gmina Bolimów | deklaracja o wysokości opłat za odpady

Korekty deklaracji opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi

Podczas sesji Rady Gminy  
31 sierpnia głosowaniu poddana 
została uchwała w sprawie zmia-
ny deklaracji o wysokości opłat  
za gospodarowanie odpadami ko-
munalnymi. Uchwała przeszła 
jednogłośnie.

– We wzorze deklara-
cji usunięto punkty dotyczą-
ce nieruchomości, na których  
znajdują się domki letnisko-
we lub inne nieruchomości  
wykorzystywane na cele rekre-
acyjno-wypoczynkowe, w związ-

ku z wcześniejszą zmianą Regu-
laminu utrzymania czystości  
i porządku w gminie – poinfor-
mowała nas Magdalena Psarska, 
pracownik Referatu Gospodarki, 
Rozwoju gospodarczego i Pro-
mocji.

Przypomnijmy, że wobec 
nieruchomości letniskowych 
gmina zdjęła z siebie obowią-
zek odbierania z nich śmieci  
– od kilku miesięcy ich właści-
ciele są zobowiązani zawierać 
indywidualne umowy na odbiór 
odpadów z firmami tym się zaj-
mującymi.

Osoby, które wypełniły po-
przednią wersję deklarację, nie 
będą musiały ponownie tego ro-
bić.  ksl

Gmina Bielawy | waliszew Stary

6 ofert w przetargu  
na remont gminnej drogi

Przedsiębiorstwo Robót Inży-
nieryjno-Drogowych z Łowicza 
Sp. z o.o. złożyło najkorzystniej-
szą ofertę w przetargu na remont 
gminnej drogi o 1 km w Walisze-
wie Starym w gminie Bielawy. 
Zaproponowało cenę 206.647,90 
zł brutto oraz 96-miesięczną gwa-
rancję. 

Oferentów w przetargu ogło-
szonym przez Urząd Gminy było 
aż 6. Najdrożej roboty wyceniła 

firma Andro+ Romana Fijałkow-
skiego z Brzezin – na 440.759,80 
zł – przy krótszej, bo 60-miesięcz-
nej gwarancji. Droga w Walisze-
wie Starym zostanie poddana fre-
zowaniu, po czym pokryta nową 
warstwą asfaltową na takiej samej 
szerokości jak obecnie – 5 m. Za-
kres prac przewiduje również po-
bocza o szerokości 75 cm. Roboty 
mają zostać wykonane do 14 paź-
dziernika.  mwk

Łyszkowice | przedszkole samorządowe

Henryka Czajka  
dyrektorem na 5 lat
Od 1 września Henryka Czajka jest już nie tylko  
pełniącą obowiązki, ale pełnoprawną dyrektor Przedszkola 
Samorządowego w Łyszkowicach. To wynik konkursu,  
w którym była jedyna kandydatką.

Przypomnijmy, że dotychcza-
sowa dyrektor Halina Kucińska 
już przed pierwszym ogłoszeniem 
konkursu, jeszcze w marcu (drugi 
raz był ogłaszany w czerwcu) za-
powiedziała, że nie weźmie w nim 
udziału i przejdzie na emeryturę  
– co nastąpiło 26 sierpnia. Przypo-
mnijmy, że Halina Kucińska była 
dyrektorem placówki od stycznia 
2011, a już wcześniej pełniła dy-
rektorskie obowiązki. 

26 sierpnia wójt powierzył peł-
nienie obowiązków dyrektorskich 
Henryce Czajce. To doświadczo-
na nauczycielka, która przez 19 lat 
pracowała w nieistniejącej już dziś 
Szkole Podstawowej w Czatolinie, 

a następnie od 2005 roku w Przed-
szkolu w Łyszkowicach. Obo-
wiązki dyrektorskie pełniła już 
wcześniej, w czasie dłuższych nie-
obecności w placówce Haliny Ku-
cińskiej, można więc powiedzieć, 
że nastąpiła logiczna kontynuacja.

Dyrektor Czajka mówiła nam, 
że przejmuje obowiązki w trud-
nych czasach zagrożenia Co-
vid-19, co stwarza przed nią i całą 
kadrą dodatkowe obowiązki, ale 
zaznacza, że placówka dobrze sta-
wia czoło temu wyzwaniu. Poza 
tym, pierwszym celem, jaki sta-
wia przed sobą nowa dyrektor, jest 
staranie o certyfikat „Przedszkola 
promującego zdrowie”.  tm

najczęściej  
negatywne 
nastawienie do takich 
przedsięwzięć  
wynika ze strachu  
o zdrowie. 
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Powiat łowicki | jednostki w krajowym Systemie ratowniczo-Gaśniczym

Jesteśmy przygotowani do takich wezwań
7 września w Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Łowiczu 
podpisano porozumienie przedłużające funkcjonowanie Krajowego Systemu 
Ratowniczo-Gaśniczego w gminie Łyszkowice oraz Zduny. Umowę podpisywali 
komendant powiatowy Arkadiusz Makowski, prezes OSP ze Złakowa 
Kościelnego Marcin Stańczyk, wójt gminy Zduny Krzysztof Skowroński  
oraz prezes OSP Kalenica Zbigniew Sukiennik.

– Obie jednostki OSP włączo-
no do krajowego systemu na pięć 
lat w 2015 roku i teraz prowa-
dzone są działania zmierzające  
do przedłużenia tego okresu  
– poinformował Tomasz Ledzion, 
oficer prasowy PSP w Łowiczu. 
Takie porozumienie to więc ruty-
nowa czynność, niemniej dobra 
okazja do przypomnienia czym 
jest Krajowy System Ratowniczo-
-Gaśniczy.

Krajowy System Ratowniczo-
-Gaśniczy funkcjonuje w Polsce 
od 1995 roku. Jego podstawowym 
celem jest ochrona życia, zdrowia, 
mienia lub środowiska poprzez 

walkę z pożarami i innymi klę-
skami żywiołowymi, ratownictwo 
techniczne, chemiczne i od 1997 
roku również poprzez ratownic-
two ekologiczne i medyczne.

Uwagę na to, jak ważny jest 
ten system, zwrócił Marcin Stań-
czyk, prezes OSP w Złakowie.  
– Ten system zwiększa poziom 
bezpieczeństwa u nas w regio-
nie. Jednostki OSP będące w kra-
jowym systemie są alarmowane  
w pierwszej kolejności. Każda 
taka jednostka posiada system se-
lektywnego alarmowania, gdzie 
załącza nas Łowicz i wtedy załą-
cza naszą syrenę i my się zbiega-

my i przygotowujemy się do wy-
jazdu. Mogę śmiało stwierdzić,  
że jesteśmy przygotowani do ta-
kich wezwań. Tym bardziej,  
że przez te ostatnie 5 lat, od kie-
dy jesteśmy w tym krajowym re-
jestrze, pozyskaliśmy bardzo dużo 
niezbędnego sprzętu do ratowa-
nia życia i mienia ludzkiego, a to 
dzięki dofinansowaniu z różnych 
zewnętrznych źródeł oraz fundu-
szy gminy czy środków własnych.

Stańczak wspomniał również 
o sposobie szkolenia strażaków, 
a także poinformował o liczeb-
ności zastępu. – Powiatowa Straż 
Pożarna organizuje kursy z za-

kresu krajowego systemu ratow-
niczo-gaśniczego (podstawowy, 
techniczny), a przez zewnętrzną 
firmę prowadzony jest kurs kwa-
lifikowany pierwszej pomocy. Na 
tą chwilę mamy 29 druhów prze-
szkolonych do wyjazdu.

Krzysztof Skowroński, wójt 
gminy Zduny, wypowiedział się 
natomiast o liczebności prze-
szkolonych jednostek na terenie 
gminny. – W gminie istnieją trzy 
jednostki rozrzucone po gmi-
nie, aby w każdym momencie  
i w jak najkrótszym czasie do-
trzeć do zdarzenia. W tej chwili 
wydaje mi się, że w gminie Zdu-
ny to jest chyba już konieczne 
maksimum. Jesteśmy tak rozło-
żeni logistycznie po gminie, że to 
jest chyba optimum.

Wójt przyznał również, że 
gmina wspiera oraz wyposaża  
w sprzęt lokalne OSP. – Staram się 
jak tylko mogę. Oczywiście pozy-

skujemy środki z każdego źródła. 
Powiem, że rok 2019 był wyjątko-
wy dla OSP, bo pozyskano prawie 
450 tys. z różnych źródeł, w różnej 
formie oczywiście, poprzez fun-
dusz ministerstwa sprawiedliwo-
ści, wojewódzki fundusz ochro-
ny środowiska, różne dotacje typu 

5000+. Ten rok nie będzie od tego 
odbiegał, a może nawet przewyż-
szy poprzedni.

W powiecie łowickim do kra-
jowego systemu włączonych jest 
łącznie 21 jednostek OSP, których 
praca koordynowana jest przez 
PSP.  ksl

Gmina Sanniki | oSp czyżew

Dofinansowanie dla strażaków
Ochotnicza Straż Pożarna  

z Czyżewa otrzymała dofinanso-
wanie na częściową termomoder-
nizację budynku jednostki. Pienią-
dze w kwocie 16.000 zł przyznał 
Fundusz Składkowy Ubezpiecze-
nia Społecznego Rolników. Pro-
jekt „Wspieranie jednostek OSP 

z terenów wiejskich w ramach ter-
momodernizacji, remontu i rewi-
talizacji budynków użyteczności 
publicznej ratownictwa, edukacji 
dla społeczności lokalnej” zakła-
da, że termomodernizacja zosta-
nie wykonana do końca bieżące-
go roku.

Jak powiedział nam Artur Ma-
ślankiewicz z urzędu w Sanni-
kach, w ramach zadania ma zostać 
m.in. wykonana elewacja jednost-
ki. Szczegółowy zakres działań 
jest jednak w trakcie ustalania.

Na realizację wszystkich za-
dań, które zostaną sfinansowane 
w ramach projektu, Fundusz prze-
widział 4 mln złotych, z czego 
wsparcie dla jednej jednostki nie 
może być wyższe niż 20 tys. zł.  ks

Patoki | nowy asfalt na drodze do dk92

Drog-Bet wykona trzecią drogę
Gmina Nieborów  
wyłoniła wykonawcę drogi 
łączącej Patoki z drogą 
krajową nr 92  
Warszawa-Poznań.

Będzie nim Drog-Bet z Socha-
czewa, który zrealizuje na dłu-

gości 795 m nową nawierzchnię 
wraz z poboczami za 191 tys. zł. 
To o 9 tys. zł poniżej kwoty, która 
została zabezpieczona przez gmi-
nę na zadanie. 

Inwestycja ma być zrealizowa-
na do końca września. Drog-Bet  
w tym roku wykonał na tere-

nie gminy już dwie inne drogi:  
w Dzierzgówku Filipówce (168 
tys. zł) oraz na ul. Rudej w Bed-
narach (241 tys. zł). Droga w Pa-
tokach mogła być w tym roku zre-
alizowana dzięki oszczędnościom 
poczynionym na tych dwóch 
wcześniejszych drogach.  tb

Podpisanie porozumienia przedłużającego funkcjonowanie KSRG 
przez komendanta powiatowego Arkadiusza Makowskiego, prezesa 
oSp w złakowie kościelnym Mariusza Stańczyka i wójta gminy zduny 
krzysztofa Skowrońskiego.
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Łowicz | dożynki parafialne w kościele św. ducha 

Wieniec przygotowali mieszkańcy Pilaszkowa 
Skromniej niż w latach ubiegłych, a to z powodu 
sytuacji epidemicznej, wyglądały dożynki 
parafialne w kościele św. Ducha w Łowiczu,  
które odbyły się w ostatnią niedzielę, 6 września. 

Wieniec dożynkowy przygo-
towali w tym roku mieszkańcy 
Pilaszkowa. Co roku w przygo-
towania parafialnych dożynek an-
gażują się mieszkańcy innych wsi 
z terenu parafii. 

Starostą i starościną dożynek 
byli w tym roku Jacek Gajda oraz 
Urszula Pastusiak, mieszkańcy 
Pilaszkowa. Wieniec nieśli nato-
miast druhowie miejscowej OSP 

w asyście mieszkanek. W orsza-
ku dożynkowym, który najpierw 
powitał i pobłogosławił przed ko-
ściołem, a później poprowadził 
procesyjnie na mszę św. ksiądz 
proboszcz Władysław Moczarski, 
byli nie tylko starostowie dożynek, 
ale też i przedstawiciele sołectw  
z bochnami chleba i miodem. 

Msza została odprawiona w in-
tencji rolników oraz w podzięko-

waniu za tegoroczne plony. Mia-
ła skromniejszy charakter przede 
wszystkim z tego względu, że 
nie było odbywającej się od wie-
lu lat po mszy dożynkowej w po-
łudnie tradycyjnej biesiady wokół 
kościoła. W poprzednich latach 
mieszkańcy wsi, którzy przygo-
towywali wieniec, przygotowy-
wali wespół z wszystkimi innymi 
osobami, które chciały w tej kwe-
stii pomóc, poczęstunek. Chętnie 
angażowały się w przygotowa-
nie poczęstunku koła gospodyń 
wiejskich i po prostu mieszkań-
cy. Chętnie też pomagali, na przy-
kład w logistyce, rozkładaniu sto-
isk czy asystowaniu przy wieńcu 
dożynkowym strażacy z miej-
scowych OSP. Stało się to nawet 
czymś w rodzaju jakby rywaliza-

cji poszczególnych miejscowości, 
które przygotowywały wieniec  
i poczęstunek. Każda z wsi stara-
ła się mieć nie tylko najładniejszy 
wieniec, ale też i najsmaczniejszy 
poczęstunek. – Przy dobrej pogo-
dzie była to fajna, przykościelna 
integracja. Czy jeszcze powróci 
do nas normalność? Czy można 
będzie biesiadować po staremu? 
– rozważał w rozmowie z reporte-
rem Nowego Łowiczanina Paweł 
Królikowski z osiedla Dąbrow-
skiego w Łowiczu. 

Po mszy świętej parafianie 
mieli okazję, by poczęstować się 
kromką chleba z miodem.  mak

zapraszamy do obejrzenia 
galerii zdjęć i filmu na naszym 
portalu www.lowiczanin.info

Domaniewice | niezwykły 8 września w sanktuarium 

Odpust i dożynki z koronawirusem w tle 
Zawsze 8 września  
– bez względu jaki to  
był dzień tygodnia  
– do wizerunku Matki 
Bożej Pocieszycielki 
Strapionych  
w Domaniewicach 
przybywały co roku 
rzesze pielgrzymów. 

Niektórzy pielgrzymowali pie-
szo, inni z dalszych zakątków die-
cezji i nie tylko przyjeżdżali auto-
busami, których wiele parkowało 
nieopodal sanktuarium. W tym 
roku parafia apelowała, by nie or-
ganizować dużych pielgrzymek ze 
względów epidemicznych. Dlate-
go też i frekwencja na głównej 
mszy świętej celebrowanej na pla-
cu przy sanktuarium była niższa 
niż w latach ubiegłych. Plac był za-
pełniony mniej więcej w połowie. 

W święto Narodzenia Naj-
świętszej Maryi Panny, jak to  
w odpust, tutaj połączony z do-

żynkami, tłumy zjeżdżały na mszę 
świętą, ale potem chętnie odwie-
dzały stragany, by zjeść watę cu-
krową, obwarzanki, spotkać zna-
jomych. Na placu w sąsiedztwie 
szkoły i ośrodka zdrowia zwykle 
„instalowały się” karuzele, dmu-
chańce, strzelnice itd. 

W tym roku było dużo skrom-
niej, mniejsza była ta otoczka od-
pustu. Zdecydowanie mniej było 

straganów, dmuchańców i temu 
podobnych atrakcji. Mniejsze też 
było zainteresowanie nimi. 

– Rok czy dwa lata temu karu-
zele stały przez kilka dni, był na-
wet taki duży „diabelski młyn”,  
a i handlujących było ze dwa, trzy 
razy tyle. W tym roku się nie po-
handluje za bardzo. Utarg będzie 
dużo niższy i chyba przyjdzie do 
takich sytuacji przywyknąć – ża-

lił się starszy mieszkaniec Łodzi, 
który rozstawił 8 września swój 
stragan z kapeluszami, apaszkami 
i dodatkami do ubrań. 

W tym roku w Domaniewi-
cach nie było też biskupa łowic-
kiego, mszę św. współcelebrował 
proboszcz z parafii św. Ducha  
w Łowiczu, ks. Władysław Mo-
czarski. Mszy świętych tego 
dnia wyznaczonych było kilka, 
by był mniejszy tłok na placu i  
w sanktuarium. Odprawione zo-
stały o godz. 8.00, 10.00 i głów-
na suma o godz. 12.00. Oraz msza 
św. o godz. 18.00 była sprawowa-
na w sanktuarium z transmisją 
na plac apelowy. Na każdej mszy 
świętej było też – wzorem ubie-
głych lat – święcone ziarno do za-
siewu.

wójt: wirus  
nas też dotyczy
Przed mszą kilka słów do rol-

ników i wiernych powiedział 
wójt gminy Domaniewice Pa-
weł Kwiatkowski. – Dziś doma-

niewickie święto. Pewnie nie tak 
wyobrażaliście sobie ten dzień. 
Zawsze były tłumy pielgrzymów 
i gości, było kilkanaście wień-
ców, kosze z darami naszej zie-
mi i pachnące chleby. Mamy to 
wszystko i dziś, ale w mniejszej 
ilości – mówił wójt Kwiatkow-
ski. – Wydawało się, że wirus jest 
gdzieś obok, że nas nie dotyczy. 
Niestety nie. Mogliśmy się o tym 
przekonać, gdy wirus zaatakował 
nasz urząd – mówił, nawiązując 
do tego, że przed kilkoma tygo-
dniami w Urzędzie Gminy w Do-
maniewicach stwierdzone zostało 
ognisko wirusa. Wójt Kwiatkow-
ski też zresztą przebywał na kwa-
rantannie, zakończył ją przed kil-
koma dniami. 

Wójt przeprosił też za utrud-
nienia związane z ograniczeniami 
pracy urzędu z powodu epidemii 
i poprosił o wyrozumiałość. Po-
dziękował rolnikom nie tylko za 
ciężką pracę, ale również za kon-
tynuowanie tradycji. – Żeby każ-
dy następny rok nie był gorszy 

od poprzedniego. Wierzę w to, że 
Maryja nasza domaniewicka nad 
nami czuwa – mówił. 

ks. Moczarski: bóg jest 
z tymi, którzy Go miłują
Proboszcz Moczarski w trakcie 

homilii przypomniał, że poważne 
epidemie już dwa razy przecho-
dziły przez te okolice. – W pierw-
szej połowie XIX wieku i później 
pod koniec wieku przez nasz te-
ren przeszła zaraza cholery. Nie 
było na nią lekarstwa. W koście-
le, przed Bogiem ludzie szuka-
li ratunku. A dzisiaj? Pełne plaże 
nad morzem, pełno łódek na Ma-
zurach, a tylko kościoły puste (…) 
Co chcecie zatracić ducha czy cia-
ło? – stawiał retoryczne pytanie. – 
Oczywiście trzeba być mądrym  
i roztropnym podczas epidemii, 
ale Bóg jest z tymi, którzy Go mi-
łują – mówił ks. Moczarski. 

Opowiedział też zasłyszaną 
przez jego znajomego sytuację  
z plaży nad morzem. Była sło-
neczna niedziela, rodzina była 
na plaży. Dziecko przypomniało 
sobie, że jest niedziela i spytało  
w związku z tym o to, czy będą 
dzisiaj szli do kościoła. – Nie 
synu, dzisiaj nie pójdziemy, bo jest 
zaraza – odparł mu ojciec.  mak

Główna uroczystość odbyła się na placu przy domaniewickim 
sanktuarium. nie zabrakło mieszkańców w strojach ludowych. 
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W tym roku wieniec dożynkowy przygotowali mieszkańcy pilaszkowa. 
Starostą dożynek był jacek Gajda, starościną urszula pastusiak. 
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Centralny Port Komunikacyjny | którędy szybka kolej?

Z 3 wariantów zrobiło się 10

toMaSz 
MatuSiak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info poważnie traktujemy 
sprzeciwy i dlatego 
przynosimy teraz nową 
paczkę rozwiązań. 

Konrad majszyk,  
dyrektor CPK  

ds komunikacji i PR.

Już nie trzy, a dziesięć potencjalnych wariantów przebiegu linii Kolei Dużych Prędkości  
(linia 85 w ciągu nr 9) przez tereny okolic Łowicza, bierze pod uwagę spółka Centralny Port 
Komunikacyjny. Warianty te nie zostały dotąd szerzej zaprezentowane opinii publicznej.  
Nam udało się dotrzeć do nieoficjalnych informacji o ich przebiegu.

Warto przypomnieć, że w kwe-
stii linii nr 85 pierwsze decyzje 
już zapadły. 17 czerwca pisaliśmy 
na naszym portalu lowiczanin.
info, że na zachodnim wylocie 
z Łodzi wybrany został wariant 
południowy przebiegu linii. Wy-
bór ten był wynikiem negocja-
cji spółki z marszałkiem woje-
wództwa łódzkiego Grzegorzem 
Schreiberem. 

Teraz, jak nam się udało usta-
lić, mapy z proponowanymi ko-
lejnymi wariantami przebiegu 
kolei otrzymali wójtowie gmin, 
przez teren których miałaby prze-
biegać linia kolei. Nowe propo-
zycje przedstawiono im po raz 
pierwszy, jak się dowiadujemy, 
27 lipca.

Wśród nich są: Danuta Supera 
(gmina Dmosin), Adam Ruta 
(gmina Łyszkowice), Jarosław 
Papuga (gmina Nieborów) i Sta-
nisław Linart (gmina Bolimów). 

Władze spółki apelowały do 
wójtów, aby na tym etapie nie 
przedstawiali tych koncepcji 
mieszkańcom, a z drugiej strony 
poprosiły ich o opinię – i wska-
zanie jednej, preferowanej z tych 
dziesięciu.

Wójtowie zgodnie uznali taki 
tryb działania za dość kuriozalny. 
Stwierdzili, że sprawa jest zbyt 
poważna, by mieli podejmować 
w niej decyzję bez wcześniej-
szych konsultacji społecznych. 
Dlatego też żaden z nich w od-
powiedzi wysłanej do CPK nie 
wskazał żadnej linii.

Czy CPK ma już wybraną 
koncepcję, a procedura jest tylko 
formalnością? 

Tego nie możemy stwierdzić, 
choć wśród włodarzy samorzą-
dów rodzą się takie przypuszcze-
nia. Poniżej natomiast podajemy 
to, co nieoficjalnie udało nam się 
ustalić na temat proponowanych 
wariantów dla poszczególnych 
gmin.

Gmina łyszkowice
Trzy z proponowanych koncep-

cji na terenie gminy Łyszkowice 
pokrywają się, przebiegając od 
Teresina na południowym-zacho-
dzie, przecinając się już na terenie 
gminy z drogą wojewódzką 704. 
Dalej biegną w kierunku północ-
no-wschodnim, niemal równo-
legle do autostrady, przez Uchań 
Górny, Kalenice, Kolonię Łysz-
kowice (omijałaby Łyszkowice od 
południa), dalej przez Łagów, Se-
ligów, do granicy gminy w rejo-
nie Polesia. Powodowałoby to, że 
znaczna część terenów wymienio-

nych miejscowości znalazłaby się 
w dość wąskim pasie pomiędzy 
autostradą a linią KDP.

Inny wariant przecinałaby gra-
nicę gmin Dmosin i Łyszkowice 
pomiędzy Kuźmami a Trzcianką 
i Uchaniem Górnym, dalej prze-
biegałby łukiem w kierunku pół-
nocno-wschodnim, mijając dość 
blisko Łyszkowice od strony za-
chodnio-północnej (Czatolina). 
Za zbiornikiem wodnym docho-
dzi do rozgałęzienia tej koncep-
cji na trzy odrębne – wzdłuż au-
tostrady przez okolice Bobiecka, 
ku granicy z gminą Nieborów  
w okolicy Dzierzgowa, albo ku 
Serokom do granicy z gminą Ło-
wicz (są wersje bardziej na pół-
noc, w kierunku Zawad oraz bar-
dziej na wschód, w stronę Parmy. 

Kilka z proponowanych kon-
cepcji, które dalej się rozgałęziają, 
zakłada przecięcie granicy gmin 
Dmosin i Łyszkowice w okoli-
cach miejsca, gdzie przecina je 
autostrada A2 i biegnie (w mniej-
szej lub dalszej odległości od au-
tostrady) w kierunku Czatolina  
i Łyszkowic. 

Dalej rozbiegają się znacznie 
– jeden po przecięciu autostrady 
biegnie na południowy wschód od 
niej przez okolice Łagowa, Seligo-
wa, Polesia, w kierunku Bełcho-
wa. Inny – dość szerokim łukiem 
omija Łyszkowice od północy 

przez Czatolin i Wrzeczko, dalej 
dochodzi do autostrady i biegnie 
wzdłuż niej.

Zaskoczeniem może być ostat-
ni z wariantów. Na terenie gminy 
Łyszkowice zaczynałby się, po-
dobnie jak jeden z wcześniej za-
kreślonych, pomiędzy Kuźmami 
a Trzcianką i Uchaniem Górnym. 
Dalej kolej biegłaby na północny-
-wschód, przecinając autostradę 
w okolicy Kalenic, dalej oddala-
łaby się od niej w kierunku pół-
nocno-zachodnim przez Czatolin. 
Następnie biegłaby przez krót-
ki odcinek na terenie gminy Do-
maniewice (Reczyce), by znów 
wchodzić na teren gminy Łysz-
kowice, przez Wrzeczko, Gzin-
kę, Nowe Grudze, Stare Grudze  
i wkraczałaby na teren gminy Ło-
wicz (Wygoda). Propozycja wy-
daje się o tyle zaskakująca, że 
wcześniej nie było mowy o prowa-
dzeniu linii przez gminę Łowicz. 

Gmina nieborów
Większość z prezentowanych 

koncepcji zakłada, że nowa li-
nia dużej prędkości spinałaby się 
z istniejąca linią linią kolejową  
w Dzierzgówku, dalej biegła-
by równolegle do autostrady, od 
jej północnej strony, przez tereny 
Nadleśnictwa Nieborów w oko-
licy Dzierzgówka, Dzierzgowa,  
a następnie przez Piaski. Więk-
szość z nich granicę z gminą Bo-
limów przekracza w Piaskach  
w pobliżu autostrady, ale dwie 
kierują się nieco bardziej na pół-
noc, w stronę Łasiecznik.

Są też dwie koncepcje, w któ-
rych linia byłaby prowadzona 
do gminy Nieborów, nie bezpo-
średnio z gminy Łyszkowice,  
a przez gminę Łowicz. Według 
pierwszej z nich łączyłaby się 
z istniejąca linią w Arkadii, na-
stępnie przecinałaby gminę Nie-
borów niemalże w linii prostej 
– przez Arkadię, DK 70, aleję 
Legionów Polskich (na północ 
od Nieborowa) i potem wzdłuż 
granicy Sypnia i Łasiecznik. 

Dodana po konsultacjach opcja 
najbliżej miasta Łowicza zakła-
da, że kolej na teren gminy Nie-
borów wjeżdżałaby na pograni-
czu Zielkowic i Mysłakowa, na 
północ (w dość bliskiej odległo-
ści) od parku w Arkadii, a następ-
nie przecinała gminę przez Mysła-
ków, Bednary i Bednary-Kolonię. 

Gmina bolimów
Połowa prezentowanych kon-

cepcji akurat na większości terenu 
gminy Bolimów mieści się w sze-
rokim pasie wzdłuż autostrady A2 

przez okolice Piasków i Wólki Ła-
sieckiej, na południe od Bolimo-
wa, na północ od puszczy. Rozłą-
czają się one dopiero za Kolonią 

Bolimowską-Wsią, ale wszyst-
kie zasadniczo kierują się wzdłuż 
autostrady w kierunku północno-
-wschodnim, granicę województw 
przekraczają, w różnych punk-
tach, za Józefowem, za wyjątkiem 
jednej, która skręca bardziej na po-
łudnie, przez Wolę Szydłowiecką, 
w kierunku Kamionki.

Są też propozycje, w których 
kolej mijałaby Bolimów od pół-
nocy. Pierwsza z nich zakłada, 
że granice gmin Nieborów i Bo-
limów przekraczałaby pomię-
dzy Trzcinówką a Łasiecznikami  
i dalej biegła na północny-wschód 
przez okolice Łasiecznik (na po-
łudnie od zbiornika wodnego), 
Podsokołowa, Bolimowskiej Wsi  

władze spółki 
apelowały do wójtów, 
aby nie przedstawiali 
tych koncepcji 
mieszkańcom,  
a z drugiej strony 
poprosiły ich o opinię 
– i wskazanie jednej, 
preferowanej z tych 
dziesięciu. wójtowie 
zgodnie uznali taki 
tryb działania za dość 
kuriozalny.

orientacyjny przebieg planowanych wariantów linii KDP, na podstawie danych z naszych nieoficjalnych ustaleń.
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Co zMieniły konSuLtaCje SpołeCzne?
został wreszcie opracowany, 
zapowiadany pierwotnie  
na początek lata, raport  
z ogólnopolskich konsultacji 
przeprowadzonych przez spółkę 
centralny port komunikacyjny 
pomiędzy 10 lutego a 10 marca 
tego roku. nadal nie daje on 
odpowiedzi na pytanie, którędy 
dokładnie ma przebiegać kolej 
dużych prędkości.  
wiemy jednak jak zarząd 
cpk odniósł się do uwag, 
zgłaszanych m.in. przez 
społeczne komitety zawiązane  
w powiecie łowickim.
w ramach konsultacji wpłynęło, 
przez formularz elektroniczny, 
mailem czy tradycyjną pocztą, 
łącznie blisko 50.000 wniosków, 
z których blisko 2/3 dotyczyło 
inwestycji kolejowych. 
nas najbardziej interesuje  
ciąg nr 9, a w nim budowa nowej 
linii nr 85: warszawa – cpk 
– łódź – Sieradz – kalisz – 
poznań, z odnogami (planowany 

czas prac przygotowawczych  
– do 2023 roku). 

Czy uda się 
ominąć puszczę? 
prawdopodobnie tak, 
szybka kolej bliżej 
łowicza?
w zgłaszanych uwagach 
znalazł się postulat poszerzenia 
branego pod uwagę korytarza 
linii 85 (odcinek warszawa  
– cpk – łódź) na odcinku 
cpk – łódź w kierunku tak 
północnym, jak i południowym,  
z uwzględnieniem łowicza  
i Skierniewic. rozwiązanie takie 
miałoby w zamyśle umożliwić 
ominięcie terenu bolimowskiego 
parku krajobrazowego. 
w raporcie czytamy, że postulat 
ten został „częściowo przyjęty”. 
– po przeanalizowaniu uwag  
z rejonu bolimowa  
i nieborowa zdecydowano się 
na poszerzenie korytarza  
w kierunku północnym i objęcie 

nim istniejącej linii kolejowej  
nr 3 (odcinek warszawa  
– kutno) oraz część węzła 
łowicz – czytamy w raporcie. 
– ze względu na szczególne 
uwarunkowania związane  
z walorami kulturowymi rejonu 
nieborowa i Arkadii, a także 
przyrodniczymi (bolimowski 
park krajobrazowy), uznano, 
iż na potrzeby dalszych analiz 
korytarz powinien zostać tu 
poszerzony, w celu uzyskania 
większej elastyczności przy 
opracowywaniu bardziej 
szczegółowych wariantów 
przebiegu linii kdp.
ze względu na uwarunkowania 
przestrzenne nie uznano 
natomiast za celowe, aby 
linia była prowadzona przez 
Skierniewice, bo powodowałoby 
to jej nadmierne wydłużenie.
w raporcie czytamy też, że 
ostateczny wybór przebiegu 
linii w rejonie bolimowa będzie 
uwarunkowany położeniem 

lotniska. 
wykorzystanie istniejącej linii?
kolejnym z postulatów 
zgłoszonych w trakcie konsultacji 
było wykorzystanie na odcinku 
warszawa – łódź którejś  
z istniejących już linii, poprzez 
jej modernirację i dostosowanie 
do potrzeb kdp. wykorzystanie 
istniejącej infrastruktury było 
propozycją wielokrotnie 
podnoszoną m.in. przez 
społeczny komitet z czatolina.
Ten postulat został jednak przez 
cpk odrzucony. w raporcie 
czytamy, że zarówno istniejące 
połączenie łodzi i warszawy 
przez Skierniewice, jak i to przez 
łowicz, nie spełnia warunków 
wymaganych dla kdp, m.in.  
ze względu na zbyt dużo łuków. 

łyszkowicom  
wystarczy  
już autostrada
kolejna ze zgłoszonych 
koncepcji zakłada wykorzystanie 

linii łowicz – łódź,  
a argumentem za nią miało  
być ominięcie łyszkowic  
i okolicznych miejscowości  
– pomysłodawcy argumentują 
to tym, że przechodzi już tam 
autostrada A2. 
postulat ten został „częściowo 
przyjęty, jako podstawa  
do korekty granic korytarza 
inwestycji kolejowych”. jak 
już wczesniej wspominaliśmy, 
istniejąca już linia łowicz – łódź 
nie spełnia warunków, by można 
ją adaptować do kdp (nie daje 
też możliwości wprowadzenia do 
stacji łódź – fabryczna, której 
obsługa – jak wprost przyznano 
w raporcie – ma być kluczowa 
dla inwestycji). 
– ze względu na uwzględnienie 
poszerzenia korytarza ciągu nr 9 
w rejonie łowicza, wynikającego  
z postulatów z rejonu bolimowa  
i nieborowa (obszary  
o szczególnych 
uwarunkowaniach 

konserwatorskich  
i przyrodniczych) – czytamy 
w raporcie – konsekwentnie 
poszerzeniu uległ korytarz 
inwestycji w gminie łyszkowice o 
fragment linii nr 15, zwiększający 
elastyczność w zakresie 
dopracowywania wariantów linii 
kdp na dalszych etapach prac.

Co dalej?
cpk informuje, że kolejnym 
etapem prac nad projektem 
będzie strategiczna ocena 
oddziaływania na środowisko. 
ocenie tej zostanie poddany 
projekt dokumentu, sporządzony 
z uwzględnieniem wyników 
konsultacji omówionych  
w raporcie. w ramach 
strategicznej oceny 
oddziaływania na środowisko 
odbędzie się kolejny etap 
konsultacji społecznych, 
podczas których możliwe będzie 
wyrażenie opinii, zgłoszenie 
uwag lub wniosków. tm

i Humina, do granicy województw 
w okolicy Babskich Bud. 

Dalej mamy dwie dość podob-
ne koncepcje. W pierwszej nić 
przecina granicę gmin Nieborów 
i Bolimów u styku Brzóstowej, 
Trzcinówki i Łasiecznik, i dalej 
biegnie przez Łasieczniki, niemal 
dokładnie na północny wschód, 
przez groblę na zbiorniku wod-
nym. W drugiej, linia biegnie na 
wschód po granicy gmin Niebo-
rów i Bolimów między Sypniem 
a Łasiecznikami, zbiornik wodny 
przekracza wzdłuż jego północ-
nego brzegu. Obie te koncepcje 

zbiegają się za Rawką, w okolicy 
Ziąbek i do granicy województw 
biegną przez tereny leśne w oko-
licy Humina.

Tam też łączą się z najbardziej 
na północ poprowadzoną kon-
cepcją. Granicę gmin Nieborów 
i Bolimów przekraczałaby ona  

w Karolewie (przy domu seniora) 
i biegła w kierunku wschodnim, 
na północ od Sokołowa, na połu-
dnie od Ziąbek, przez Humin (Do-
bra Ziemskie).

***
Oficjalnie nie wiadomo jesz-

cze, która z przedstawionych kon-

cepcji będzie realizowana. Kiedy 
będą mogli się raz jeszcze wypo-
wiedzieć na ten temat mieszkańcy 
– też nie wiadomo, na razie nie są 
planowane spotkania. Wiadomo, 
że konsultacje będą musiały być 
przeprowadzone – bo to wynika  
z przepisów ustawowych – na eta-

pie uzgodnień środowiskowych, 
ale to już nad jednym, konkretnym 
wariantem. Z pewnością nie da się 
takiej inwestycji przeprowadzić  
w taki sposób, by wszyscy byli 
zadowoleni. Niezależnie od tego, 
która opcja zostanie wybrana, dla 
kogoś będzie oznaczała znaczące, 

życiowe zmiany – włącznie z ko-
niecznością przesiedlenia.

Poważnie traktujemy sprzeciwy 
i dlatego przynosimy teraz nową 
paczkę rozwiązań – mówi Nowe-
mu Łowiczaninowi Konrad Maj-
szyk, dyrektor CPK ds komunika-
cji i PR. 
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Lucyna Kujawiak (1966–2020) 
– Kolejny rok szkolny i znów skurczył się nasz 
świat – świat szkolnej społeczności…  
Ciężka choroba zabrała nam przedwcześnie 
kolejnego „Anioła Codzienności”  
– nauczyciela Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
w Lubiankowie – Lucynę Kujawiak – ciepło 
napisali o swojej śp. koleżance przedstawiciele 
społeczności szkolnej.

Lucyna Kujawiak zmarła  
5 kwietnia tego roku. – Nawet jej 
nie mogliśmy godnie, w sposób 
szczególny, na jaki niewątpliwie 
zasługiwała, pożegnać, ze wzglę-
du na obowiązujące wtedy ogra-
niczenia związane z epidemią ko-
ronawirusa – mówią nauczyciele. 
Zapewniają jednak, że na zawsze 
ciepłe wspomnienia związane 
z „Lucy” – bo tak ją wiele osób 
nazywało – pozostaną w ich ser-
cach.

Lucyna Kujawiak, z domu 
Jóźwiak, pochodziła z Głowna. 
Urodziła się 3 marca 1966 roku 
w rodzinie Ireny i Henryka Jóź-
wiaków. Miała młodszego bra-
ta Tomasza. Wychowywana była 
przede wszystkim przez swoją 
mamę, gdyż tata zmarł wcześnie. 
Ukończyła Szkołę Podstawową 
nr 1 w Głownie, a następnie miej-
scowe liceum. Później kształciła 
się w Studium Nauczycielskim  
w Zgierzu. 

Po ukończeniu nauki zawodu 
podjęła pracę w Szkole Podsta-
wowej w Lubiankowie i pracowa-
ła tam do chwili przedwczesnej 
śmierci. Pracując już w szko-
le, kontynuowała naukę zaocz-
nie. Pracę magisterską obroniła 
w 1994 roku, a na drodze awansu 
zawodowego osiągnęła stopień 
nauczyciela dyplomowanego. 
Działała również w strukturach 
Związku Nauczycielstwa Pol-
skiego w Głownie.

Pozostawiła w żałobie męża 
Zdzisława. Była kochającą 
mamą, wychowała dwóch do-
rosłych już synów: Bartłomieja 
i Kacpra. Jej długa i ciężka cho-

roba, w czasie której starała się 
pracować zawodowo, pokazała 
jak silnym była człowiekiem. Za-
wsze uśmiechnięta i empatycz-
na, myśląca o innych, również,  
a może przede wszystkim o ro-
dzinie, swoich uczniach. 

Swoją pracę dydaktyczną  
w szkole w Lubiankowie rozpo-
częła 1 września 1985 roku, tuż 
po śmierci ojca – by finansowo 
wesprzeć rodzinę. Najpierw peł-
niła rolę wychowawcy przed-
szkolnego, a następnie edukacji 
wczesnoszkolnej. Chętnie podej-
mowała jednak kolejne wyzwa-
nia zawodowe, uzupełniając swo-
je kwalifikacje. Kończyła kolejne 
studia podyplomowe, umożli-
wiające jej nauczanie informaty-
ki, wychowania fizycznego czy 
gimnastyki korekcyjnej. 

Kochała sport, był jej praw-
dziwą pasją. Była fanem ak-

tywności fizycznej i zapalonym 
kibicem – szczególnie rywaliza-
cji szkolnych i sportu amatorskie-
go. Gdy zdrowie nie sprzyjało  
i nie mogła pracować w charak-
terze nauczyciela wychowania 
fizycznego, chętnie obserwowa-
ła pracę swoich koleżanek i ko-
legów, udzielała wskazówek, 
podpowiadała pomysły. Była też 
współorganizatorką zajęć aero-
biku dla nauczycieli i rodziców 
uczniów z ZS-P Lubianków. 
Znanym jej powiedzeniem było: 
„sport to zdrowie – wyczyn to ka-
lectwo”. 

Nauczyciele wspominają, że 
jako koleżanka i przyjaciółka 
była niezawodna. Opowiadają, 
że była osobą odpowiedzialną, 
energiczną, życzliwą i otwartą  
na drugiego człowieka, a jej 
szczególnym darem była umiejęt-
ność łatwego nawiązywania kon-
taktów z pracownikami, rodzi-
cami i dziećmi. Potrafiła dotrzeć 
nie tylko do umysłów, ale też  
i do serc dzieci.

– Żyła dla innych, zawsze wy-
ciągała pomocną dłoń, zawsze 
można było liczyć na jej wspar-
cie, bezinteresowność – wspo-
minają. Jako nauczyciel i wycho-
wawca dbała o potrzeby uczniów, 
nie szczędząc sił i czasu. Wszyst-
ko co robiła, czyniła z pasją  
i chętnie dzieliła się swoim do-
świadczeniem. Była też autorką 
wielu scenariuszy uroczystości 
szkolnych i gminnych, a także... 
autorem wierszy i rymowanek, 
które pomagały uczniom przy-
swoić trudniejsze zagadnienia. 

Była zawsze zaangażowana  
w sprawy szkolne. Czasami nieco 
przysłaniały one realia dnia co-
dziennego. Na przykład po jed-
nej ze szkolnych rad pedagogicz-
nych, tocząc zajmującą rozmowę, 
wsiadła z koleżanką do jej samo-
chodu i wróciła z nią do domu, 
pozostawiając swój samochód 
na szkolnym parkingu. O swoich 
najbliższych mówiła z ogromną 
miłością, czułością i szacunkiem. 
Była dumna z osiągnięć swoich 
synów, z narodzin wnuczki. 

Przez wiele lat była prezesem 
ogniska ZNP w szkole w Lubian-
kowie, członkiem zarządu od-
działu ZNP w Głownie. Została 
odznaczona Złotą Odznaką ZNP. 

– Pochowaliśmy ją z wielkim 
smutkiem, w niebywałych oko-
licznościach „pandemii”, w dniu 
14 kwietnia na cmentarzu miej-
skim w Głownie. Odeszła od nas 
na wieczność, ale zawsze będzie 
blisko z nami. Żegnamy ją z ci-
chym westchnieniem, i nieustają-
cym żalem – wspominają bliscy. 
 mak 
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lucyna kujawiak pracę 
w szkole w lubiankowie 
rozpoczęła w 1985 roku, 
by finansowo wesprzeć 
rodzinę. najpierw 
była wychowawcą 
przedszkolnym, a później 
nauczycielem edukacji 
wczesnoszkolnej. chętnie 
podejmowała kolejne 
wyzwania zawodowe, 
uzupełniając kwalifikacje. 
kończyła kolejne 
studia podyplomowe, 
umożliwiające jej 
nauczanie informatyki, 
wychowania fizycznego 
czy gimnastyki korekcyjnej. 
kochała sport, był jej 
prawdziwą pasją. 

   Lucyna Kujawiak 
(1966–2020)

Okruchy życia
oDESzLI oD NAS | 23.08.2020 – 4.09.2020

  23 sierpnia: ewa waleria 
nowak, l.86, Głowno.

  24 sierpnia:  
barbara wijatyk-lebioda, l.65;  
ryszard krasowski, l.62, osiny.

  25 sierpnia: jan budzyń, l.60.
  27 sierpnia:  

Marian Morawski, l.67.

  30 sierpnia: 
Maciej piotrowski, l.69.

  1 września:  
edmund Głowacki, l.81.

  2 września:  
zdzisław odolczyk, l.76.

  4 września:  
danuta piestrzeniewicz, l.80.

reklAMA

jako nauczyciel  
i wychowawca 
dbała o potrzeby 
uczniów,  
nie szczędząc sił 
i czasu. wszystko 
co robiła, czyniła 
z pasją i chętnie 
dzieliła się swoim 
doświadczeniem.

Kościół | Spotkanie młodzieży

Tym razem nie w Łowiczu
12 września w kościele pa-

rafialnym pw. św. Wawrzyńca  
w Sochaczewie odbędzie się  
IV Diecezjalne Spotkanie Mło-
dzieży. Jak zapowiadają organi-
zatorzy, tematem przewodnim 
będzie „Wolę niebo...” – czyli re-
alizowanie powołania do święto-
ści. Początek o 9.30. 

Trzy poprzednie edycje Die-
cezjalnego Spotkania Młodzie-

ży zorganizowane były w parku 
Błonie w Łowiczu i tu też pla-
nowane było tegoroczne spotka-
nie. Przeniesiono je do Sochacze-
wa, bo powiat łowicki ze względu  
na dużą liczbę zarażonych koro-
nawirusem, znalazł się czasowo  
w tzw. czerwonej strefie. 

W programie nauczania, msza 
św., koncert muzyki chrześcijań-
skiej i adoracja.  mwk
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Gmina Chąśno | czym skutkuje rozstrzygnięcie konkursu?

Będą dwie książki o gminie 
W ostatnim tygodniu sierpnia poznaliśmy rozstrzygnięcie ogłoszonego 
przez Urząd Marszałkowski w Łodzi konkursu, który wyłonił wykonawców 
projektu „Gmina Chąśno – historia pokoleń”. Wybrana została oferta 
Stowarzyszenia Dla Naszej Wsi z Wicia. Projekt o tej samej nazwie 
realizuje już Stowarzyszenie „Razem Dla Gminy Chąśno”, które otrzymało 
dofinansowanie z Fundacji PZU.

W konkursie na realizację zgło-
szone zostały cztery oferty. Kon-
kursowa komisja, utworzona 
przez urzędników urzędu mar-
szałkowskiego, przyznała Stowa-
rzyszeniu „Dla Naszej Wsi” 43,5 
punktu, pozostałe trzy otrzymały 
po 39,5 – były to oferty Stowarzy-
szenia „Razem Dla Gminy Chą-
śno”, Łowickiego Towarzystwa 
Przyjaciół Nauk oraz Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Karsznicach 
Dużych. Te trzy podmioty złożyły 
odrębne oferty, choć od początku 
zamierzały współpracować, gdy-
by któryś z nich wygrał.

Wśród członków i sympatyków 
stowarzyszenia z gminy Chąśno, 
co prawda nieoficjalnie, ale dość 
powszechnie, mówiono o tym,  
że największe szanse będzie mia-
ło stowarzyszenie z Wicia. Stąd 
też jego wygrana nie była zasko-
czeniem.

– Swoją drogą sposób ocenia-
nia tego konkursu nie jest dla mnie 
przejrzysty – mówił nam Dariusz 
Reczulski, wójt gminy, jeden  
z pomysłodawców wydania publi-
kacji na temat jej historii. – Jeśli 
w kryteriach jest na przykład do-
świadczenie w przygotowywaniu 
czasopism i publikacji, a Łowic-
kie Towarzystwo Przyjaciół Nauk 
przegrywa z założonym niedaw-
no stowarzyszeniem, to jest to co 
najmniej zastanawiające – stwier-
dza wójt. 

praca agnieszki jarki
Stowarzyszenie z Wicia, które 

wygrało konkurs w urzędzie mar-

szałkowskim, realizację zleciło 
Agnieszce Jarce – polonistce, an-
glistce, wicedyrektor I LO w Ło-
wiczu, która już wcześniej miała 
zamiar publikacji takiego mate-
riału.

Konkurs rozstrzygnięto pod ko-
niec sierpnia, a termin na zreali-
zowanie projektu upływa z koń-
cem roku. Samorząd wojewódzki 
przyznał na realizację zadania 40 
tys. zł. Napisanie rzetelnego opra-
cowania w ciągu czterech mie-
sięcy może wydawać się bardzo 
trudne, czy wręcz niemożliwe, ale 
Agnieszka Jarka ma już materiały, 
które zbierała od około trzech lat. 
Nie znaczy to, że nie potrzebuje 
kolejnych, dlatego prosi o pomoc 
wszystkie osoby z gminy Chąśno 
skłonne podzielić się wspomnie-
niami, fotografiami, dokumenta-
mi czy innymi materiałami. – Po-
chodzę z tej gminy, dorastałam  
i wychowałam się w Skowrodzie 

Północnej – mówi Agnieszka Jar-
ka. – Brakowało mi książki po-
święconej gminie, o jakiej myśla-
łam już od kilku lat. 

Charakter planowanej publika-
cji Agnieszka Jarka określa jako 
„popularnonaukowy”. Znajdą się 
w nim twarde dane, ale też wie-
le osobistych relacji i opowieści. 
Ma ona poruszać różne zagadnie-
nia dotyczące gminy, jej dziejów  
i kultury, na pewno wiele miejsca 
będzie poświęcone twórczości lu-
dowej. Dużym ograniczeniem są 
jednak, wynikające z założeń pro-
jektowych, wymiary – publikacja 
ma mieć ok. 130 stron. Tekst bę-
dzie uzupełniany ilustracjami, ale 
autorka od razu zastrzega, że nie 
będzie to album – zdecydowa-
nie więcej będzie do czytania niż  
do oglądania.

Nie jest jeszcze znana data pre-
miery i spotkania promocyjnego, 
wiadomo tylko, że ma się ono od-
być jeszcze w tym roku.

Publikacja to jednak nie wszyst-
ko, co Agnieszka Jarka planuje  
w ramach tego projektu. Ma za-
miar zorganizować też otwarte 
lekcje leksykalne z gwary łowic-
kiej dla dzieci ze szkół podstawo-
wych w Mastkach, Błędowie i in-
nych, które będą zainteresowane. 
Poza tym, można już nadsyłać 
prace fotograficzne na konkursy 
„Gmina Chąśno w obiektywie”. 
Są to dwa podobne konkursy,  
na fotografię przedstawiającą 
gminę Chąśno. Pierwszy adreso-
wany jest do dzieci ze szkół pod-
stawowych, a pula nagród wynosi 
w nim 4.000 zł, drugi dla wszyst-
kich, niezależnie od wieku, z pulą 
3.000 zł. Prace można już nadsy-
łać. Ich prezentacja oraz wręcze-
nie nagród nastąpi podczas spo-
tkania promocyjnego.

W ramach projektu ma też po-
wstać krótki film na temat gminy, 
który również ma mieć premierę 
w trakcie promocji książki. 

praca stowarzyszenia  
z gminy Chąśno
Projekt, który będzie realizo-

wała Agnieszka Jarka, został za-
inicjowany przez Stowarzyszenie 
Razem Dla Gminy Chąśno, któ-
re zgłosiło go do wojewódzkie-
go budżetu obywatelskiego na 
ten rok. Trudno więc dziwić się,  
że z rozczarowaniem w stowarzy-
szeniu przyjęto rozstrzygnięcie 
konkursu, w którym na wykonaw-
cę zostało wybrane stowarzysze-
nie z sąsiedniej gminy Kocierzew 
Południowy.

„Razem Dla Gminy Chąśno” 
prowadziło na terenie gminy kam-
panię zachęcającą do głosowania. 
Po tym jak głosami mieszkańców 
(1478 głosów) projekt został wy-
brany do realizacji, stowarzysze-
nie przystąpiło do konkursu na 
jego wykonanie. Widząc, że jest 
też konkurencyjna oferta, nieza-
leżnie od tego pozyskało na niego 
dofinansowanie z fundacji PZU 

– miało to być formą zabezpie-
czenia w razie przyznania przez 
UMWŁ wykonania komuś inne-
mu (tak jak to się stało).

W każdym razie zbieranie ma-
teriałów do tej książki już się roz-
poczęło (można się zgłaszać po-
przez stowarzyszenie, albo przez 
urząd). Formalnie projekt jest 
realizowany od 1 sierpnia. Sto-
warzyszenie blisko współpracu-
je przy tym z Urzędem Gminy  
w Chąśnie. Nie ma jeszcze pod-
pisanych umów z autorami, któ-
rzy zajmą się opracowaniem na-
ukowym materiału i napisaniem 
książki, ale stowarzyszenie poro-
zumiało się już w tej sprawie z re-
gionalistami z Łowickiego Towa-
rzystwa Przyjaciół Nauk. 

Towarzystwo także przystępo-
wało do konkursu na wykonanie 
tej publikacji. 

Wszystko wskazuje na to,  
że książką zajmą się specjali-
ści od dziejów Ziemi Łowickiej 
– Tadeusz Żaczek, Marek Woj-
tylak i Katarzyna Skierska-Pięta. 
Ten projekt ma być zrealizowany 
do końca maja przyszłego roku. 
Zasadniczo ma to być typowe 

opracowanie historyczne, jakie-
go pomysł zrodził się w Urzędzie 
Gminy Chąśno już kilka lat temu.

nie było książki  
o gminie,  
teraz będą dwie
Sytuacja, w której równolegle 

będą powstawały podobne książ-
ki, wydaje się kuriozalna (bo choć 
jedna ma być naukowa, a dru-
ga popularnonaukowa, to jednak 
zbieżna będzie ich tematyka, nie 
mówiąc już o tytule). Nie jest też 
na pewno komfortowa dla ich au-
torów. Nie wiadomo na przykład 
czy dani mieszkańcy, którzy już 
zobowiązali się współpracować  
z jednymi, będą chcieli pomóc 
także drugim.

Agnieszka Jarka mówi jednak, 
że trzeba spojrzeć na tę sytuację 
pozytywnie – powstaną dwie pra-
ce, mieszkańcy będą mieli wy-
bór, każdy będzie mogli porów-
nać i ocenić, która jest dla niego 
ciekawsza – mówi Agnieszka 
Jarka. – One nie będą identycz-
ne, materiału jest naprawdę dużo, 
trudno byłoby wyczerpać temat 
historii gminy w jednej publika-
cji. Sama raczej nie zmieszczę  
w określonych w projekcie ra-
mach wszystkiego, co mogłabym 
zawrzeć, pole do działania jest 
szerokie.

Irena Kolos, przewodnicząca 
Stowarzyszenia Razem Dla Gmi-
ny Chąśno, mówi, że nie ma pre-
tensji do autorki drugiej pracy, 
ani do stowarzyszenia z Wicia,  
bo przecież nikt z nich nie złamał 
regulaminu. Prawo przystąpie-
nia do otwartego konkursu mie-
li wszyscy. – Być może ta sy-
tuacja powinna być sygnałem  
dla Urzędu Marszałkowskie-
go, że w przyszłości warto nieco 
zmienić zasady realizacji zadań  
z budżetu obywatelskiego  
– mówi Irena Kolos,

Uważa ona, że to autorzy pro-
jektu, którzy mają określoną kon-
cepcję, powinni mieć głos przy 
wyborze wykonawcy. – Zgłasza-
jąc wniosek i przekonując ludzi 
do głosowania na niego, wyko-
naliśmy w zasadzie połowę całej 
pracy, a teraz ostateczny kształt 
nada temu ktoś inny – mówi Irena 
Kolos. – Nie chcę mówić, że ktoś 
„spije śmietankę”, bo przed panią 
Jarką też jest bardzo dużo pracy, 
której nie można umniejszać. 

toMaSz 
MatuSiak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

jeśli w kryteriach 
jest doświadczenie 
w przygotowywaniu 
czasopism  
i publikacji, a łowickie 
Towarzystwo przyjaciół 
nauk przegrywa  
z założonym niedawno 
stowarzyszeniem,  
to jest to co najmniej 
zastanawiające  
– stwierdza wójt. 

Gmina Łyszkowice | co z imprezami?

Dożynki dopiero za rok
Po raz pierwszy od 2015 roku 

nie odbędą się oficjalne dożyn-
ki gminy Łyszkowice. Epidemia 
Covid-19 mocno skomplikowała 
gminie planowany na ten rok ka-
lendarz imprez.

Szczególnie szkoda np. takich 
imprez sportowych jak czerwco-
we „Biegamy Polesie” (organizo-
wane przez fundację z Polesia ze 
wsparciem gminy) czy „Oldskulo-
we trampki” (organizowane przez 
GOKiS), bo cieszyły się one za-

wsze dużą frekwencją. Są też do-
bre informacje. Planowana na 
drugą połowę roku rekonstrukcja 
historyczna zrzutu „Cichociem-
nych” w Czatolinie została przeło-
żona na pierwszą połowę przyszłe-
go roku – co najważniejsze, wójt 
Adam Ruta aneksował umowę  
z Urzędem Marszałkowskim WŁ, 
a to oznacza, że nie przepadnie 
pozyskane poprzez LGD „Gniaz-
do” dofinansowanie na to wyda-
rzenie w wysokości 32 tys. zł. tm

Łowicz | europejskie dni dziedzictwa

Muzeum zaprasza na trzy wystawy
Tegoroczna odsłona corocznych Europejskich  
Dni Dziedzictwa rozpocznie się 12 września. Jak już 
mogliśmy się przyzwyczaić, również Muzeum  
w Łowiczu przyłącza się do tej międzynarodowej akcji. 
Hasło EDD w tym roku brzmi: „Moja Droga”. 

W tym roku w Muzeum  
w Łowiczu przygotowywane są 
na tę okazję aż trzy nowe wystawy 
czasowe. Pierwsza z nich, „175 
lat żelaznej drogi do Europy”, jest 
wystawą plenerową, z okazji 175. 

rocznicy otwarcia kolejowej linii 
warszawsko-wiedeńskiej. Przybli-
ży początki kolei, okoliczności jej 
powstania i funkcjonowania.

W klimacie kolejowym pozo-
staniemy przechodząc na drugą 

wystawę – „Dworce Świata”. Wy-
stawa opiera się na pocztówkach 
ze zbiorów „Stacji Muzeum”. 
Pocztówki te w większości pocho-
dzą z okresu międzywojennego  
i ukazują dworce w Polsce i za 
granicą. Starsze, sprzed 1914 roku, 
są tym cenniejsze, że przedstawia-
ją budynki dworcowe od dawna 
nieistniejące.

Trzecia wystawa poświęcona 
będzie już fotografii przyrodni-
czej. „Opowieść o lesie” – bo taki 

jest jej tytuł – powstała z głównej 
ekspozycji ostatniego Między-
narodowego Festiwalu Filmów 
Przyrodniczych. Prezentowane są 
w niej prace najlepszych polskich 
autorów zdjęć przyrody. Znajdzie-
my w niej prace autorstwa Adama 
Adamskiego, Michała Ludwicza-
ka, Łukasza Łukasika, Tomasza 
Ogrodowczyka, Magdaleny Sarat, 
Dariusza Sarnowskiego, Ryszarda 
Sąsiadka, Radosława Trzcińskie-
go, Marka Trzeciaka i Wojciecha 
Wójcika.

Od 12 do 20 września wystawy 
te będzie można w łowickim mu-
zeum oglądać bezpłatnie.  tm

Agnieszka Jarka prosi zainteresowanych o materiały do książki, 
można je przekazywać także przez Stowarzyszenie dla naszej wsi. 
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PuNKtY PRzYJmoWANIA oGŁoSzEń DRoBNYCH Do „NoWEGo ŁoWICzANINA”: BIuRo oGŁoSzEń ŁoWICz, ul. pijArSkA 3A; BEDNARY, Sklep p. pApiernik 24A; BoBRoWNIKI 27, Sklep p. pAcler; BoLImóW, ul. fArnA 1 Sklep 
„ewA”, p. pApiernik; DomANIEWICE, ul. GłównA 26, Sklep p. jAkubiAk; GąGoLIN PoŁuDNIoWY, Sklep „koS”; IŁóW: pl. rynek STAroMiejSki 21; Sklep p. pApierowSkieGo; KIERNozIA, rynek kopernikA, kioSk p.  weSołowSkiej; 
KoCIERzEW PóŁNoCNY: Sklep „nA północnyM” KuRABKA 17A, Sklep p. TopolSkiej; ŁoWICz, oS. brATkowice, kioSk loTTo; ŁYSzKoWICE, Sklep „dueT”, ul. GMinnA 6; NIEBoRóW, Al. leGionów polSkich 18, Sklep p. fiGATA;  
NoWA SuCHA 22, Sklep p. Siewiery; oStRóW 20, Sklep p. bejdy; oSmoLIN: ul. rynek 2, Sklep p. SerwAch; ul. rynek 19, Sklep Spożywczo-przeMySłowy; PSzCzoNóW 147, Sklep p. lipińSkieGo; SANNIKI, ul. wArSzAwSkA 183,  
Sklep p. olkowicz; SoBotA, pl. zAwiSzy czArneGo 12, Sklep p. bińczAk; StACHLEW 113A, Sklep p. wierzbickiej; StARY DęBSK 6A, Sklep Spożywczo-przeMySłowy, ŚLESzYN, ul. GórnA 5,Sklep p. MączyńSkiej;  
zAWADY 67, Sklep p. SokAlSkiej; zŁAKóW BoRoWY 139A, Sklep p. piecki;

„WIEŚCI z GŁoWNA I StRYKoWA”: BIuRo oGŁoSzEń GŁoWNo, ul. łowickA 40; GŁoWNo, ul. bielAwSkA 3, Sklep wielobrAnżowy; DmoSIN 1: piekArniA bożenA, krzeSzewSkA; StRYKóW: STAry rynek 1;  ul. cMenTArnA 12.

„NoWY ŁoWICzANIN” WYDANIE DLA ŻYCHLINA I oKoLIC”: BEDLNo 28 Sklep Mini-MAG; DoBRzELIN Sklep „MAGdA”, ul. wł. jAGiełły; PACYNA, ul. TowArowA 4, Sklep p. M. durki; PLECKA DąBRoWA, Sklep „MonikA”;  
PoDCzACHY 16, Sklep Spożywczo-przeMySłowy; ŚLESzYN, ul. GórnA 5, Sklep p. MączyńSkiej; ŻYCHLIN, ul. 29 liSTopAdA 28, Sklep Spożywczo-przeMySłowy.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PoNoSzą oDPoWIEDzIALNoŚCI zA tREŚć oGŁoSzEń I REKLAm oPuBLIKoWANYCH zGoDNIE z ARt. 36 uStAWY  z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWo PRASoWE”

reklAMA

samochodowe
kupno

 Skup samochodów, najlepsze ceny, 
tel. 725-361-836.

 Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 Audi A2, 1,4 diesel, 2001r, 

tel. 795-006-505.

 Audi A3, 1.9 Tdi, 2004 r., 
tel. 600-853-062.

 Audi A4, 1.6, 1998, gaz, hak, 
klimatyzacja automatyczna, i właściciel  
w polsce, tel. 694-453-524.

 Audi A4, 1.9 Tdi, 2005 rok, 320.000 km, 
tel. 604-259-395.

 bMw 318d, 2004 rok, 6.600 zł, w 
rozliczeniu mogę przyjąć mniejszy, 
tel. 604-706-309.

 cheVroleT Trax, 1.4 Turbo benzyna, 
tel. 508-317-721.

 fiAT Seicento, 1,1, 2003 rok, 
tel. 605-266-154.

 fiAT uno benzyna/gaz, 2000 r., 
tel. 784-298-833.

 fiAT bravo, 2007 rok, 9.000 zł, 
tel. 602-613-573.

 fiAT panda, 2004 rok, tel. 509-479-016.

 fiAT panda iii, 1.2, 2012 rok, 59.000 km, 
tel. 695-323-452.

 ford focus, 1.6, 2005 rok, 142.000 km, 
tel. 518-295-873.

 hyundAi i20, 1.2, 2010 rok, 51.000km, i 
właściciel, tel. 722-090-134.

 hyundAi i30, 1.6 crdi, 2009 rok, stan 
rewelacyjny, 12.200zł, w rozliczeniu mogę 
przyjąć mniejszy, tel. 513-375-786.

 kiA ceed, 1,6 benzyna, 2010 rok, 
tel. 606-519-851.

 Lt28, na części, tel. 511-383-203.

 opel corsa, 1.2, 2010 rok, 
tel. 604-088-657.

 opel corsa, 2008r., tel. 667-115-453.

 opel corsa, 1.2 lpG, 1999r., 1.400zł, 
tel. 602-584-266.

 opel Vectra, 1.6 lpG, 2000r., 2.200zł, 
tel. 602-584-266.

 opel Vectra b1.8, 1999 r., Możliwa 
zamiana, tel. 721-737-343.

 opel Vectra c GTS, 1.9 Tdi, 2009 
rok, skrzynia „6”, 13.200 zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, tel. 513-375-786.

 opel zafira, 2.0 dTi, 2004 r., 
tel. 784-078-045.

 opel zafira, 1.9, 2006, tel. 504-019-557.

 opel zafira, 1.8b, 2003 rok, 
tel. 606-348-077.

 peuGeoT 206, 1.4b, 2007 rok, 
tel. 606-348-077.

 renAulT Megane classic, 1.4 benzyna/
gaz, 1998 r., tel. 501-561-767.

 SkodA yeti, 2011/2012 rok, 109.000 km, 
i właściciel, serwisowany, tel. 691-863-492.

 Suzuki Swit, tel. 660-027-612.

 SeAT Altea, 1.6 8V Sr benzyna/gaz, 
2005 rok, ważne oc, przegląd, 15.500 zł 
do negocjacji, tel. 660-095-485.

 SeAT Toledo, 2.0 Tdi, 2007 rok, 140 kM, 
tel. 692-745-175.

 ToyoTA Avensis, 2.0d Sedan, 2005r, 
6500zł, tel. 602-584-266.

 ToyoTA Avensis, 2.0 d-4d, 2006 rok, 
wersja d-cat, 13.200 zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, tel. 604-706-309.

 ToyoTA corolla Verso d4d, 136kM 
2,2, 2008rok, 223000 km, 7 osób, 
tel. 605-889-421.

 ToyoTA corolla, 2.0d4d, 2009 rok, 
bogate wyposażenie, serwisowana, 
16.800zł, w rozliczeniu mogę przyjąć 
mniejszy, tel. 513-375-786.

 ToyoTA rav 4, 2.0 d4d, 2005 rok, 
tel. 664-007-149.

 ToyoTA yaris, 1.0 benzyna, 2003 rok, 
biały, 3-drzwiowa, opony zimowe, 3.000 zł, 
tel. 602-328-606.

 ToyoTA yaris, 1.4d4d, 2003 
rok, klimatyzacja, cena atrakcyjna, 
tel. 513-375-786.

 VolVo S40, 2.0d, 2005 rok, czarny 
metalik, bogato wyposażony, 10.900 zł, 
tel. 513-375-786.

 Vw bora, 1.9Tdi, 2002 rok, klimatyzacja, 
stan rewelacyjny, tel. 604-706-309.

 Vw Golf iii, 1.9 Tdi 5,0, 1996 rok, stan 
bdb, tel. 696-441-703.

 Vw Golf kombi, 1.6 Tdi, 2015 rok, 
56.000km, i właściciel, tel. 600-944-728.

 Vw Golf V, 1.9Tdi, 2005 rok, 166.000km, 
salon polska, tel. 782-033-989.

 Vw polo classic, 1998 rok, i właściciel, 
stan bdb, w oryginale, tel. 504-672-586.

 Vw polo, 1.4, 2009 rok, klimatyzacja, 
11.200zł, tel. 513-375-786.

 Vw Golf, 1,9 Tdi, 2006, tel. 664-173-486.

 Vw Golf iV, 1.9, 2001r, tel. 693-442-038.

 Vw polo classic, 1,6, 1997 rok,  
i właściciel, stan bdb, tel. 604-931-778.

 Vw polo, 1.4 Tdi, 2002, klimatyzacja, 
komplet kół zimowych, stan bdb., 
tel. 696-730-280.

 Vw Touran Tdi, 2013 rok, 
tel. 502-751-126.

inne
 blacharstwo, lakiernictwo samochodowe, 

najtaniej, tel. 728-765-159.

motorowe
kupno

 Stare motocykle, części, tel. 513-185-357.

sprzedaż
 Simson s51 enduro, tel. 665-940-321.

 ogar 200, zarejestrowany, opłacony, stan 
bdb, tel. 502-751-126.

 romet ogar, tel. 509-339-587.

garaże
wynajem

 wynajmę garaż na osiedlu bratkowice, 
tel. 668-403-654.

nieruchomości
kupno

 kupię ziemię, gm. łyszkowice i okolice, 
tel. 502-602-463.

 Grunty rolne przyjmę w dzierżawę 
w gminie łyszkowice oraz w gminach 
sąsiednich, tel. 506-740-092.

 jestem zainteresowany długoterminową 
dzierżawą ziemi, Tymianka lipa, 
tel. 517-956-166.

sprzedaż
 Sprzedam działki budowlane, nieborów, 

ul. Spacerowa, tel. (46) 838-58-58.

 Sprzedam gospodarstwo rolne 
7,56ha z budynkami, gm. Nowa Sucha, 
679.000zł, tel. 507-145-139.

 Sprzedam działkę rolną o pow. 1,32 ha, 
popów, tel. 730-651-543.

 Sprzedam ziemię 3 ha, wejsce, 
tel. 605-411-913.

 Sprzedam mieszkanie w centrum 
łowicza 2 pokoje z kuchnią o powierzchni 
40 mkw., tel. 698-841-938, 698-841-944.

 Mieszkanie os. noakowskiego,36 mkw.,  
ii piętro, tel. 577-014-868.

 M-3, łódź, 51,14 mkw., blisko politechniki 
i szpitala kopernika, 270.000 zł, 
tel. 728-325-594.

 działka budowlana przy drodze łowicz-
Strzelcew, tel. 793-024-030.

 Sprzedam działkę rolno-budowlaną 
w zdunach o pow. 1,19 ha. Atrakcyjna 
lokalizacja, tel. 793-321-028.

 Sprzedam działkę budowlaną 3400 
mkw z budynkiem gospodarczym 
370mkw., łagów, gmina łyszkowice, 
tel. 604-497-153.

 ziemię, działkę, bloki, tel. 607-809-288.

 ziemię, działkę, bloki, tel. 607-809-288.

 Warszawa Prymasa tysiąclecia, 
nowe 47m2, II piętro, 3 pokoje do 
zamieszkania, tel. 796-080-680.

 pilnie sprzedam działki budowlane 
parma Trakt łowicki koło łowicza, 
tel. 725-416-972.

 Mieszkanie 65 mkw, oś. dąbrowskiego, 
iV piętro, tel. 608-350-252.

 działka budowlana 2200 mkw., 
Mysłaków, media, tel. 665-981-200.

 kamienica i działki w centrum łowicza 
oraz działki koło walewic, tel. 665-464-794.

 działka zadrzewiona świerkiem 17-l., 3,6 
ha, łasieczniki, tel. 601-575-188, po 16.

 Sprzedam działki budowlane od 20 zł 
cena do uzgodnienia koło nieborowa, 
tel. 669-162-492, po 18.

 Sprzedam mieszkanie 50 mkw. parter 
os. bratkowice bl. 12, tel. 512-443-958.

 Sprzedam 4 hektary ziemi, okolice 
łowicza, tel. 661-269-105.

 Sprzedam działkę rolną z częściowym 
zalesieniem o powierzchni 1,15 ha w 
miejscowości bobrowniki, tel. 697-630-164, 
697-567-928.

 Sprzedam mieszkanie 3 pokojowe, 
centrum łowicza, cena 265 tys., ii piętro , 
tel. 669-169-258, po 16.00.

 dom (wszystkie media), działka 546 m. 
łowicz ul. kaliska., tel. 608-572-855.

 działka 1,22 ha, zielkowice i tel 
609-106-174.

 Sprzedam działki budowlane o łącznej 
powierzchni 10.000 mkw. przy ul. płockiej/
Małszyckiej w łowiczu, tel. 514-876-245.

 Sprzedam punkt pocztowy, 
tel. 693-975-425.

 polesie, 9.400 mkw., tel. 603-878-783.

 działka 900 mkw, uzbrojona, bełchów 
osiedle, tel. 880-280-527.

 Sprzedam działkę, tel. 531-540-090.

 działka rolno-budowlana, 7000 mkw, 
rogóźno, tel. 694-842-134.

 Sprzedam mieszkanie M-3, 48mkw., 
osiedle bratkowice, tel. 501-248-347.

 Sprzedam lub zamienię dom pod 
łowiczem na bloki, tel. 606-967-338.

 Sprzedam ziemię rolną Anielin, 
sprzedam ziemię rolną 2,8 ha (2 działki po 
1,4 ha obok siebie) obecnie obsadzona 
czarną porzeczką (Tiben), tel. 664-135-210.

 Sprzedam ziemię 2,13 ha, piaski 
bankowe, gmina bielawy, tel. 796-254-573.

 M-3, łódź, 51,14 mkw., blisko politechniki 
i szpitala kopernika, 270.000 zł, 
tel. 728-325-594.

 Sprzedam ziemię 2,17 ha w marywilu, 
działka numer 155, tel. 695-533-346.

 pół bliźniaka, stan surowy zamknięty, 
łowicz, tel. 609-009-558, po 16.00.

 działka budowlana 3000 mkw., gmina 
dmosin, tel. 609-810-727.

 Sprzedam działkę 1.700 mkw. w Starym 
waliszewie, tel. 503-998-339.

 działka 2.600 mkw., Głowno, 
tel. 886-423-100.

wynajem
 wynajmę lub sprzedam wulkanizację 

z budynkami, napoleońska 6, łowicz, 
tel. 502-163-313.

 przyjmę ziemię w dzierżawę, 
tel. 693-944-068.

 wynajmę lokal użytkowy 70 mkw., ul. 
zduńska, tel. 607-442-383.

 wynajmę lokal na krakowskiej pod biura, 
mieszkania, przedszkole, tel. 607-809-288.

 oddam w najem mieszkanie w łowiczu, 
tel. 608-621-402.

 wynajmę M-3, 48 mkw., i piętro, 
tel. 692-722-045.

 Mieszkanie 50mkw., po remoncie, iii p., 
łowicz Tkaczew 6, tel. 600-981-402, po 16.

 do wynajęcia mieszkanie M-3 na os. 
dąbrowskiego, tel. 693-833-080.

 wynajmę kawalerkę warszawa ochota, 
ul. Grójecka, tel. 608-684-292.

 wynajmę 2-pokojowe, łódż, 
tel. 606-373-441.

 wynajmę mieszkanie w łodzi (widzew), 
3 pokoje, umeblowane, tel. 782-908-033.

 wynajmę M-3, dmosin,  
tel. 692-749-175.

kupno różne
 bagnety, monety, medale, starocie, 

tel. 606-941-752.

 kupię topolę, dęba, inne, 
tel. 696-379-599.

sprzedaż różne
 ekogroszek workowany 27 mj suchy bez 

spieków 850 zł ! dostawa, tel. 504-504-783.

 Sprzedam bramy, lodówkę i stół, 
tel. 660-027-612.

 Sprzedam 3 solidnie wykonane 
stojaki do transportu i magazynowania 
okien. cena do uzgodnienia, Sanniki, 
tel. 510-993-571.

 Agregat prądotwórczy 7,2 kw, cena 
1800 zł, tel. 507-429-601.

 rusztowania warszawskie, 
tel. 500-262-573.

 oddam drewno za wyczyszczenie lasu, 
tel. 796-080-680.

 betoniarka, lodówka czarna nowa, 
atlas do ćwiczeń, części do Seata Toledo, 
tel. 530-370-088.

 Sprzedam sadzonki truskawek odmiana 
rumba, tel. 503-956-610.

 Sprzedam Akordeon, tel. 604-323-345.

 Skrzynki jedynki, palety, drabiny, wagi, 
wąż gumowy, tel. 665-464-794.

 piec c.o, pompkę, naczynie zbiorcze 
i bojler 50 litrowy, tel. 574-204-008.

 widłak, tel. 665-464-794.

 krzesła, stół, tel. 500-519-872.

 Sprzedam bale drewniane sosnowe, 
tel. 508-317-721.

 Sprzedam agregat prądotwórczy 230- 
380V, 12,5kw, tel. 691-961-226.

 waga inwentażowa, tel. 663-675-150.

 Sprzedam meble: kanapa narożna szara, 
wersalka bordo, mały segment czarny, 
ława szafa i obuwnik orzech cena do 
uzgodnienia, tel. 728-259-071.

 przewód do wody 500m średnica 
75, dwa duże zbiorniki na wodę, 
tel. 791-000-972.

 kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 
chodnikowe w kolorze, tel. 531-467-981.

 drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki uniwersalki, jedynki, 
klepki. producent, tel. 501-658-261.

 drewno opałowe, tel. 798-877-090.

 piasek płukany, pospółka, żwir, podsyp, 
transport, tel. 600-895-026.

 palety 1.200x1.000, tel. 502-919-192.

 Pianina, fortepiany,  
tel. 604-443-118.

 okna pcV (balkonowe, mieszkaniowe, 
piwniczne), piec c.o 19 kw, 
tel. 602-592-863.

 wersalka, lodówka, kwiaty doniczkowe, 
tel. 516-347-960.
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 Grzejniki żeliwne, tel. 606-188-034.

 Sprzedam skrzynki plastikowe 15 kg, 
tel. 692-749-175.

 overlock 3-nitkowy, stębnówka Textima, 
tel. 506-996-360.

 Sprzedam silnik 5 kw, topolę, 
tel. 660-180-544.

 wózek widłowy Stihl 5015, 2002r, 
sprawny technicznie, 6.800zł, 
tel. 602-584-266.

 Akumulator trakcyjny 48V/650A, 
2017, 3500zł (w rozliczeniu stary), 
tel. 602-584-266.

 wózek widłowy rAk instalacja gazowa, 
1990r, 6500zł, tel. 602-584-266.

 Sprzedam płot ogrodzeniowy, metalowy, 
tel. 693-478-893.

 krzesła pokojowe tanio, tel. 730-807-126.

praca
dam pracę

 zatrudnię mechanika samochodowego 
w łowiczu, tel. 502-251-751.

 zatrudnię kierowcę kategorii c+e 
chłodnia kraj zagranica, tel. 605-094-166.

 zatrudnię do pracy przy maszynowym 
układaniu kostki. umowa o pracę. 
Atrakcyjne wynagrodzenie, 
tel. 601-593-011.

 zatrudnimy do montażu maszyn 
mechatronika lub mechanika, borserwis@
gmail.com, tel. 697-714-820.

 zatrudnię hydraulika, pomoc hydraulika, 
tel. 691-991-000.

 zatrudnię dekarzy lub pomocników, 
okolice dmosina, tel. 609-846-316.

 Przyjmę do pracy na skład węglowy, 
wymagane prawo jazdy kat. B, okolice 
Łowicza, tel. 603-653-020.

 zatrudnię pracownika do sklepu 
z alkoholami, tel. 698-841-938.

 firma reGinASockS zatrudni 
do formowania skarpet osobę 
z doświadczeniem, otolice 68 , tel. 603-
709-330, w godz. 10-15.

 zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowych, tel. 607-164-101.

 Przyjmę do pracy szwaczki 
chałupniczki (dwuigłówka, overlock, 
stępnówka) proste szycie dzianina, 
tel. 504-549-404.

 zatrudnię kierowcę kat. c+e (chłodnia); 
wyjazdy z Tesco Teresin. dobre zarobki, 
tel. 608-067-847.

 zatrudnię kierowcę c+e, transport 
krajowy. dobre zarobki, tel. 608-067-847.

 przyjmę do dociepleń budynków, 
tel. 507-458-670.

 zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowo-remontowych, 
tel. 607-343-338.

 zatrudnię pracowników budowlanych 
(docieplenia, gładzie, malowanie, 
wykończenia wnętrz), tel. 510-308-974.

 zatrudnię na stanowisko sprzedawcy, 
hurtownia materiałów budowlanych, 
Głowno, dobre wynagrodzenie., 
tel. 605-086-824.

 zatrudnię pracowników 
ogólnobudowlanych i brukarzy, praca 
Łowicz i okolice, tel. 697-778-557.

 zatrudnię kierowcę kat. c, 
tel. 504-985-644.

 przyjmę osoby do zbioru fasoli z terenu 
łowicza, tel. 503-956-610.

 prezero Service centrum zatrudni 
osobę na stanowisko kierowca/
ładowacz, wymagana kat. c, praca na 
terenie łowicza, żyrardowa i okolic, 
tel. (46) 830-35-25.

 prezero Service centrum zatrudni osobę 
na stanowisko ładowacz, bez kwalifikacji, 
praca na terenie łowicza, żyrardowa 
i okolic, tel. (46) 830-35-25.

 zatrudnię kierowcę kat. c, c+e, 
również dorywczo w ruchu krajowym, 
tel. 601-385-525.

 zatrudnię kierowcę C+E, transport 
międzynarodowy. Wysokie zarobki, 
wyjazdy tygodniowe, tel. 502-605-719.

 firma wirbud Meble w osmolinie 
zatrudni dozorcę-palacza najchętniej 
z uprawnieniami, tel. (24) 277-62-44, 
tel. 603-444-907.

 dorywczo przyjmę do pracy w kuchni, 
tel. 508-127-207.

 zatrudnię do zbioru jabłek 
i karczowania sadu. praca na 2 miesiące, 
tel. 669-877-998.

 przyjmę do solarium młodą dziewczynę, 
tel. 601-147-409.

 zatrudnię pracownika 
ogólnobudowlanego, wykończenia. Stała 
i pewna praca, tel. 667-447-351.

 do koszenia trawy i grabienia liści, 
tel. 601-385-678.

 zatrudnię mężczyzn do zbioru jabłek, 
tel. 535-495-170.

 firma serwisowa z branży grzewczej 
zatrudni pracownika do prac serwisowych 
lub przyuczenia z prawo jazdy kategorii b, 
tel. 501-072-557.

 firma w łowiczu zatrudni mężczyzn 
do pracy w zakładzie recyklingu odzieży, 
tel. 784-073-289.

 zatrudnię kierowcę kat. b jazda po kraju, 
tel. 796-199-706.

 zatrudnię szwaczki, możliwość pracy 
chałupniczej, Głowno, tel. 502-420-340.

 zatrudnię kierowcę c+e, 
tel. 669-046-682.

 zatrudnię do zbioru jabłek, 
tel. 669-356-370.

 przyjmę do pizzerii w łowiczu kierowcę 
na stałe oraz weekendowo, tel. 504-859-
387, 885-353-500.

 zatrudnię dziewiarza do maszyn SToll, 
uniVerSAl, tel. 607-818-142.

 do sprzątania z orzeczeniem 
o niepełnosprawności, umowa o pracę + 
premia, tel. 530-378-426.

 do ochrony z orzeczeniem 
o niepełnosprawności, umowa o pracę, 
tel. 530-378-426.

 zatrudnimy kierowców kat. c+e 
do przewozu kontenerów morskich, 
hamburg-polska, weekendy w domu, 
wysokie zarobki, stabilne warunki pracy, 
tel. 506-836-200.

 zatrudnię do dociepleń 
samodzielnych, praca okolice gminy 
zduny, tel. 500-583-446.

 zatrudnię kierowcę c+e na kraj 
z doświadczeniem, tel. 699-902-911.

 Przyjmę do pracy: ślusarz, 
spawacz, pomocnik - może być do 
przyłuczenia, umowa lub dorywczo, 
tel. 501-930-953.

 zatrudnię murarzy, tel. 721-136-023.

 przyjmę szwaczki i chałupniczki, 
tel. 604-475-553.

 zatrudnię operatora koparki 
dwudrogowej, tel. 509-570-604.

 zatrudnię do zbioru jabłek, okolice 
patoki, kozłów, możliwość zakwaterowania, 
tel. 664-324-016.

 zatrudnię szwaczki na overlock, 
stębnówkę i dwuigłówkę, Głowno, 
tel. 665-217-483.

 zatrudnię kierowcę c+e na 
wywrotkę, stałe kółka Teresin-katowice, 
tel. 604-634-249.

 zatrudnię szwaczki 1 zmiana, Głowno, 
tel. 518-203-421.

 zatrudnię pomoc szwalni, Głowno, 
tel. 668-008-211.

 zatrudnię stolarza do budowy konstrukcji 
drewnianych- dorywczo,  
tel. 607-701-177.

 zatrudnię chałupniczki lub zespoły 
do stałej współpracy, proste szycie, 
tel. 796-707-200.

 zatrudnię piekarza/cukiernika na 
dobrych warunkach, tel. 504-573-701.

 chałupniczkę do szycia, praca 
całoroczna, tel. 601-306-165.

 zatrudnię szwaczki, jedna 
zmiana, stała praca w Głownie, 
tel. 602-457-089.

 zatrudnię szwaczki, wymagana 
umiejętność szycia na maszynach 
overlock, dwuigłówka, stebnówka, Głowno, 
tel. 889-479-029.

 poszukujemy pracownika, roboty 
budowlane, wykończeniowe, okolice 
Głowna, tel. 607-606-414.

szukam pracy
 podwójna obsada kierowców c+e 

poszukuje pracy na chłodnie pl- hiszpania-
pl, tel. 665-071-670.

usługi wideo
 wideofilmowanie. fotografia, 

tel. 698-535-780.

remontowo-
budowlane
usługi

 docieplanie budynków, gładzie, 
malowanie, płyty k/g, panele 
podłogowe i ścienne, glazura, terakota, 
tel. 607-343-338.

 Malowanie, gipsowanie, glazura, terakota, 
sufity podwieszane. przystępne ceny, 
tel. 691-768-451.

 Tynki, remonty, docieplenia, tanio, 
tel. 510-300-753.

 docieplanie budynków,malowanie, 
wykańczanie wnętrz, tel. 511-735-802.

 Docieplenia stropu, styrobeton, 
zamiennik styropianu, tel. 605-416-083.

 Wylewki, tynki agregatem, 
tel. 605-416-083.

 Malowanie, gipsowanie, ścianki Gk, 
sufity podwieszane, itp. wolne terminy, 
tel. 663-801-457.

 wykończenia wnętrz, gipsowanie, 
malowanie, docieplenia budynków, prace 
ogólnobudowlane. przystępne ceny, 
tel. 889-151-594.

 Wylewki agregatem, 
tel. 698-480-048.

 usługi minikoparką, przeciski kretem, 
tel. 668-591-725.

 Tynki maszynowe, tel. 796-954-454.
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 układanie kostki brukowej, 
tel. 667-837-817.

 cyklinowanie, polerowanie, 
tel. 501-249-461.

 docieplanie budynków, tel. 608-380-169.

 złota rączka” bieżące naprawy, 
wymiany, hydraulika, elektryka i inne, 
tel. 608-028-762.

 układanie kostki brukowej, opaski wokół 
nagrobków, tel. 667-189-380.

 usługi kruszarką (rozbiórki), 
przesiewaczem, walcem, ładowarką, 
koparko-ładowarką, koparką gąsiennicowa, 
wywrotką, transport maszyn budowlanych, 
rolniczych, tel. 693-565-564.

 układanie kostki brukowej, 
tel. 605-565-647.

 ogrodzenia panelowe, metalowe, siatki, 
betonowe, łupane, bramy, furtki, balustrady, 
wiaty, fundamenty, tel. 798-877-090.

 dachy, pokrycia dachowe, konstrukcje, 
obróbki, tel. 609-846-316.

 ogrodzenia - montaż, tel. 606-303-471.

 remonty wykończenia od A-z, 
tel. 739-021-981.

 Stawianie, renowacja kominów, wylewki, 
tel. 739-021-981.

 kierowanie budowami, projekty 
indywidualne, adaptacje, tel. 693-184-322.

 Tynki maszynowe profesjonajne, wylewki, 
tel. 604-144-668.

 Tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, tel. 725-668-616.

 remonty, wykończenia, tel. 511-568-525.

 usługi minikoparką, wywrotka do 3,5 
tony, tel. 608-632-134.

 usługi koparko-ładowarką, usługi 
wywrotką, 15 ton, tel. 784-464-959.

 okna: naprawa, regulacja, 
tel. 609-135-411.

 Serwis klimatyzacyjny - atrakcyjne ceny, 
bełchów Sosnowa 6, tel. 508-868-498.

 cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. 504-960-515.

 Tynki, tel. 575-661-940.

 Malowanie, tel. 514-347-542.

 Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna, malowanie, 
smarowanie, rynny, gwarancja!, 
tel. 735-300-550.

 budowy, remonty, docieplenia, 
tel. 794-230-700.

 Brukarstwo, tel. 579-243-494.

 Malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 
panele, płyta G/k, wykańczanie poddaszy, 
tel. 535-466-501.

 docieplenia budynków, elewacje, 
glazura, terakota, adaptacja poddaszy, 
kompleksowe wykończenia wnętrz. fVAT, 
tel. 606-737-576.

 Dachy, rynny, akcesoria, 20 lat 
doświadczenia, tel. 512-033-338.

 remonty. kompleksowe wykończenia, 
dekoracje ścienne, skuwanie tynków, 
wyburzanie, tel. 794-697-553.

 posadzki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne, tel. 785-246-112.

 zrobię bramy i ogrodzenia, 
tel. 505-928-735.

 Budowa domów, budynków 
gospodarczych, tel. 783-117-546.

 Remonty, glazura, terakota, gładzie, 
malowanie, tel. 721-108-965.

 posadzki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne, tel. 785-246-112.

sprzedaż
 rusztowania warszawskie, 

tel. 500-262-573.

 drut zbrojeniowy, słupki ogrodzeniowe, 
tel. 665-464-794.

 extra czarna ziemia ogrodowa, po 
obróbce mechanicznej, tel. 601-239-779.

 żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 
odwodnień i drenażu, kopalnia Maurzyce, 
tel. 601-239-779.

 Sprzedaż piasku, kruszyw, ziemi 
ogrodowej sortowanej, tel. 693-565-564.

 Dachy, rynny, akcesoria, 
tel. 513-019-010.

 Sprzedam pustaki kramzytowe, 
tel. 660-117-565.

usługi 
instalacyjne

 usługi hydrauliczne: kompleksowo. 
przeciski podziemne, przyłącza wod.-kan., 
usługi koparko-ładowarką, oczyszczalnie 
przydomowe, również jako podwykonawca, 
tel. 601-379-355.

 Tanio kamery, ekspres, tel. 728-188-127.

 Anteny, telewizory naprawa, 
tel. 791-210-176.

 instalacje elektryczne, tel. 601-142-125.

 usługi elektryczne, tel. 509-838-364.

 Fotowoltaika, tel. 727-534-450.

 hydraulika kompleksowo, 
tel. 601-818-310.

 usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. złota rączka, 
tel. 506-891-289.

 Vertal: żaluzje poziome, pionowe, rolety 
materiałowe, antywłamaniowe, siatki 
przeciw owadom. produkcja, montaż, 
tel. 602-736-692.

 przyłącza wodno-kanalizacyjne, usługi 
minikoparką, tel. 535-466-501.

 drobna hydraulika, biały montaż, 
tel. 535-466-501.

 usługi hydrauliczne, tel. 785-543-610.

 profesjonalne instalacje sygnalizacji 
włamania, pożaru, kontroli dostępu, 
nadzoru wizyjnego (monitoring), 
tel. 601-207-689.

usługi inne
 Wycinka drzew, tel. 696-008-528.

 cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, 
tel. 782-718-483.

 wycinka drzew, usługi podnośnikami 
koszowymi 27-metrowymi, tel. 668-591-725.

 rozdrabnianie gałęzi, wycinka drzew, 
zakrzaczeń, koszenie traw i prace 
ogrodnicze, tel. 667-732-751.

 Masz problem z komputerem: zadzwoń., 
tel. 504-070-837.

 kamaz - przewóz: piasek, żwir, ziemia, 
itp., tel. 784-464-959.

 okna: naprawa, regulacja, 
tel. 609-135-411.

 odnawianie wanien, tel. 600-979-826.

 Mycie malowanie dachów elewacji, 
tel. 726-811-028.

 domofony: tradycyjne i cyfrowe. 
instalacje i centralki telefoniczne, 
tel. 601-207-689.

 naprawa telewizorów, łowicz Topolowa 
19, tel. (46) 837-70-20, tel. 728-227-030.

 dj wokalista wolne terminy, 
tel. 697-609-470.

 Renowacja mebli stylowych, 
nowoczesnych, wycena gratis, 7 dni w 
tygodniu, tel. 883-589-669.

matrymonialne
 poznam atrakcyjną kobietę do miłych 

spotkań, tel. 781-196-232.

 rozwodnik mogący wziąć ślub kościelny 
szuka pani do 48 lat może być z dzieckiem 
do stałego związku, może być z ukrainy, 
tel. 880-454-989.

 poznam kobietę szczerą, uczciwą, 
duży temperament, wiek 44-63, sms, 
tel. 606-735-889.

nauka
 Angielski, tel. 609-874-395.

 Angielski, nauczyciel, egzaminator 
maturalny, tel. 662-611-189.

 Matematyka, informatyka, 
tel. 695-537-664.

 korepetycje stacjonarnie i on-
line, angielski. przygotowanie do 
egzaminów 8-klasisty oraz maturalnych, 
tel. 535-077-033.

 kanadyjczyk polskiego pochodzenia: 
nauka angielskiego i francuskiego, 
wszystkie poziomy, tel. 604-621-125.

 pomoc w nauce angielskiego 
i francuskiego dla uczniów szkół 
podstawowych i średnich, tel. 604-621-125.

 Matematyka- szkoła podstawowa, 
egzamin 8-klasisty, tel. 577-499-553.

 Matematyka- szkoła średnia, kursy 
maturalne, tel. 577-499-553.

 język angielski, niemiecki, 
tel. 782-613-909.

 korepetycje: fizyka, matematyka, 
przygotowanie do matury, tel. 604-449-538.

 Matematyka, tel. 607-440-582.

 nauka języka Angielskiego jacek 
romanowski, tel. 607-440-582.

 Matematyka, Angielski, tel. 515-459-141.

rolnicze – kupno
płody rolne

 Skup zbóż paszowych: jęczmień 590 
zł, pszenżyto 570 zł, pszenica 670 zł, 
transport/załadunek, leśniczówka k./
Soboty, tel. 505-406-917.

 kupię zboża, tel. 508-471-814.

 Skup zboża, auto samozaładowcze, 
tel. 607-202-732.

 zboże, tel. 603-945-983.

 kupię mieszankę zbożową, 
tel. 600-696-620.

 kupię zboże, tel. 693-157-117.

 kupię zboże paszowe, tel. 668-478-617.

 kupię 1 tonę jęczmienia lub mieszanki, 
okolice Głowna, tel. 880-136-475.

hodowlane
 Sprzedam krowę wycielenie 14.09, 

likwidacja stada, tel. 663-491-143.

 Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, 
tel. 603-711-760.

maszyny
 kupię c-328, c-330, c-360, c-355, 

c-380, MTz, Mf-255, T-25 władimirec 
bez dokumentów, do remontu, 
tel. 502-939-200.

 Kupię pług dwuskibowy w dobrym 
stanie, tel. 728-824-150.

 Skup ciągników, tel. 725-361-836.

 kupię przyczepę samozbierającą, 
tel. 502-616-392.

inne
 kupię ciągnik, kombajn, orkan, 

tel. 607-809-288.

rolnicze - 
sprzedaż
płody rolne

 Sprzedam słomę w okrągłych belach, 
tel. 663-074-485.

 Sprzedam żyto, tel. 692-916-507.

 Sianokiszonka baloty + transport, 
tel. 664-981-618.

 Sprzedam sadzonki truskawek, odmiany 
rumba, tel. 608-109-956.

 Świeże wytłoki jabłkowe, FVAt, 
dostawa do klienta, tel. 693-025-909.

 Sprzedam pszenżyto Tomko, 
tel. 668-165-645.

 pszenżyto, pszenica, jęczmień, żyto 
popów k./łowicza, tel. 609-353-426.

 Sprzedam pszenicę około 10 ton, 
tel. 690-159-971.

 Sprzedam żyto i pszenżyto i rok po 
centrali, tel. 504-181-655.

 Sprzedam owies ok 11 ton, 
tel. 666-019-753.

 Sprzedam pszenżyto Meloman, tel. 698-
179-395, po 16.00.

 Sprzedam słomę w belach 30 szt, 20 zł/
belka, tel. 726-497-938.

 Sprzedam pszenżyto probus i Grenado 
oraz żyto dańkowskie Granat i i rok po 
centrali, tel. 699-932-027.

 pszenżyto borowik, tel. 791-542-072.

 pszenżyto octavio, tel. 880-263-930.

 wysłodki z jabłek i z pomidora, 
tel. 785-240-260.

 kapusta kwaszona, ogórki kiszone, hurt, 
detal, fVAT, tel. 508-194-191.

 Wytłoki jabłkowe, wysłodki 
buraczane, wapno nawozowe, żużel, 
tel. 600-323-947.

 Sprzedam pszenżyto siewne na lekką 
ziemię, tel. 785-567-451.

 Sprzedam pszenżyto i jęczmień, 
tel. 886-488-950.

 Sprzedam pszenżyto orinoko, pszenica 
euforia, po centrali, tel. 519-122-521.

 żyto, pszenżyto, pszenica, 
tel. 723-296-983.

 pszenżyto orinoko, Awokado, pierwszy 
odsiew, tel. 692-199-767.

 zboża ozime - siewne, inne nasiona 
rolnicze. Firma Nasienna GRANum, 
Łowicz ul. Katarzynów 46, dostawa 
od 1 tony nasion , tel. (46) 837-23-05, 
46-837-23-01.

 kukurydza na kiszonkę 2,30 ha, 
tel. 509-838-266.

 pszenżyto, jęczmień, żyto, 
tel. 606-218-403.

 pszenżyto „Salto” i „panteon”, 
tel. 666-937-442.

 Sprzedam łubin, tel. 795-594-078.

 Sprzedam sadzonki truskawek, 
tel. 790-365-746.

 otręby słodowe (młóto suszone) 
workowane. Transport, tel. 669-886-188.

 żyto hybrydowe i populacyjne do siewu 
po centrali, tel. 663-360-730.

 pszenżyto Meloman, pszenica ozima 
euforia po centrali, tel. 692-365-635.

 pszenżyto Meloman i oktawio, 
tel. 606-188-034.

 Sprzedam siano w balotach, 
tel. 509-570-604.

 Sprzedam pszenicę euforię, 
tel. 603-754-598.

 Sianokiszonka baloty 20 sztuk, 
tel. 607-197-339.

 pszenżyto do siewu po centrali 
czyszczone, tel. 609-406-170.
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 Sprzedam żyto, tel. (46) 839-29-72, 
tel. 601-379-628.

 pszenżyto do siewu, tel. 698-244-821.

 Sprzedam żyto, tel. 607-376-264.

 Sprzedam pszenicę comandor, pierwszy 
odsiew, tel. 664-778-301.

 Sprzedam zboże paszowe, 
tel. 668-478-617.

 Kukurydza na kiszonkę 1,5 ha, 
złaków, tel. 692-996-054.

 pszenżyto Meloman, żyto dańkowskie 
rubin po czyszczalni pektus 1 rok ze 
Strzelc, tel. 885-254-502.

 żyto i pszenżyto, rogóźno, 
tel. 724-407-007.

 pszenżyto z jęczmieniem, boczki, 
tel. (46) 838-46-17.

 Sprzedaż zbóż ozimych Hodowla 
Strzelce KWS Danko, ceny zakładowe, 
sprzedaż Bielawy, Rynek 14, 
tel. 607-189-155.

 pszenżyto Awokado i Meloman 1 rok 
z centrali, tel. 531-791-123.

 Sprzedam pszenżyto do siewu, 
tel. 669-960-974.

 Sprzedam pszenżyto probus, 
tel. 660-180-544.

 Sprzedam pszenicę 5 ton, luzem, 
tel. 609-386-125.

 Sprzedam jęczmień ozimy 1 rok po 
centrali odmiana kosmos, tel. 601-067-778.

 ziemniaki paszowe kopane prosto z pola 
20gr, tel. 693-535-262.

 Kukurydza na kiszonkę 1,5 ha, 
złaków, tel. 692-996-054.

 jęczmień paszowy, tel. 512-256-902.

 pszenica, odmiana bilanz, 
tel. 606-987-042.

 Sprzedam sadzonki truskawki rumba, 
hanoye, tel. (46) 838-84-54.

 żyto do siewu 1 rok po centrali, 
tel. 721-169-137.

 Gryka, łubin, gorczyca, żyto, kukurydza, 
owies, mieszanka, pszenica, pszenżyto, 
tel. 506-115-015.

 pszenżyto i pszenica po wymianie, 
tel. 692-375-540.

 Sprzedam żyto jare Antonińskie oraz 
pszenicę ozimą formację, czyszczone, 
tel. 661-755-647.

 pszenżyto, pszenica, tel. 600-858-370.

 Sprzedam buraczek na paszę, 
tel. 785-411-997.

hodowlane
 jałówki i krowy cielne, tel. 607-150-316.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. 721-296-923.

 Sprzedam prosięta, Goleńsko, 
tel. 782-233-997.

 Sprzedam jałoszkę 2 miesięczną hf, 
tel. 691-049-357.

 Sprzedam byczka, tel. 607-389-802.

 Sprzedam byczka i jałoszkę Simantal, 
tel. 695-090-723.

 Sprzedam jałówkę wycielenie 25.09, 
tel. 887-614-924.

 Sprzedam dwie jałówki wysoko cielne. 
Termin wycielenia połowa października, 
tel. 600-287-313.

 Sprzedam jałówkę wysokocielną, 
tel. 669-870-572.

 jałówka wysokocielna, tel. 663-675-150.

 Sprzedam prosiaki, tel. 606-438-323.

 Sprzedam jałówkę cielną, wycielenie 6 
października, tel. (24) 285-96-01.

 prosięta, tel. 510-259-018.

 Sprzedam barana kamreuńskiego 
5 m-cy oraz kogutki silki, 
tel. 515-746-342.

 Sprzedam prosięta, tel. 605-918-707.

 Sprzedam cielaki, tel. 888-953-006.

 Sprzedam prosiaki, tel. 536-880-865.

 dwie kózki, tel. 500-754-672.

 prosiaki 8 sztuk, tel. 606-987-042.

 jałoszka, tel. 508-678-424.

 jałówka wysokocielna, tel. 603-791-932.

 byczek biało-czerwony 6 miesięcy, 
tel. 518-103-986.

 dwa byczki, jałoszka, tel. 604-245-140.

maszyny
 kosiarka rotacyjna bębnowa, stan dobry, 

opryskiwacz ciągany 1000 l, szerokość 
belki 15 m, stan bdb, pług 5-skibowy 
zagonowy, stan dobry, tel. 519-890-955.

 brona aktywna pegoraro 3m, siewnik 
kongskilde 3m 1999r, tel. 886-135-119.

 owijarka Sipma, przyczepa 6t, 
zgrabiarka i rozrzutnik dwuosiowy, 
tel. 667-373-504.

 kosiarki, gałęziarki, tel. 513-666-808.

 kosiarki, gałęziarki, tel. 513-666-808.

 przyczepka do przewozu zwierząt, tanio, 
tel. 695-491-233.

 kosiarka listwowa, skrzynki plastkiowe, 
tel. 791-000-972.

 Sprzedam kombajn karlik, 
tel. 888-114-186.

 prasa claas Variant 180, 
tel. 664-173-486.

 przyczepa samozbierająca, 
tel. 605-266-154.

 przyczepa do balotów, tel. 795-583-677.

 Sprzedam rozrzutnik 3,5 tony, 
tel. 888-385-100.

 Sprzedam przyczepę zbierająca T-055 
i siewnik poznaniak, tel. 888-532-271.

 Sprzedam kopaczkę dwurzędową 
i przyczepę 4,5 tony, tel. 572-224-265.

 kombajn zbożowy deutz-fahr 
M1080, heder 3m, kabina, sieczkarnia, 
tel. 511-241-504.

 Sprzedam pług 4skibowy zagonowy 
kVernelAnd, tel. 782-161-047.

 Sprzedam pługi 3 skibowe + dostawka, 
tel. 664-759-891.

 rozrzutnik jednoosiowy, śrutownik 
bijakowy i kutywator, tel. 696-415-738.

 Sprzedam opryskiwacz Ternit 400 litrów, 
tel. 660-850-505 dzwonić po 20.00.

 rozrzutnik 3,5 tony, pług dwuskibowy, 
siewnik poznaniak i piec na ekogroszek 8 
letni, tel. 603-591-501.

 Gruber 9 łap 2,10 szerokość, pług 
4 skibowy, agregat uparwowo-siewny 
i zwykły agregat, tel. 788-983-178.

 kultywator 2,8 m + wałek, brony 5, 
tel. 604-181-160.

 przyczepa samozbierająca, lance 
hydrauliczne do opryskiwacza hardi, 
rozsiewacz Amazone zAu-1500, 
tel. 727-472-512.

 pług 4x35 cm Staltech, tel. 600-696-620.

 rozrzutnik obornika krone optimat 
4-tonowy, tel. 508-194-191.

 ładowacze czołowe do ursus c-330, 
c-360, 3512, T-25 hydrauliczne lub na 
linkę, tel. 608-686-489.

 pług 4skibowy na wysokiej słupicy, 
tel. 608-686-489.

 Sprzedam siewnik poznaniak, duży 
kosz, tel. 601-533-397.

 pług zagonowy 3-skibowy na wysokiej 
słupicy unia Tur; agregat z podwójnym 
wałkiem; siewnik poznaniak, talerzówka, 
tel. 609-562-159.

 ładowarka teleskopowa jcb520/55, 
tel. 516-154-260.

 Sprzedam kopaczkę ciągnikową i opony 
c-360 tylne, tel. 606-438-323.

 kupię kombajn (bolko, Anna, karlik), 
sadzarkę, cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, 
tel. 511-713-596.

 rozrzutnik 2-osiowy, 1988, 
tel. 692-199-767.

 pług 4-skibowy, owijarka do bel 
i zgrabiarka, tel. 509-838-266.

 prasa, kostka rozrzutnik jednoosiowy, 
rozsiewacz kos, siewnik kukurydza/burak, 
tel. 696-736-701.

 Sprzedam, zamienię c-355, 
tel. 504-019-557.

 Talerzówka 2x11 talerzy, tel. 514-518-658.

 rozrzutnik 1-osiowy, opryskiwacz 300 
litrów, tel. 697-094-770.

 Sprzedam przyczepę wywrotkę 
1-osiową, tel. 504-015-641.

 pług 5-skibowy podorywkowy, 
tel. 517-623-689.

 kombajn bizon, 1987 rok, 
tel. 601-227-927.

 Sprzedam prasę rolującą, 
tel. 728-152-636.

 Sprzedam pługi obrotowe 3, 4-skibowe 
kverneland na resorze, tel. 605-884-584.

 Sprzedam siewkę do nawozu 
kverneland, 2012 rok, tel. 605-884-584.

 Sprzedam traktor kubota, 2012 rok, 140 
kM, salonowy, tel. 605-884-584.

 Sprzedam łyżki i paleciaki, 
tel. 605-884-584.

 Sprzedam agregaty uprawowo-siewne 3 
metry z hydropakiem, tel. 605-884-584.

 Sadzarka do ziemniaków w bardzo 
dobrym stanie, tel. 609-687-241.

 Śrutownik z mieszalnikiem, dojarka 5 
kM 3 pulsatory, tel. 721-169-137.

 wyciąg obornika krotoszyn, beczka 
asenizacyjna, tel. 721-169-137.

 kopaczka elewatorowa 2-rzędowa, 
sadzarka do krzewów i wialnia do zboża, 
tel. 501-206-533.

 pług 3, brony 5, kopaczka, 
tel. 887-380-863.

 Sprzedam orkan ii, śrutownik bijakowy, 
tel. 609-501-056.

 rozrzutnik 2-osiowy z nadstawkami, 
tel. 604-973-885.

 Sprzedam kosiarkę sadowniczą, 
rozrzutnik 1-osiowy, tel. 514-529-618.

 Sprzedam kombajn Anna, 
tel. 782-478-048.

 zgrabiarka claas liner 3000, 
tel. 694-860-866.

 Sprzedam sieczkarnię 1-rzędową 
Mengele, pług 2-skibowy, lina stalowa 16, 
tel. 697-270-723.

 Sprzedam przyczepę samozbierającą 
idealna do zielonek, tel. (46) 861-60-35.

 rozrzutnik obornika, tel. (46) 861-60-35.

 przyczepa 6 ton, rozrzutnik obornika 
1-osiowy, tel. 604-854-729.

 rozsiewacz lejek plastikowy stan bardzo 
dobry, tel. 697-963-855.

 Sprzedam mieszalnik 750 kg, 
tel. 721-130-841.

 Sprzedam narzędzia rolnicze, 
tel. 607-889-255.

 rozrzutnik fortschritt joskin, 
tel. 506-115-015.

 rozrzutnik 1-osiowy po remoncie, 
opryskiwacz 300 litrów, blok silnika 330, 
używany, tel. 725-847-441.

 rozrzutnik, pług 2-skibowy, szortownik, 
talerzówka, tel. 604-245-140.

inne
 najlepsze folie kiszonkarskie, czarne, 

czarno-białe,srebrne.Tylko teraz najlepsza 
cena. wysyłka - dowóz - stacjonarnie 
/janinów 13, 99-423 bielawy, 
tel. 504-504-783.

 pompa do wody czystej, podająca 
na wysokość 60 metrów, może mieć 
zastosowanie jako pompa głębinowa, 
zasilana na 220, tel. 604-401-770.

 Tunele foliowe z nawadnianiem 32x8, 
tel. 725-368-799.

 Sprzedam zbiornik schładzalnik 
mleka 600 litrów, dojarkę i osprzęt, 
tel. 506-421-980.

 Sprzedam gnojowice od krów 
zagęszczoną obornikiem (okolice łowicza 
i zduny) z dowozem beczkowozem 18 tys 
litrów, tel. 605-938-319.

 obornik koński oddam, Głowno, 
tel. 506-169-967.

 dojarka z konwią, basen Alfa lawal 
435l, tel. 781-482-667.

 Sprzedam obornik i dojarkę, parma, 
tel. 733-805-066.

 Sprzedam basen frigomilk 650 litrów, 
tel. 601-217-319.

 obornik bydlęcy z dowozem, 
tel. 667-277-322.

 Sprzedam obornik, tel. 727-472-512.

 Sprzedam dojarkę weSTfAliA 
przewodową 4 aparaty, tel. 608-591-942.

 Sprzedam obornik bydlęcy, 
tel. 693-157-117.

 Sprzedam obornik bydlęcy, 
tel. 669-346-302.

 Sprzedam żmijkę do zboża 8 metrów, 
tel. 664-778-301.

 Sprzedam zbiornik na mleko 1996, japy 
1.200 litrów, tel. 518-246-920.

 Sprzedam obornik i dojarkę, parma, 
tel. 733-805-066.

 Sprzedam felgę do C-330, tylną, 
tel. 515-746-342.

 basen 330 litrów. dojarka Alfa laval 
2-konwiowa, tel. 888-856-439.

 Silosy zbożowe, tel. 538-455-989.

rolnicze - usługi
 ubijanie kiszonki, tel. 727-507-949, 

603-817-389.

 koszenie kukurydzy nowymi 
sieczkarniami claas jaguar z odwozem 
przyczepami objętościowymi 
o pojemności 30-40m3. f.h.u. burzyński, 
tel. 696-130-651.

 białkowanie obór, tel. 518-168-598.

 Serwis traktorów: new holland, Massey 
ferguson, tel. 697-778-780.

 okna: naprawa, regulacja, 
tel. 609-135-411.

 cięcie kukurydzy nową sieczkarnią 
krone big X600. + zestawy, ubijanie. firma 
Servol, tel. 502-518-607.

 dojenie krów, tel. 726-811-028.

 zrobię bramy do stodoły, garażu, obory 
oraz ogrodzenia, tel. 505-928-735.

 usługi rolnicze, orka, talerzowanie, 
tel. 509-339-587.

zwierzęta
sprzedaż

 Szczeniaki owczarka niemieckiego, 
długowłose, tel. 662-212-754.

 Szczeniaki owczarka niemieckiego, 
tel. 603-840-324.

 owce, baranki,  
tel. 693-172-904.

 pekińczyki,  
tel. 604-436-938.

 owczarek 1 rok,  
tel. 604-436-938.
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ważne telefony
   Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  
Koleje mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna (42) 
205 55 15
  Informacja PKS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy
 Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu 46 830 25 
50, 46 830 25 69
 Policja 997 alarmowy
 Komenda Powiatowa Policji  
w Łowiczu 46 837 95 00
 Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 PGE: przerwy w dostawach prądu  
422 222 222, infolinia 422 222 298
 Awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSm: 
46-837-42-33 (całodobowo);  
609-135-423 (po godz. 15.00)
 taxi osobowe: 46-837-34-01; 46-191-91; 
46-830-05-00; 606-486-555; 600-508-308;  
dworcowa: 602-774-552
 taxi bagażowe: 46-837-35-28 

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

infolinie
  Infolinia NFz w sprawie koronawirusa  

czynna całą dobę – 800 190 590
  Infolinia Państwowej Inspekcji Sani-
tarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932
  Infolinia dla mieszkańców woj. łódz-
kiego czynna całą dobę: 42 664 19 04
 Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091
 Powiatowa Stacja Sanitarno-Epide-
miologiczna w Skierniewicach 
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343

apteki
 Łowicz – apteka całodobowa: 

    ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 Chąśno 64, tel. 838-18-25
 Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85; ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 Kiernozia, rynek kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58; ul. kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64; ul. łowicka 12A, 24-382-11-66

 Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 Łyszkowice, ul. kościelna 3, tel. 46-838-

87-86; ul. wolności 6b, tel. 606-221-872
 Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 Bełchów, przemysłowa, tel. 46-837-11-83

 Sobota, pl. zawiszy, tel. 46-838-22-81
 zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze św. w niedziele
 Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 
 Kościół pw. Dobrego Pasterza: 7.00, 
8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Kościół o.o. Pijarów:  8.00, 9.30, 11.00, 
12.30, 16.00. 
 Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 Kościół pw. matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00
 Kaplica seminaryjna: 10.00

urzędy i instytucje
 Starostwo Powiatowe w Łowiczu 
Wydział organizacyjny 46 837 59 02
 urząd miejski w Łowiczu 46 830 91 51
 Powiatowy urząd Pracy 46 830 98 00
 Powiatowy Inspektorat Weterynarii 
46 837 55 78
 Rzecznik Konsumentów 46 830 00 64
 Poradnia Psychologiczno-Pedago-
giczna w łowiczu 46 837 42 71
 PCPR w łowiczu 46 837 03 44
 urząd Stanu Cywilnego 830 91 81 /80
 Pomoc przy zakupie leków, podsta-
wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 
 zGm tel. 837 60 63
 zuK tel. 837 36 62
 zum tel. 46 830 91 82
 zakład obsługi Przedszkoli miejskich 
tel. 46 837 49 76
 miejski ośrodek Pomocy Społecznej  
tel. 46 837 41 55, 46 837 39 43
 Środowiskowy Dom Samopomcy 
tel. 46 837 41 11
 Biblioteka miejska w Łowiczu 
46-837-76-03
 Biblioteka Powiatowa w Łowiczu 
46 837 38 74
 Łowicki ośrodek Kultury 46 837 40 01
 Sąd Rejonowy w Łowiczu:  
wydział cywilny 46 830-43-01,  
wydział karny 46 830-43-02  
wydz. rodzinny i nieletnich 46 830-43-03; 
wydział ksiąg wieczystych 46 830-43-05;  
obsługa interesanta 46 830-43-10
 PttK o/Łowicz, Stary Rynek 3 
tel. 513 767 511;
 zAz „Ja-ty-my” Łowicz tel. 511 917 282
 urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 
 uG Bielawy 46 838 26 95
 uG Chąśno 46 838 14 23
 uG Domaniewice 46 830 17 60
 uGKiernozia 24 277 90 80, 
 uG Kocierzew Pd. 46 838 48 25
 uG Łowicz 46 830 26 30;
 uG Łyszkowice 46 838 87 78
 uG Nieborów 46 838 56 13, 
 uG Sanniki 24 277 78 10
 uG zduny 46 838 74

boiska i hale sportowe
 orlik, ul. Grunwaldzka 9, 735-048-951
 orlik ul. Bolimowska, tel. 516-031-268
 Stadion piłkarski ul. Starzyńskiego 6/8,   

    tel. 46-837-62-08

 Stadion ul. jana pawła ii 3, tel. 46-837-51-06
 Hala oSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3,  

    tel. 46-837-51-06, czynna 7.00-15.00 
 Hala oSiR nr 2 ul. topolowa 2,  

    tel. 46-837-09-04
 orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-551,    

   czynne: pon.-pt. 12-20.00, sob.-ndz. 12-20;
 Boisko przy SP nr 4, tel. 46 837-36-94
 Boiska przy I Lo im. Chełmońskiego   

    w Łowiczu 46 837-42-00

baseny w Łowiczu
 Baseny zewnętrzne oSir, ul. kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 10-19
 Pływalnia kryta oSir, ul. kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 12-20

muzea i wystawy
 muzeum w Łowiczu czynne od wtorku 
do niedzieli w godzinach 10.00-16.00 
(ostatnie wejście o 15.30). bilety do 
muzeum: normalny 12 zł, ulgowy 7 zł, 
rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 
30 zł, na wystawy czasowe 3 zł, wstęp 
bezpłatny na wystawy stałe - wtorek
Wystawy stałe:
•Sztuka Baroku w Polsce 
•Historia miasta i regionu
•Etnografia Księstwa Łowickiego
•Izba Pamięci Żydów Łowickich
•Europejskie Dni Dziedzictwa:  
„175 lat żelaznej drogi do Europy” 
– wystawa plenerowa z okazji rocznicy 
otwarcia kolejowej linii warszawsko-wie-
deńskiej; „Dworce Świata” – pocztówki 
ze zbiorów „Stacji Muzeum”; „opowieść 
o lesie” – wystawa poświęcona fotografii 
przyrodniczej; czynne od 12 do 20 wrze-
śnia, wstęp bezpłatny.
 Skansen przy muzeum w Łowiczu  
czynny od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00 (ostatnie wejście o 15.30).bi-
lety: normalny 6 zł, ulgowy 4 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 15 zł, bilet 
spacerowy 2 zł, wstęp bezpłatny - piątek
 Skansen w maurzycach czynny 
codziennie w godzinach 10.00-18.00 
(ostatnie wejście o 17.30). bilety: normal-
ny 10 zł, ulgowy 6 zł, rodzinny (2 dorośli + 
2 dzieci do 18 r.ż.) 28 zł, spacerowy 4 zł.
• „Plakat w skansenie polskim”  
– wystawa ponad 40 plakatów historycz-
nych oraz fiszek, przygotowana przez 
edwina wilbika z Muzeum rolnictwa im. 
ks. krzysztofa kluka w ciechanowcu; 
czynna do 30 września.
 Galerii Browarna w Łowiczu,  
ul. podrzeczna 17, tel. 691 979 262
 „Książkowe inspiracje” – fotograficzna 
wystawa pokonkursowa; czynna  
do 15 września, biblioteka Miejska  
w łowiczu, Al. Sienkiewicza 62.
 #obliczamiasta2020 – wystawa zdjęć 
członków facebookowej grupy  
„w obiektywie łowiczaków”; czynna do 
6 października; nowa pracownia w łowi-
czu, ul. podrzeczna 20. wstęp wolny.
 muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary rynek 20, tel. 46 837 66 45; 
czynne: pon.–czw. w godz. 10.00–16.00, 
pt.–sob.w godz. 10.00–14.00.
 muzeum Guzików w Łowiczu – ekspo-
zycja ozdobnych i zwyczajnych guzików 
z całego świata; czynna od pon. do pt. w 

godz. 10-19, sob. 9-15; Galeria łowicka, 
ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.
  Izba Pamięci Stanisława Klickiego,  
i piętro baszty im. gen. klickiego w łowi-
czu, czynna w niedz. 16-18; wstęp wolny.
 motonostalgia muzeum motoryzacji, 
nieborów 231a – czynne: piątek, sobota  
i niedziela w godz. 10.00-18.00. bilety: nor-
malny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci i młodzież 
do lat 15, emeryci, renciści od 65 roku 
życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 
 Pałac w Nieborowie czynny we wtorki, 
środy, czwartki w godz. 10.00–16.00,  
w piątki, soboty i niedziele 12.00–18.00;  
Do zwiedzania udostępnione wnętrze 
pałacu w nieborowie z wyłączeniem 
Gabinetu żółtego, Sypialni wojewody  
i Gabinetu zielonego na piętrze pałacu.  
Wyłączone do odwołania: ekspozycja 
Majoliki nieborowskiej w budynku Ma-
nufaktury, Stara oranżeria w nieborowie, 
Świątynia diany w Arkadii (z zachowa-
niem wglądu do wnętrza Sali panteonu).  
Bilety: do pałacu w nieborowie 20 zł – 
normalny, 15 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci  
i młodzież (ucząca się od 7 do 26 lat).
 ogrody w Nieborowie czynne codzien-
nie w godz. 10.00–18.00. bilety: 16 zł 
– normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci 
i młodzież (ucząca się) 7–26 lat.
 ogrody w Arkadii czynne codziennie  
w godz. 10.00–18.00. bilety: 16 zł –  
normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci  
i młodzież (ucząca się) 7–26 lat. 
bilety łączone do ogrodów w Arkadii  
i w nieborowie: 28 zł – normalny,  
16 zł – ulgowy, 2 zł – dzieci i młodzież 
(ucząca się od 7 do 26 lat).
 „Bolimów –na drodze ku niepodle-
głości” – wystawa historyczna; wernisaż: 
13 września w budynku dawnej plebanii 
przy ul. farnej 35 w bolimowie; czynna 
do 16 października, w celu obejrzenia wy-
stawy należy kontaktować się z Gminnym 
ośrodkiem kultury w bolimowie.
 Sanniki: zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00. bilety 
do pałacu –10 zł (normalny), 3 zł (ulgo-
wy). na teren parku – wstęp wolny. 
•„ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich” – wystawa stała dot. 
historii właścicieli dóbr sannickich.
•„Apparent verba silens” („Pozorne 
brzmienie ciszy”) – wystawa malarstwa 
włodzimierza kwiatkowskiego, czynna 
do końca września.
 Park przy Pałacu w Sannikach  
czynny codziennie w godz. 8.00-22.00
 Sromów: muzeum Ludowe Rodziny 
Brzozowskich tel. 46 838-44-72, czynne 
od poniedziałku do soboty w godz. 9–17, 
w niedziele w godz. 12.00–17.00.
 Pałac i Stadnina Koni w Walewicach:  
zwiedzanie wyłącznie po rezerwacji, tel. 
693 422 684; bilety do pałacu: ulgowy 
10,00 zł, normalny 15,00 zł; bilety do 
stadniny: ulgowy 5 zł, normalny 8,50 zł.
 „Powrót do przeszłości 1919–2014  
– 95. rocznica przybycia do Łowicza 
10 Pułku Piechoty” – wystawa zdjęć w 
dużym formacie; zSp nr 1, w łowiczu, ul. 
podrzeczna 30.

koncerty
 Piątek, 25 września:
godz. 19.30 – Ł Festiwal: trupa trupa 

– koncert zespołu w składzie: Grzegorz 
kwiatkowski, Tomek pawluczuk, wojtek 
juchniewicz i rafał wojczal; dziedziniec 
łowickiego ośrodka kultury w łowiczu, 
ul. podrzeczna 20. bilety: 15 zł
 Sobota, 26 września:
godz. 19.30 –  Ł Festiwal: Bisz/
Radex „Duch oporu” – koncert 
premierowy radexa łukasiewicza, lidera 
zespołu pustki, i jarka bisz (b.o.k) 
jaruszewskiego, jednego z najbardziej 
cenionych polskich raperów. dziedziniec 
łowickiego ośrodka kultury w łowiczu, 
ul. podrzeczna 20. bilety: 15 zł

kino Fenix 
łowicz ul. podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 Czwartek, 10 września:
godz. 16.00 – Czworo dzieci i Coś – 
familijny / fantasy prod. wielka brytania, 
reżyseria: Andy de emmony; 110 min.
godz. 18.00 i 20.00 – Pętla – film sen-
sacyjny, prod. polska, reżyseria: patryk 
Vega, czas: 120 minut.
 Piątek – czwartek, 11–17 września:
godz. 16.30 – Vitello – animacja / 
familijny, prod. dania / wielka brytania; 
reżyseria dorte bengtson; czas: 72 min. 
godz. 18.00 i 20.00 – Pętla – film sen-
sacyjny, prod. polska, reżyseria: patryk 
Vega, czas: 120 minut.

inne
 Sobota – niedziela, 12-13 września:
godz. 10.00–16.00 – Warsztaty z 
twórcami ludowymi: Genowefa 
Madanowska - haft koralikowy, zofia 
czubak - haft łowicki i krystyna czubak 
- wycinanka. Skansen przy Muzeum w 
łowiczu. obowiązują bilety wstępu do 
skansenu: normalny – 6 zł, ulgowy – 4 
zł, rodzinny – 15 zł. udział w zajęciach 
bezpłatny, organizatorzy zapewniają 
niezbędne materiały.
 Niedziela, 13 września:
godz. 11.30 – „Bolimów – na drodze 
ku niepodległości” – uroczystości 
patriotyczne; w programie: przywitanie 
gości przez wójta Gminy bolimów 
Stanisława linarta (kościół Św. Trójcy); 
godz. 11.40 – prezentacja prof. dr hab. 
Anny zalewskiej pt.: „droga do (s)pokoju. 
Tropem dziedzictwa archeologicznego 
wielkiej wojny w rejonie bzury i rawki” 
(kościół pw. Św. Trójcy); godz. 12.00 - 
msza św. z modlitwą za ofiary wielkiej 
wojny; godz. 13.00 – wernisaż: dawna 
plebania, ul. farna 35); godz. 13.10 – 
przemówienia gości (dawna plebania); 
godz. 13.30 – zwiedzanie wystawy; godz. 
15.00 – przedstawienie patriotyczne 
„Skamieniały las” w wykonaniu kG 
band i związku piłsudczyków o/łódzki 
(kościół Św. Trójcy). wstęp wolny.
 Niedziela, 8 listopada:
godz. 16.00 – Kabaret Jurki w progra-
mie „wolność” – łowicki ośrodek kultury,  
ul. podrzeczna 20. występ przełożony  
z soboty 12 września; zakupione bilety 
zachowują ważność.

ważne telefony
 Policja 997 alarmowy; w Głownie 42-
719-20-20; w Strykowie: 42-719-80-07
 Straż pożarna: 998 alarmowy,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95;
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Pogotowie wodociągowe 
w Głownie 42-719-16-39
 Pogotowie energetyczne w Strykowie 
42-719-80-10; w zgierzu 42-675-10-00.
 Sanepid w zgierzu 42 714 02 53
 Powiatowy urząd Pracy w zgierzu 
tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82,  
42-717-41-76; sekretariat 42-714-12-77, 
42-714-12-78; fax 42-717-41-60;  
lozg@praca.gov.pl
  Informacja PKS 42-631-97-06
 taxi w Głownie 42-719-10-14

urzędy i instytucje
 urząd Gminy Dmosin 46 874-62-94
 Skansen w Nagawkach 722-007-525

 urząd miejski w Głownie - sekretariat 
798 831 668, 798 831 480, 
 uSC w Głownie: 798 831 572
 moK w Głownie 42 719-11-43
 Schronisko dla zwierząt 509-104-718
 urząd Gminy Głowno - sekretariat 
42 719-12-91, 42 719-13-54, 
 Biblioteka i ośrodek Kultury  
w Bronisławowie 42 719-15-11
 Środowiskowy Dom Samopomocy  
w woli zbrożkowej 42 717-20-77
 urząd miasta i Gminy Stryków – 
sekretariat 42-719-80-02
 oKiR w Strykowie 42-719-81-52
 ŁoDR bratoszewice 42-719-89-28
 Dom Kultury w Niesułkowie  
42-719-70-94; 516-049-886;  
505-964-846

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. maksymiliana  

w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00

 Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia Św. marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

dyżury przychodni
 Przychodnia Rejonowa w Głownie,  
ul. kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 Przychodnie w Strykowie:  
ul. kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30
 Punkt Konsultacyjny ds. uzależnień  
i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46
 Nieodpłatna pomoc prawna: Głowno, 
665-530-294; Stryków, 665-529-866

dyżury aptek
 Głowno: 
czwartek, 10 września:
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
piątek, 11 września:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
sobota, 12 września: 
ul. zgierska 27, tel. 736-697-733

niedziela, 13 września: 
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
poniedziałek, 14 września:  
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11
wtorek, 15 września:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
środa, 16 września:  
ul. kopernika 19, tel. 42 719-20-12
Apteki pełnią dyżury: w dni powszednie 
od zakończenia zmiany dziennej do 
godz. 8.00 dnia następnego; w soboty 
w godz. 20.00–9.00 dnia następnego; 
w niedziele w godz. 18.00–8.00 dnia 
następnego, w święta w godz. 8.00–8.00 
dnia następnego
 Stryków, niedziela 13 września: 
pl. łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85; 
apteki pełni dyżur w godz. 9.00–14.00.

muzea i wystawy
 muzeum Żołnierza Polskiego  

– umundurowanie i ekwipunek żołnierzy  
i i ii wojny światowej; dmosin 2a,  
tel. 504-327-183.

 Galeria Sztuki Współczesnej  
Bank& Dm; Głowno, ul. Młynarska 5/13.

inne
 Sobota, 12 września:
godz. 10.00 – 81. rocznica Bitwy  
nad Bzurą – uroczystości patriotyczne  
w koźlu. w programie: msza św. 
w kościele św. Szczepana w koźlu;  
po nabożeństwie, ok. godz. 10.45 
wręczenie medali „pro patria” i złożenie 
kwiatów pod pomnikiem na , na cmenta-
rzu wojskowym w koźlu. wstęp wolny. 
godz. 12.00 – uroczystości patriotycz-
ne z udziałem władz i pocztów  
sztandarowych przy pamiątkowym 
pomniku w boczkach domaradzkich, 
gdzie 12 września 1939 r. zginął pierwszy 
wojenny dowódca 15 pułku ułanów 
poznańskich – ppłk. Tadeusz Mikke.
 Niedziela, 13 września:
godz. 16.00 – „Kabareton na koniec 
lata” – wystąpią: ,kabaret rewers, ,ka-
baret Moherowe berety, nasza ferajna 
oraz zespół lipkowianki. domu kultury 
w niesułkowie. wstęp za okazaniem 
bezpłatnych wejściówek. 

Głowno i STryków 

ważne telefony
 Policja w Żychlinie 24 253 00 14
 Policja w Pacynie 47 70-53-271
 Policja w Sannikach: 47 7053-275
 KPP w Kutnie 24 253-22-00 
 KPP w Gostyninie 47 7053-222
 Pogotowie gazowe – 992
 Straż pożarna: 998 alarmowy
 oSP w Żychlinie 24 285-12-10
 oSP w Pacynie 604-349-406
 oSP w Bedlnie 24 285-51-91
 Pogotowie energetyczne  991
 Pogotowie energetyczne  
w Żychlinie: 285-10-27
 Stacja uzdatniania wody 24 285-13-59
 oczyszczalnia ścieków 24 285-12-35
 zakład Energetyki Cieplnej  
24 285-11-52

 Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
  Informacja PKP 22-194-36 
  Informacja PKS 609-846-204
 Sanepid w kutnie 24  355 71 00
 Powiatowy urząd Pracy w kutnie 
tel. 24 355 70 50, fax. 24 355 70 51

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

Kutno, ul. popiełuszki 1, nzoz red-Med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 Apteka: Kutno ul. Mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 – dyżur całodobowy

 Nieodpłatna pomoc prawna – punkt 
specjalistycznego poradnictwa obywatel-
skiego, mediacje: urząd Gminy w żychlinie, 

ul. barlickiego 15a, tel. (24) 355-47-64
 Regionalny Interwencyjny telefon 

zaufania dla Dzieci i młodzieży 726-
611-611, codziennie w godz. 12.00–20.00 
infolinia;

msze św. w niedziele
 Żychlin, parafia pw. Św. Apostołów piotra 

i pawła: 7.00, 9.00, 10.30 (dla młodzieży), 
11.15 (dla dzieci – w kaplicy), 12.00, 18.00.

boiska sportowe
 Boisko „orlik” w Żychlinie  

pl. łukasińskiego 21,tel. 609-262-446
 Stadion miejski w Żychlinie,  

ul. waryńskiego 8, tel. 607-574-261

muzea i wystawy
 muzeum – zamek w oporowie 

czynne: od poniedziałku do piątku w godz. 
10.00-16.00 (kasa w godz. 10.00–15.30);  
w soboty i niedziele 10–17.00 (kasa 10–16). 
bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 Park przy zamku w oporowie czynny 
codziennie w godz. 8.00–20.00; wstęp wolny.

kino KDK
 Piątek – środa, 11–16 września:
godz. 15.30 – mulan – 2d / dubbing – 
dramat / przygodowy, produkcja: uSA, 
reżyseria: niki caro, czas: 112 min.
godz. 18.00 – mulan – 2d / napisy

godz. 20.30 – tenet – thriller / akcja / sci-
-fi; reż. christopher nolan; prod. kanada / 
uSA / wielka brytania; czas: 150 min.

inne
 Niedziela 27 września:
godz. 12.00 – uroczystości patriotycz-
ne z okazji 81. rocznicy Bitwy nad 
Bzurą – w programie: występ artystyczny 
dzieci ze Szkoły podstawowej w Szew-
cach nadolnych im. bohaterów walk 
nad bzurą (budynek szkoły w orłowie); 
przejście pod obelisk poświęcony żołnie-
rzom poległym podczas bitwy nad bzurą 
w orłowie  –  wciągnięcie flagi na maszt, 
złożenie kwiatów; oprawę muzyczną 
zapewni orkiestra dęta z Tumu.

SKARB RoLNIKA
noTowAniA z TArGowiSkA w łowiczu 
– ceny z dnia 8.09.2020 r.

borówki 0,25 kg 5,00
botwinka pęczek 2,50
bób kg 15,00
brokuły szt. 3,50-4,00
buraki czerwone kg 2,0
brzoskwinie kg 4,50-6,00
cebula kg 2,50-3,50
cebula dymka pęczek 1,50-2,00
cukinia kg 4,00-5,50
czosnek szt. 1,00-2,50
fasola zielona kg 8,00
fasola żółta kg 8,00
gruszki kg 3,50-6,00
jabłka kg 2,00-5,00
jagody litr 16,00-18,00
jaja fermowe 15 szt. 9,00-12,00
jaja wiejskie 15 szt. 10,00-13,00
kalafior szt. 4,50-5,50
kapusta biała szt. 2,00-3,50
kapusta kiszona kg 7,50
kapusta pekińska kg 2,00-3,50
koperek pęczek 1,50-2,00
maliny 0,25 kg 5,00-8,00
miód 0,9 litra 35,00-40,00
marchew kg 1,50-3,00
natka pietruszki pęczek 1,50
ogórki kiszone kg 8,00-9,00
ogórek gruntowy kg 4,00-5,00
ogórek zielony kg 4,50-5,00
papryka czerwona kg 6,00
papryka zielona kg 4,00
papryka żółta kg 5,00-8,00
pieczarki kg 8,00-10,00
pietruszka kg 2,50-4,50
pomidor malinowy kg 4,00-5,00
pomidor polny kg 2,00-4,00
pomidor szklarniowy kg 2,00-4,00
por szt. 1,50-2,00
rzodkiewka pęczek 1,50-2,00
sałata szt. 1,50-3,00
seler szt. 2,00
szczypiorek pęczek 1,00-1,50
słonecznik szt. 1,50-3,00
śliwki kg 3,00-5,00
włoszczyzna pęczek 3,00-3,50
ziemniaki młode kg 0,80-1,50

oFERtY PRACY
z dnia 9.09.2020 r.

PoWIAtoWY uRząD PRACY W ŁoWICzu:
  pakowacz ręczny
  księgowy
  formowacz skarpet
  pomocniczy robotnik w hodowli zwierząt
  Monter / konserwator instalacji wentylacyjnych i 

klimatyzacyjnych
  prace pomocnicze magazynowo-produkcyjne
  operator maszyn i urządzeń przemysłu 

spożywczego
  Monter ogrodzeń
  pomocniczy robotnik w przemyśle przetwórczym
  Mechanik maszyn szwalniczych
  Monter bram
  Ślusarz-Spawacz

PoWIAtoWY uRząD PRACY W zGIERzu:
  Sprzedawca-kasjer (lada tradycyjna mięsna)
  Terapeuta zajęciowy w Srodowiskowym  

domu Samopomocy
  fryzjer
  pracownik sortowni
  Młodszy monter
  ogrodnik
  Sprzątaczka
  kasjer-sprzedawca
  kierownik działu zakupów
  kierowca/magazynier

PoWIAtoWY uRząD PRACY W KutNIE:
  kierowca kat. c
  operator koparko-ładowarki
  Monter instalacji i urządzeń sanitarnych
  Serwisant, monter urządzeń udojowych
  Sprzedawca-magazynier
  robotnik do prac lekkich
  robotnicy wykonujący prace proste w przemyśle
  Murarz-tynkarz
  pośrednik w obrocie nieruchomościami
  operator podnośnika koszowego
  inspektor ds. planowania przestrzennego, 

planowania strategicznego i rewitalizacji
  pracownik techniczny na obiekcie  

- „złota rączka”

żychlin i okolice RoLNIK SPRzEDAJE
ceny z dnia 8.09.2020 r.

Żywiec wieprzowy:

  domaniewice: 4,40 zł/kg+VAT

  różyce: 4,40 zł/kg+VAT

  kiernozia: 4,40 zł/kg + VAT

  Skowroda płd.: 4,50 zł/kg+VAT

  chąśno: 4,20 zł/kg+VAT

  karnków: 4,50 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:

  domaniewice: jałówki 7,20 zł/kg+VAT,  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 7,20 zł/kg+VAT

  różyce: jałówki 7,20 zł/kg+VAT,  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 7,20 zł/kg+VAT

  Skowroda płd.: jałówki 7,40 zł/kg+VAT,  
krowy 5,30 zł/kg+VAT; byki 7,50 zł/kg+VAT
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taki był rok 1920 | 100 lat zwycięstwa nad bolszewikami, część 21

Wiktoria 1920. Tydzień po tygodniu
Co tydzień, we współpracy 
z Ośrodkiem Karta, 
przedstawiamy kolejne 
etapy zwycięskiej wojny  
z bolszewikami – oraz obraz 
nastrojów społecznych 
tamtych dni. 

4–10 września
4 września w rejonie Sejny–
Suwałki–Augustów wojska li-
tewskie atakują oddziały jazdy 
polskiej; dalej litwini nacierają 
wspomagani przez Sowietów. 
5 września polacy odpierają 
ofensywę litewską na Suwalsz-
czyźnie. Armia konna budion-
nego wycofuje się najpierw 
na wschodni brzeg bugu,  
a następnie na tyły frontu połu-
dniowo-zachodniego, do rejonu 
włodzimierza wołyńskiego.  
10 września w kwaterze Głów-
nej naczelnego wodza w brze-
ściu nad bugiem piłsudski 
zwołuje odprawę z dowódcami  
2 i 4 Armii i przedstawia zało-
żenia nowego planu operacyj-
nego. o warunkach przyszłego 
pokoju oraz kształcie granicy 
wschodniej ma zdecydować ko-
lejna walna bitwa. jest to wstęp 
do opracowania założeń opera-
cji niemeńskiej. 

Izaak Babel (ochotnik  
w 1 Armii Konnej, pisarz):
dziwna niemoc. polacy powoli, 
ale uporczywie nas cisną. [...] 
zdobyliśmy łotów, teraz go 
oddajemy. polacy nas wypie-
rają, nie udaje nam się żadne 
natarcie, odsyłamy tabory, jadę  
do Trebina na podwodzie, wciąż 
ten deszcz, słota, udręka, prze-
prawiamy sie przez bug, budzia-
tycze, a więc zdecydowano się 
oddać linię bugu.
[...] rankiem [w kiwercach] – pa-
nika na dworcu. ostrzał artyleryj-
ski. polacy wdarli się do miasta. 
nieopisanie żałosna rejterada, 
tabory w pięć rzędów, nieszczę-
sna, brudna, dysząca w biegu 
piechota, jaskiniowcy, pędzą 
przez łąki, rzucają precz kara-
biny, kurier borodin widział już 
siekących szablami polaków. […]
instytucja, która nosi nazwę 12 
Armii. na jednego frontowca 
– czterech dekowników, dwie 
damy, dwa kufry ciuchów, zresz-

tą – ten jeden frontowiec też nie 
walczy. 12 Armia rujnuje front  
i konarmię, odsłania nasze 
flanki, pozwala zatykać sobą 
wszystkie dziury. To u nich pod-
dał się, odsłaniając front, uralski 
pułk czy też baszkirska brygada. 
haniebna panika, niezdolna do 
walki armia.

Malice–kiwerce
[izaak babel, dziennik 1920, 

przeł. jerzy pomianowski, 
warszawa 1998]

Elżbieta z zaleskich Doro-
żyńska (ziemianka, pisarka, 
działaczka społeczna):
z jampola powróciłam ostatecz-
nie zgnębiona: wciąż areszty, 
rewizje, wywożenie więźniów. 
wiadomości o brześciu i uszycy 
nie potwierdzają się; przeciw-
nie – podobno polacy znów się 
cofają. jednocześnie jednak 
utrwala się ogólne bezpodstaw-
ne przekonanie, że bolszewicy 
wkrótce wyjdą stąd, ustępując 
przed polakami. czy wiarę tę 
utrwalają gorące nasze pragnie-
nia czy może podświadome 
przeczucie? 
[…] wczoraj zakończyły się kur-
sy nauczycielskie. […] chociaż 
szumnie ogłoszono, że na-
uczanie jest bezpłatne, każde 
dziecko musi dać pud zboża. 
na kursach było przeszło dwu-
nastu nauczycieli i nauczycie-
lek, wszystko to głodne, bose, 
obdarte, dotąd odziewane  
i karmione jedynie absurdami 
komunistycznymi. Spisu mego 
[szkolnego] nie zatwierdzono, 
musiałabym pójść osobiście do 
proświtotdiełu [biura ukraińskiej 

społeczno-oświatowej „proświ-
ty”] i domagać się tego, co by 
tylko sprawę popsuło, gdyby 
się dowiedzieli, że „bywszaja 
pamieszczyca” [była obywatel-
ka ziemska] i burżujka kieruje 
polskimi szkołami. usuwam 
się więc oficjalnie zupełnie,  
a nauczycielki same rejestrować 
będą swoje szkoły, zostając pod 
tajnym moim kierunkiem. wszę-
dzie po wsiach odbywa się silna 
agitacja ukraińska przeciw na-
szym szkołom. 

Majątek Gruszka (podole,  
6 września 1920) 

[elżbieta z zaleskich 
dorożyńska, na ostatniej 

placówce. dziennik życia wsi 
podolskiej w latach 1917–1921, 

łomianki 2008]

michał Römer (polski ziemia-
nin, prawnik) w dzienniku:
Sierpniowa kontrofensywa 
polska na razie obudziła u po-
laków litewskich, a zwłaszcza  
u ziemian, nowe nadzieje na pol-
skę i jej wpływy. była chwila, że 
nadzieje te sięgały tak daleko, 
że spodziewano się, iż polska, 
która dopiero co upadała pod 
ciosami bolszewików, zmiażdży 
ich, pójdzie bodajże na Moskwę, 
zada im un coup de grace [osta-
teczny cios] i przez to zbawi osta-
tecznie europę od niebezpie-
czeństwa rewolucji powszechnej 
i oczywiście stanie się potęgą 
na wschodzie, która dyktować 
będzie ludom warunki układu 
politycznego. liczono się też 

bardzo poważnie z odrodzeniem 
roszczeń polskich do wilna i po-
wrotem polaków do wschodnich 
ziem litewskich i białoruskich.
zatrzymanie się ofensywy pol-
skiej i coraz częstsze głosy  
w prasie europejskiej o tym, że 
polacy nie powinni iść dalej na 
wschód i nie powinni wznawiać 
tamże polityki imperialistycznej, 
zaczęły wpływać studząco na 
obudzone na razie nadzieje. 

kowno, 6 września 1920
[Michał römer, dzienniki, t. 4, 
1920–1930, warszawa 2018]

Ks. michał Woźniak w kroni-
ce parafialnej:
nasze wojska zwyciężają dalej, 
ale zaczyna być coraz ciężej, 
gdyż zdradliwi litwini wystąpili 
przeciwko nam i w Suwalszczyź-
nie zawiązała się nowa wojna  
z nimi.
chojnata (łódzkie), 7 września 

1920 [ks. Michał woźniak, 
kronika parafii chojnata 

1911–1920, warszawa 1995]

z informacji w „Rzeczpospo-
litej”: 
poselstwo polskie w londynie 
rozesłało komunikat do dzien-
ników angielskich, wyjaśniający, 
iż wojska polskie nie przekro-
czyły nigdzie linii demarkacyj-
nej wytkniętej przez mocarstwa 
sprzymierzone. litwa nie ma naj-
mniejszych podstaw po temu, 
by uważać, że zajęcie okręgu 
suwalskiego stanowi w stosunku 
do niej akt wrogi, bowiem rada 
najwyższa uznała, iż Suwalsz-
czyzna stanowi część integralną 
polski. rząd polski pragnie utrzy-
mać z litwą stosunki pokojowe, 
jednak jest to bardzo trudne do 
urzeczywistnienia ze względu na 
stanowisko litwinów. rząd litew-
ski bez słowa protestu pozwolił 
bolszewikom pogwałcić teryto-
rium swoje, koncentrować Armię 
czerwoną na terytorium litwy  
i używać kolei litewskich do prze-
wozu amunicji i wojsk działają-
cych przeciwko armii polskiej. 

warszawa, 7 września 1920
[napad litwinów przed opinią 

angielską, „rzeczpospolita”  
nr 84/1920] 

Jan maria Ciechanowski 
(radca Poselstwa RP w Lon-
dynie) w depeszy do mini-
stra spraw zagranicznych ks. 
Eustachego Sapiehy: 
dziś w długiej rozmowie  
z [dyplomatą brytyjskim char-
lesem] hardinge’m omawiałem 
incydent litewski, neutralność 
wschodnich prus, sprawę oku-
pacji polskiej Gdańska oraz 
plebiscytu śląskiego. w sprawie 
litewskiej hardinge usiłuje tłu-
maczyć litwinów – bezsilnych 
wobec mas bolszewickich gro-
żących w tyłach. […] Sprawę 
szczegółowo przedstawiłem, 
żądając nacisku na litwę, wska-
zując w razie dalszej odmowy 
ewakuacji Suwalszczyzny na ko-
nieczność podjęcia akcji wojen-
nej przez polskę przeciw litwie. 
[…]
w sprawie wypuszczenia z prus 
internowanych bolszewików, 
hardinge wskazuje niedosta-
teczne siły niemieckie dla sku-
tecznego internowania. ententa 
pozwoliła wczoraj niemcom 
zwiększyć załogę prus wschod-
nich zmobilizowaniem lokalnej 
milicji. uważa [za] konieczne 
ułatwianie ze strony polski prze-
wozu z prus w głąb niemiec in-
ternowanych bolszewików przez 
korytarz. 

londyn, 8 września 1920
[depesze poselstwa 

rzeczypospolitej polskiej  
w londynie, t. 1 (czerwiec 1919 
– marzec 1923), kraków 2019] 

z informacji w „Gazecie 
olsztyńskiej”: 
Gwałty, dokonywane na ludno-
ści polskiej naszych powiatów 
plebiscytowych, nie mogły z na-
tury rzeczy pozostać bez echa  
w polsce, zwłaszcza zaś na są-
siednim pomorzu. odbył się  
w tej sprawie szereg wieców, 
na pomorzu i w poznańskiem, 
świadczących o solidaryzowa-
niu się całego narodu polskiego  
z nami i dowodzących, że nie je-
steśmy opuszczeni i zapomniani.
ostatnio odbył się podobny 
wiec w Grudziądzu wobec 
licznie zebranej ludności. […] 
wszyscy protestowali przeciw 
gwałtom niemieckim na warmii, 
Mazurach i powiślu – i oświad-
czyli, że o ile napaści na polaków 
nie ustaną i o ile rząd niemiecki 
nie wkroczy z pomocą i nie da 
ludowi polskiemu tych terenów 
pełnych praw i wolności, lud-
ność polska rozprawi się sama 
z niemcami zamieszkującymi  
w polsce. 
uchwalono rezolucję wzywającą 
rząd polski do energicznego wy-
stąpienia u rządu niemieckiego 
w sprawie obrony wszystkich 
polaków w niemczech. po od-
śpiewaniu roty konopnickiej, 
wielotysięczny tłum rozszedł 
się w spokoju do domów, nie 

czyniąc żadnemu niemcowi naj-
mniejszej krzywdy. 

olsztyn, 9 września 1920
[polska w obronie rodaków 

z warmii, Mazur i powiśla, 
„Gazeta olsztyńska”  

nr 109/1920] 

z informacji w „Gońcu Czę-
stochowskim”: 
od czasu odcięcia przez inwazję 
bolszewicką, przechodzą ziemie 
Stanisławowska i kołomyjska 
ciężką niedolę. w okolicach 
tych grasują bandy rozbójnicze, 
złożone z dezerterów armii pe-
tlury. napady, rabunki i bójki są 
na porządku dziennym, tak po 
wsiach, jak i w miastach. część 
z tych band, wspierana przez 
chłopów ruskich, oderwała się 
w zamiarze przejścia do cze-
cho-Słowacji i zabiera po drodze 
mąkę, zboże i bydło. ekspedy-
cja wojskowa polsko-ukraińska 
stacza z nimi walki w okolicy ko-
sowa. […] handel ustał zupełnie, 
ponieważ żydzi, z obawy przed 
pogromem, zamknęli sklepy. 
drożyzna doszła do cen nigdy 
nie praktykowanych. 

częstochowa,  
10 września 1920

[plaga bandytyzmu  
w Galicji wschodniej, „Goniec 
częstochowski” nr 206/1920] 

z odezwy lewicowych po-
słów i intelektualistów prze-
ciwko obozowi internowania 
dla żołnierzy Żydów w Ja-
błonnie (wycofanych z fron-
tu rozkazem ministra spraw 
wojskowych gen. Kazimie-
rza Sosnkowskiego):
rzeczpospolita, głosząc hasła 
nowoczesne, hasła wolności  
i równości, cofa się w dziedzinie 
wewnętrznych naszych urzą-
dzeń w mroczne czasy średnio-
wiecza, dzieli obywateli według 
ich wyznania, naprowadza nie-
mal żółte znaki na odzieży, po-
dług których rozpoznawać bę-
dzie tłum nieoświecony tych, co 
równi i wolni, od tych, co są poza 
prawem, oddani na łaskę ciem-
nych tłumów rozzuchwalonych 
latami wojny, nędzą i niepewno-
ścią jutra. 
co na to powie historia naszego 
narodu? co świat powie? co po-
wie sumienie nasze zbiorowe? 
historia nasza jest historią tole-
rancji religijnej. u nas nie palono 
na stosach innowierców. polska 
nie znała ani wojen religijnych, 
ani prześladowania żydów. 
[…] protestujemy z całej mocy 
naszej przeciwko rozporządze-
niom, które imię polski hańbą 
tylko okryć mogą. w imię prze-
szłości naszej, w imię międzyna-
rodowej solidarności narodów 
kulturalnych, do których należeć 
chcemy, w imię sumienia zbio-
rowego, które żyje w narodzie 
naszym, protestujemy przeciwko 
bezprawnym, przeciwkonstytu-
cyjnym, nieludzkim rozporządze-
niom, które bezzwłocznie cofnię-
te być muszą. 

warszawa, 10 września 1920
[„robotnik” nr 248/1920]

Historia

Łowicz | powiatowa biblioteka publiczna

„Z Oczykowskim przez stulecia”
Powiatowa Biblioteka 
Publiczna w Łowiczu 
zaprasza uczniów szkół 
średnich do udziału  
w konkursie literackim  
pt. „Z Oczykowskim  
przez stulecia”. 

Konkurs związany jest z 100. 
rocznicą śmierci Romualda 
Oczkowskiego. 

Uczestnicy konkursu mają za 
zadanie napisać artykuł prasowy 
na temat sytuacji i wydarzeń, jakie 

miały miejsce w Łowiczu w cią-
gu ostatniego stulecia – czyli od 
momentu śmierci tego łowickiego 
społecznika, księgarza, kolekcjo-
nera oraz autora „Przechadzki po 
Łowiczu”. Tekst może mieć ob-
jętość maksymalnie dwóch stron 
A4. Szczegóły dotyczące warun-
ków uczestnictwa dostępne są  
u organizatora. 

Zgłoszenia prac – listowne lub 
osobiste, przyjmowane będą do 
15 października. Rozstrzygnięcie 
konkursu planowane jest w listo-
padzie.  mwk

Suwałki, 10 września 1920. kawalerzyści jazdy ochotniczej  
mjr. feliksa jaworskiego. 
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1920. Józef Piłsudski przyjmujący meldunki na froncie. 
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Żychlin | problemy po zmianie systemu komunikacji miejskiej

Petycja mieszkańców do włodarzy 
dokończenie ze str. 1

– To jakaś kpina. Przecież to 
nie jeden kurs, a cztery kursy 
dziennie (rano trzeba dziecko do 
szkoły zawieść i wrócić do domu, 
by po południu znów jechać i je 
odebrać ze szkoły). Zdezorgani-
zowany cały dzień. Tylko, że to 
nie trwałoby kilka dni, ale przez 
20 dni w miesiącu – mówią nie-
zadowoleni rodzice.

Zapytaliśmy burmistrza co 
zamierza zrobić w tej sprawie. 
Czy nie można uruchomić linii, 
zwłaszcza, że SZB wciąż ma kie-
rowców i autobusy?

– Przebieg trasy północnej jest 
uzgadniany z przewoźnikiem. 
Ostatnia korekta przebiegu wy-
konana została w piątek (4 wrze-
śnia – przyp. red) i zakładamy, 
że od poniedziałku 14 września 
skomunikujemy północ od Ło-
wiczówki przez Pasieczkę, Soko-
łówek i Żabików do szkoły przy 
Łukasińskiego. W takiej sytuacji 
nie będzie potrzeby wprowadze-
nia rekompensat – odpowiada 

nam Grzegorz Ambroziak. Moż-
na mieć nadzieję, że mieszkańcy 
będą zadowoleni.

autobusy 
niedostosowane  
do potrzeb?
Mieszkaniec Kozanek przyzna-

je, że pozytywem wprowadzo-
nych zmian jest natomiast zwięk-
szenie częstotliwości autobusów 
komunikacji miejskiej, na co lu-
dzie od dawna czekali.

Moim zdaniem należałoby 
jednak poprawić godziny kurso-
wania autobusów. Autobus, który 
zabiera dzieci rano, przed szko-
łę w Grabowie (to trasa 11,5 km) 
dojeżdża pięć minut przed godzi-
ną 8.00 – mówi Wojciech Woj-
decki z Kozanek. – Dzieci w po-
śpiechu muszą podążać na lekcje, 
ale zimą, gdy będzie śnieg i śli-
sko, autobus na pewno będzie je-
chać wolniej, a dzieci będą no-
torycznie spóźniać się na lekcje 
– przewiduje.

Drugi problem podnoszony 
przez ojca dwójki dzieci to brak 

autobusu wcześnie rano, któ-
ry dowiózłby dzieci do Zespo-
łu Szkół w Żychlinie na godzinę 
7 rano, bowiem lekcje zaczyna-
ją się tak wcześnie. Póki co, jest 
też kłopot z powrotem ucznia ze 
szkoły, bowiem kończy lekcje po 
godz. 16.00, gdy autobusu już nie 
ma. On więc musi jechać po syna 
do Żychlina. Na dłuższy czas to 
bardzo uciążliwe, bowiem odry-

wa dorosłych od codziennych za-
jęć w gospodarstwie. 

– Zamiast kilku autobusów 
w ciągu dnia, które teraz jeżdżą 
prawie pusto, przesunąć kurs na 
godzinę 6.30 i na godziny po-
południowe, by młodzież mogła 
spokojnie wrócić do domu – pod-
powiada rozwiązanie mężczy-
zna.

– Problemy zgłaszałem kie-
rownik ds. oświaty. Sugerowałem 
też, by uczniowie szkół średnich 
też dostali darmowe miesięczne 
bilety. Przecież to też są miesz-
kańcy naszej gminy, a my płaci-
my podatki – dodaje.

Burmistrz Grzegorz Ambro-
ziak odpowiada, że większość 
mieszkańców załatwia sprawy  
w mieście do godz. 15.00 i o takie 
kursy wcześniej prosili miesz-
kańcy, dlatego teraz ich potrzeby 
zostały uwzględnione.

– Linie nr 2, 3 i 4 są dedyko-
wane dla uczniów szkół podsta-
wowych. JST nie ma obowiązku 
dowozić uczniów szkół średnich. 
Przecież tak było od zawsze, że 

jeden kurs odwoził dzieci z pod-
stawówki – tłumaczy burmistrz. 
– Rozumiem, że mieszkaniec 
Kozanek chciałby przesunąć od-
jazd i mieć tę wygodę, ale wtedy 
skażemy na czekanie na autobus 
dzieci młodsze, co jak pani re-
daktor rozumie doskonale, było-
by nieporozumieniem i zapewne 
wywołałoby oburzenie rodziców. 
Miałem niespełna 3 tygodnie, 
więc bardzo mało czasu na or-
ganizację nowego systemu, przy-
puszczałem, że w trakcie jeszcze 
będę poprawiać to i owo. Przez 
pierwsze miesiące będę zbierał 
wszystkie uwagi mieszkańców  
i okresowo, system będzie mody-
fikowany.

bilety miesięczne 
również dla młodzieży
Jest jednak kolejna dobra wia-

domość. Jak informuje bur-
mistrz, samorząd przygotowuje 
pakiet biletów również dla star-
szych uczniów. Jeżeli będą mieli 
taką potrzebę, będą mogli doje-
chać na lekcje lub w inne dni np. 

linią nr 1 poruszać się na dowol-
nej trasie.

zamieszanie  
z ulgowymi  
biletami
Pani Danuta z Żychlina przy-

znaje, że musiała zapłacić 2 zł za 
bilet, czyli dokonać normalnej 
opłaty, podczas gdy wcześniej 
miała przejazdy ulgowe. Z ko-
lei Maria Jędrzejczak pokazuje 
nam bilet na kwotę 1.02 zł, choć 
ma I grupę niepełnosprawności  
i do tej pory jeździła komunika-
cja miejską za darmo. 

– Pierwsze zaskoczenie było, 
gdy kierowca zażądał zapłaty 
za bilet, kolejne, gdy kierowca 
zamiast do centrum i na targo-
wicę skręcił w ulicę Łukasiń-
skiego – mówi Maria Jędrzejczak.–  
A na dodatek wszystkiego au-
tobus przyjechał 10 minut za 
wcześnie, co na pewno sprawiło, 
że część osób z osiedla Wyzwo-
lenia nie pojechała.

Burmistrz Grzegorz Ambro-
ziak wyjaśnia, że prowadza-

Aktualności

przez pierwsze 
miesiące będę 
zbierał wszystkie 
uwagi mieszkańców 
i okresowo, 
system będzie 
modyfikowany.

Burmistrz Grzegorz 
Ambroziak
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nie ulg odbywa się na bieżąco. 
Od poniedziałku (7 września 
-przyp. red.) wprowadzone zo-
stały bezpłatne przejazdy dla 
osób powyżej 70 lat oraz ulga 
50% dla emerytów i rencistów, 
czy też Honorowych Dawców 
Krwi.

Oprócz powyższych, od ceny 
pełnej: 2,00zł stosowane są ulgi 
ustawowe: weteran inwalida 
(37%) 1,26 zł; dzieci w wieku do 
4 lat (100%) 0,00 zł; straż gra-
niczna – służba (78%) 0,44 zł; 
funkcjonariusz służb celno-skar-
bowych (78%) 0,44 zł; policjant 
– służba (78%) 0,44 zł; żołnierz 
Żandarmerii Wojskowej (78%) 
0,44 zł; przewodnik niewidome-
go (95%) 0,10 zł; dziecko niepeł-
nosprawne (78%) 0,44 zł; opie-
kun dziecka niepełnosprawnego 
(78%) 0,44 zł; inwalida wojen-

ny I Gr. (78%) 0,44 zł; opiekun 
inwalidy wojennego I Gr. (95%) 
0,10 zł; opiekun osoby niesamo-
dzielnej (95%) 0,10 zł; dziecko 
4-5 lat (37%) 1,26 zł; żołnierz 
niezawodowy (78%) 0,44 zł; 
niewidomy (37%) 1,26 zł; inwa-
lida wojenny (37%) 1,26 zł; oso-
ba niesamodzielna (49%) 1,02 
zł; kombatant (51%) 0,98 zł; 
dziecko do 4 lat – osobne miej-
sce (78%) 0,44 zł; niewidoma 
osoba działań wojennych (78%) 
0,44 zł; niewidomy niezdolna do 
samodzielnej egzystencji (93%) 
0,14 zł.

– Jeżeli autobus jechał na 
Orątki (linia nr 4) to na pewno 
nie miał jechać na targowisko. 
Nastąpiło jakieś nieporozumie-
nie – twierdzi burmistrz. – Linia 
nr 1 biegnie na trasie Cmentarz 
– PKP – Cmentarz. Po drodze 
można wysiąść na Placu Wolno-
ści, czyli blisko targowiska.

– Rozumiem, że mieszkańcy 
muszą się jeszcze oswoić z no-
wym rozkładem, ale linia de-
dykowana przejazdom od PKP 
do cmentarza przez Dobrze-
lin, Osiedle Narutowicza i Sta-
re Miasto to nadal linia nr 1 – 
wyjaśnia Grzegorz Ambroziak. 
– Starałem się zadośćuczynić 
prośbom mieszkańców o więcej 
kursów na cmentarz, obok Bie-
dronki i do centrum na starówkę 
(kościół i targowisko), dlatego 
teraz linia regularna nr 1 jeździ 
zawsze od cmentarza do PKP. 
Niemniej jednak w miarę moż-
liwości będziemy reagować na 
sugestie podróżnych – obiecuje 
burmistrz.

Dorota Grąbczewska

Starałem się 
zadośćuczynić 
prośbom 
mieszkańców  
o więcej kursów  
na cmentarz,  
obok biedronki  
i do centrum  
na starówkę (kościół 
i targowisko).

Burmistrz Grzegorz 
Ambroziak

oporów 

Parafialne 
dożynki
W tym roku ze względu 
na pandemię nie było w 
Oporowie gminnych dożynek. 
Za to były dożynki parafialne. 
W tym roku za wystrój 
kościoła i przygotowanie 
głównego wieńca z chlebem 
odpowiadali mieszkańcy 
Kamiennej i Woli Owsianej.

Wiernych zdążających na do-
żynkową mszę dziękczynną wi-
tała słomiana baba i chłop wraz 
ze stadkiem prosiaczków. Przy 
każdej ławce był bukiet zrobiony  
z ogrodowego mieczyka oraz 
kwiatów, tataraku, traw i polnych 
kwiatów. Ołtarz główny to kom-
pozycja czerwonych mieczyków, 
kwiatów słonecznika, połączo-
nych z żółtymi kwiatami polnymi. 

Dwa ołtarze boczne to dary pło-
dów i pracy rolników: słoiki mio-
du i konfitur, nisko pod ołtarzem 
złożone warzywa: w workach ce-
bula, ziemniaki i dynie różnego 
rodzaju. Przy drugim ołtarzu wor-
ki ze zbożem, nasionami rzepaku, 
słoneczniki i dynie różnego ro-
dzaju. Przy obu ołtarzach bukiety 
zrobione z polnych i ogrodowych 
kwiatów.

Gospodarze dożynek parafial-
nych przynieśli okazały wieniec 
dożynkowy – był to orzeł w koro-
nie zwieńczony krzyżem. Na sty-
ropianowej konstrukcji zamiast 
piór misternie ułożone kłosy psze-

nicy. Symbol polskości posado-
wiony na koszu z dwoma okrę-
gami uwitymi z różnych kłosów 
zbóż i ozdobiony kwiatami polny-
mi i ogrodowymi. W środku owo-
ce, warzywa i chleb.

Wieniec dożynkowy przynieśli 
też mieszkańcy Jurkowa Drugie-
go. To kielich wyłożony ziarna-

mi zbóż z monogramem IHS (Je-
zus Hominum Salvator czyli Jezus 
Zbawiciel ludzi) z wąsatymi zbo-
żami wokół posadowiony na pod-
stawie z kłosów zbóż.

Swój wieniec z formie kosza z 
kłosami zbóż, kwiatami chlebem 
w środku oraz zbożowym ser-
cem z obrazami papieża i biskupa 

przynieśli mieszkańcy sołectwa 
Janów. Kosz zrobiły Bogumiła 
Laska i Lucyna Kostrzewa.

Poprzez tradycyjne wieńce do-
żynkowe rolnicy z gminy Oporów 
dziękowali Bogu za tegoroczne 
plony, za zboże z którego będzie 
chleb na cały rok dla Polaków. 
 dag

Wieńce dożynkowe będące podziękowaniem za tegoroczne plony złożono przed ołtarzem.
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Piłka nożna | relacja z meczu pelikan – legia ii

Lider ograny, biało-zieloni 
wciąż bez porażki

 KS Pelikan Łowicz – Legia II 
Warszawa SA 3:1 (2:0); br.: 1:0 – 
M. wyszogrodzki (2 karny), 2:0 – d. 
kieplin (45), 2:1 – d.warchoł (62), 
3:1 – k. białas (71).
Pelikan: patryk orzeł – krystian 
Mycka, Grzegorz wawrzyński, piotr 
Tkacz, Maciej wyszogrodzki – 
piotr piekarski, patryk pomianow-
ski – filip kowalczyk (66 Tomasz 
kolus), kuba wardzyński, dawid 
kieplin (89 patryk papuga) – kry-
stian białas (84 Michał żółtowski).
Sędziował: damian krumplewski 
(olsztyn). Żółte kartki: patryk po-
mianowski (2) – pelikan. 

Trzy drużyny po 5. kolejkach 
III ligi mogą szczycić się statu-
sem niepokonanych. Wśród nich 
jest Pelikan. Biało-zieloni wypisa-
li w niedzielę z tego rezerwy Le-
gii, chociaż przed meczem mo-
gło wydawać się, że to stołeczni 
są faworytem. Podopieczni My-
koli Dremliuka byli niepokonani, 
ale na koncie mieli wygraną tyl-
ko z outsiderem z Wasilkowa –  
w pozostałych spotkaniach dzielili 
się punktami. 

Patrząc przed meczem na skład 
Ptaków, kibice mogli się lekko 
zdziwić. Od pierwszej minuty za-
grał w niedzielę Krystian Białas, 
który tydzień wcześniej dał wręcz 
fatalną zmianę w Białej Piskiej. 
– Czasami trener podejmuje de-
cyzje, które ciężko wytłumaczyć 
– skomentował krótko Mykola 
Dremliuk. Zresztą Ukrainiec nie 
miał się z czego tłumaczyć, bo jak 
się okazało – trafił w „dziesiątkę”.

Patrząc za to na skład Legii II 
fani biało-zielonych mogli ode-
tchnąć z ulgą. Pomimo tego, że 
pierwsza drużyna stołecznych w 
weekend nie grała (przerwa re-
prezentacyjna) to „dwójka” nie 
dostała znaczących wzmocnień. 
Kibice z pewnością kojarzyli we-
terana polskich boisk – Inakiego 
Astiza. 36-letni stoper ostatnio już 
częściej grywa jednak w III lidze 
niż w ekstraklasie. Z kolei na le-
wej pomocy pojawił się Mateusz 
Cholewiak – jeszcze w zeszłym 
sezonie dość regularnie grywają-
cy w ekstraklasie, ale w tym mecz 
z Pelikanem był dla niego pierw-
szym w rozgrywkach. Pewnym 
zaskoczeniem był też fakt, że tyl-
ko na ławce mecz rozpoczął Da-
mian Warchoł. 25-latek, który  
w zeszłym sezonie zdobył tytuł 
króla strzelców III ligi, strzelając 
bramki dla Pelikana miał jednak 
problemy zdrowotnie i nie mógł 
grać w pełnym wymiarze czaso-
wym.

Trzeba przyznać, że kibice  
w pierwszej połowie oglądali 
mecz mocno nielogiczny. Pelikan 
już w swojej pierwszej akcji usta-
wił sobie rywalizację. W polu kar-
nym sfaulowany został Kuba War-
dzyński, a „jedenastkę” skutecznie 
wykonał kapitan Maciej Wyszo-
grodzki. Później jednak na mura-
wie niepodzielnie rządzili goście. 
Groźne, ale niecelne strzały, od-

dali Cholewiak i Kacper Kostorz. 
Wspomniany Kostorz miał naj-
lepszą sytuację w tej odsłonie, gdy 
po przechwycie w środku pola  
i prostopadłym podaniu miał 
przed sobą już tylko Patryka Orła, 
ale golkiper Pelikana wyczekał ry-
wala i wybronił ten strzał.

Biało-zieloni mieli problemy  
z utrzymaniem się przy piłce, 
mieli trudności z rozegraniem ak-
cji już na własnej połowie nie mó-
wiąc już o wykreowaniu sobie sy-
tuacji pod bramką przeciwnika. 
Stołeczni wyraźnie przeważali, 
mieli większą kulturę gry, dobrze 
zakładali pressing i wydawało się, 
że celem gospodarzy do przerwy 
będzie przede wszystkim utrzy-
manie prowadzenia. A jednak, 
tuż przed końcem pierwszej poło-
wy akcję rywala w środkowej stre-
fie dobrze przerwał Wyszogrodz-
ki, Kowalczyk świetnie odegrał  
z pierwszej na wolne pole, a Kie-
plin swoją szybkością zaskoczył 
rywali – przejął piłkę, minął bram-
karza i pewnym strzałem podwyż-
szył na 2:0.

Nie ma się co oszukiwać, bio-
rąc pod uwagę przebieg gry 
prowadzenie łowiczan – a już  

w szczególności dwubramkowe 
– było zaskoczeniem. Nie był to 
jednak problem biało-zielonych.  
Za to goście starali się go szyb-
ko rozwiązać. Sokołowski już  
w przerwie dokonał dwóch zmian. 
Na murawie pojawił się między 
innymi Damian Warchoł. Chociaż 
wychowanek Widoku Skiernie-
wice w Łowiczu spędził zaledwie 
jedną rundę, to kibice Pelikana 
doskonale pamiętają, jak grał przy 
Starzyńskiego i jego pojawienie 
się na murawie skwitowali grom-
kimi brawami.

Warchoł szybko przypomniał o 
swojej wartości. Gra Legii w ofen-
sywie się ożywiła i wreszcie były 
ze strony gości konkrety. Dużo 
pracy miał Patryk Orzeł, któ-
ry bronił uderzenia głową czy to 
Warchoła, czy Kostorza. Ratował 
drużynę również w sytuacji sam 
na sam, a gdy przytrafiła mu się 
niepewna interwencja – to z ase-
kuracją zawsze zdążali partnerzy.

Pelikan w ofensywie konkre-
tów nie miał, ale na pewno grał le-
piej niż przed przerwą. Łowicza-
nie kilka razy dobrze przedarli się 
skrzydłami, próbowali środkiem, 
ale brakowało mitycznego „ostat-

niego podania”. I to przyjezdni 
okres swojej dobrej gry skwitowa-
li bramką, a jej autorem był oczy-
wiście Warchoł, który wykorzy-
stał sytuację sam na sam.

Do końca pozostało pół go-
dziny i zanosiło się, że to może 
być najtrudniejsze 30 minut ło-
wiczan. Biało-zieloni na straconą 
bramką zareagowali jednak kapi-
talnie. Przejęli inicjatywę, ruszy-
li do ataku, i w niecałe 10 minut 
odpowiedzieli trafieniem. Akcję 
przechwytem w środku boiska za-
początkował Mycka, Piekarski po-
słał prostopadłą piłkę na 20 metr, 
a tam kapitalną robotę wykonał 
Białas. 19-latek najpierw idealnie 
utrzymał linię spalonego, dobrze 
opanował niełatwą piłkę, skutecz-
nie zastawił się przed napierają-
cym stoperem i oddał precyzyjny 
strzał pokonując bramkarza.

Ostatnie minuty były dość sza-
lone. Legia wydawała się nie-
zrażona faktem dwubramkowej 
straty i ambitnie szukała kolejne-
go trafienia. Dobrą sytuację miał 
Warchoł, ale został zablokowany. 
Klasę znów pokazał Orzeł, któ-
ry wygrał pojedynek sam na sam 
z Sobieckim. Łowiczanie dobrze 
odgryzali się rywalom. Dublet 
powinien mieć Białas, który tak-
że stanął pojedynek oko w oko  
z bramkarzem, ale próbował mi-
jać Misztę, który wyczuł napastni-
ka. Groźny, ale niecelny strzał po 
kontrze oddał też Tomasz Kolus.

W meczu z rezerwami Legii ło-
wiczanie pokazali przede wszyst-
kim charakter i ambicję, ale po-
parli to też umiejętnościami. Bez 
nich na zwycięstwo nie było-
by co liczyć. Najtrafniej to spo-
tkanie podsumował jednak tre-
ner stołecznych. – Wygrał zespół 
skuteczniejszy, ale niekoniecznie 
lepszy – powiedział po ostatnim 
gwizdku sędziego Tomasz Soko-
łowski. Dla sytuacji biało-zielo-
nych to zwycięstwo też jest nie-
zwykle ważne. Gdyby nie ograli 
Legii, to w pięciu meczach mogli-
by pochwalić się zaledwie jedną 
wygraną, a taki bilans wygląda już 
znacznie gorzej.

mateusz Lis

Łowiczanie po raz pierwszy w tym sezonie mogli cieszyć się  
nie tylko ze zwycięstwa przy Starzyńskiego, ale też z bramek strzelanych 
przed własną publicznością. 

trenerzy po MeCzu: wiDać było nerwówkę u Chłopaków
porażka z pelikanem była 
pierwszą przegraną dla rezerw 
legii w tym sezonie.  
po meczu trener Tomasz 
Sokołowski zwrócił uwagę,  
że zwyciężyła nie tyle drużyna 
lepsza, co skuteczniejsza. 
niejako wtórował mu Mykola 
dremliuk. Szkoleniowiec ptaków 
oczywiście zaznaczył, że cieszy 
go wygrana, ale dość szybko 
wyliczył też to, co mu się  
w starciu z warszawianami  
nie podobało.
tomasz Sokołowski (Legia 
II): – Źle się nam ten mecz 
ułożył od pierwszej minuty. 
nie tak chcieliśmy zacząć to 
spotkanie. To był sam początek 
rywalizacji, ale jest to też tylko 
0:1. był czas, żeby to wszystko 
odwrócić. zespół pelikana był 

zdecydowanie skuteczniejszy  
i zasłużenie wygrał to spotkanie.
mykola Dremliuk (Pelikan): 
– jestem zadowolony z wyniku 
i postawy zawodników. jestem 
niezadowolony z kontuzji, których 
doznaliśmy. dzień przed meczem 
groźnego urazu na treningu 
nabawił się jakub bylewski. 
problemem najprawdopodobniej 
są więzadła. do tego w trakcie 
spotkania na zdrowie narzekali 
kolejni zawodnicy. piotr piekarski 
miał problemy z kostką już od 
20 minuty, a musiał zagrać 
do końca spotkania. do tego 
piotr Tkacz też miał swoje 
problemy. Mieliśmy związane 
z tym dylematy. w samym 
meczu problemem była kwestia 
tego, że po odbiorze za szybko 
traciliśmy piłkę. widać było 

nerwówkę u chłopaków. Mimo 
wszystko walczyli z legią i widać 
też było, że w głowach siedzą 
ostatnie mecze i marazm, gdy 
traciliśmy bramki w końcówkach. 
brawa należą się chłopakom, 
bo po straconej bramce 
zaczęliśmy grać nawet jeszcze 
lepiej. pojawiły się większe 
odległości, tworzyliśmy sobie 
okazje i byliśmy bardzo dobrze 
ustawieni taktycznie. dobrze 
przygotowaliśmy się do tego 
meczu, wykorzystaliśmy swoje 
okazje, ale musimy popracować 
nad prostymi błędami, które 
popełniamy od razu po odbiorze 
piłki. Musimy zagrać wtedy  
jak najwięcej dokładnych podań, 
a nie tracić piłkę  
w tak łatwy sposób i znowu 
biegać za rywalami.

Piłka nożna | i liga woj. juniorów mł. b2

Pelikan-2005 bez punktów
Zespół trenera Dawida Ługow-

skiego z rocznika 2005 nie może 
wskoczyć na odpowiednie tory. 
Po awansie do I ligi wojewódz-
kiej łowiczanie jeszcze nie zdoby-
li punktów, a w ostatnich dwóch 
meczach ulegli Pogoni Zduńska 
Wola i UKS SMS Łódź.

W meczu przeciwko Pogoni 
rozegranym w Łowiczu „biało-
-zieloni” przegrali 1:3, strzelając 
gola dopiero w doliczonym czasie 
gry, a jego autorem był rezerwowy 
w tym meczu Alan Palos. W ko-
lejnym meczu zespół prowadzony 
w zastępstwie przez Jarosława Ra-
chubińskiego wrócił bez punktów 
z Łodzi, gdzie Pelikan-2005 uległ 
UKS SMS Łódź 4:0. 

Gracze z Łowicza po 5. roze-
granych kolejkach zajmują ostat-
nie miejsce w ligowej tabeli z bi-
lansem bramek 2:21. Okazję do 
rehabilitacji będą mieli w kolej-
nych dwóch spotkaniach, z ŁKS 
Łódź i Widzewem Łódź.  ever

 4. kolejka I liga wojewódzkiej 
juniorów młodszych B2: muKS 

Pelikan-2005 – mGuKS Pogoń 
zduńska Wola 1:3 (0:1); br.: Alan 
palos (90+2) – wojciech pawlak 2 
(26 i 63) i karol jama (85).
Pelikan-2005: piotr włodarczyk 
(75 jan Mikoś) – Mateusz Siero-
ta (60 Maciej urbański), krystian 
wróbel, jakub Milczarek, kornel 
woliński – jakub oblicki, Mateusz 
kuchta – karol winciorek, igor wo-
liński (70 jakub rychlewski), filip 
deka – igor wróblewski (60 Alan 
palos).

 5. kolejka: uKS SmS Łódź – 
muKS Pelikan-2005 4:0 (1:0); 
br.: kacper Sołtyszewski (39), To-
masz urban (76), bartosz walen-
dzik (84) i jakub piwowarczyk (89).
Pelikan-2005: piotr włodarczyk 
(75 jan Mikoś) – Mateusz Sierota 
(80 jakub fabiszewski), krystian 
wróbel, jakub Milczarek, kornel 
woliński – Mateusz kuchta, Ma-
ciej urbański – karol winciorek, 
igor woliński, filip deka (60 jakub 
oblicki) – igor wróblewski (70 Alan 
palos).

Piłka nożna | wyniki 5. kolejki iii ligi

Świt na czele
Po porażce w Łowiczu rezer-

wy warszawskiej Legii spadły na 
trzecie miejsce i nie są już lide-
rem rozgrywek. Na szczyt wsko-
czył Świt, który wygrał 2:0 z out-
siderem z Wasilkowa. Tyle samo 
punktów co nowodworzanie ma 
Sokół, który w sobotę wygrał  
w Grodzisku Mazowieckim. Alek-
sandrowianie znacząco poprawili 
swoją lokatę także dzięki skutecz-
nemu nadrabianiu zaległości –  
w środku tygodnia ograli Lechią 
Tomaszów Mazowiecki.

W fatalnej sytuacji jest Unia. 
Skierniewiczanie, którzy sezon 
rozpoczęli od zwycięstwa w Pu-
charze Polski z Pelikanem, póź-
niej potrafili zremisować tylko  
z RKS Radomsko, a pozostałe 
trzy mecze przegrali.  mateusz Lis

zaległy mecz 1. kolejki III ligi – 
grupa I:

 KS Lechia 1923 tomaszów 
mazowiecki SA – tS Konsport 
Sokół Aleksandrów Łódzki 0:2 
(0:1); br.: dawid przezak (15) i kac-
per dziuba (65).
5. kolejka III ligi – grupa I:

 SSA Jagiellonia II Białystok – 
KS Sand-Bus Kutno 1:0 (1:0); br.: 
Maciej Mas (40).

 mKS Świt Nowy Dwór mazo-
wiecki – KS Wasilków 2:0 (1:0); 
br.: radosław kamiński (2) i Arka-
diusz ciach (66).

 KS Błonianka Błonie – mLKS 
znicz Biała Piska 6:3 (4:0); br.: 
Marcin Gregorowicz 4 (17, 23, 59 
i 82), dawid jarczak (26) i hubert 
władyka (38) – Maciej famulak 
(54), bartosz Giełażyn (81 karny)  
i dawid kalinowski (83).

 GKS Pogoń Grodzisk mazo-
wiecki – tS Konsport Sokół 
Aleksandrów Łódzki 1:3 (0:0); 
br.: damian jaroń (69) – dawid 
przezak (52), Szymon Sołtysiński 
(80) i jakub Szarpak (83).

 GKS LzS Wikielec – mKS Kacz-
kan Huragan morąg 3:1; br.: 

Michał jankowski (32), patryk ro-
soliński (87) i Mateusz jajkowski 
(90+4) – piotr łysiak (57).

 mmKS Concordia Elbląg – RKP 
Broń 1926 Radom 2:0 (1:0); br.: 
łukasz kopka (45) i rafał Macią-
żek (57 karny).

 KS Pelikan Łowicz – Legia II 
Warszawa SA 3:1 (2:0); br.: Ma-
ciej wyszogrodzki (2 karny), dawid 
kieplin (45) i krystian białas (71) – 
damian warchoł (62).

 RKS Radomsko – zKS olimpia 
zambrów 2:1 (1:0); br.: łukasz 
Szczepaniak (44 karny) i ernest 
warczyk (83) – rafał kalinowski 
(63).

 KS Legionovia Legionowo – 
KS ursus Warszawa 1:1 (1:1); br.: 
Andrzej Trubeha (30) – Mateusz 
baranowski (44).

 KS Lechia 1923 tomaszów 
mazowiecki SA – unia Skiernie-
wice Non-Profit sp. zoo 2:1 (1:0); 
br.: Maciej radaszkiewicz 2 (11 i 
87) – kamila łojszczyk (64).

 mKS Ruch Wysokie mazowiec-
kie – Polonia Warszawa SA prze-
łożony

1. MkS Świt nowy dwór Maz. (2) 5 13 14-4

2. TS konsport Sokół Aleksandrów ł. (3) 5 13 11-3

3. legia ii warszawa SA (1) 5 10 16-7

4. kS legionovia legionowo (5) 5 10 5-4

5. kS błonianka błonie (7) 5  9 17-10

6. GkS pogoń Grodzisk Maz. (4) 5  9 10-5

7. KS Pelikan Łowicz (9) 5  9 8-4

8. kS lechia Tomaszów Maz. SA (11) 5  9 9-10

9. kS Sand-bus kutno (6) 5  8 7-5

10. GkS lzS wikielec (16) 5  7 13-14

11. SSA jagiellonia ii białystok (15) 5  7 5-6

12. zkS olimpia zambrów (8) 5  6 10-9

13. polonia warszawa SA (10) 4  6 5-4

14. rkS radomsko (19) 5  6 5-7

15. MlkS znicz biała piska (12) 5  5 11-13

16. rkp broń 1926 radom (13) 5  5 4-9

17. kS ursus warszawa (18) 5  4 9-10

18. MkS ruch wysokie Maz. (14) 3  4 4-5

19. MkS kaczkan huragan Morąg (17) 5  4 5-10

20. MMkS concordia elbląg (21) 5  3 4-12

21. unia Skierniewice non-profit (20) 4  1 3-7

22. kS wasilków (22) 5  0 2-19
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PN | przed meczem huragan – pelikan

Dremliuk ma nad czym 
myśleć
Trenerzy często zwykli 
mówić, że potrzeba 
pierwszych pięciu kolejek, 
aby sytuacja w tabeli zaczęła 
się krystalizować. Jeżeli 
miałoby to mieć przełożenie 
także na ten sezon, to Pelikan 
musiałby naszykować się  
na to, że cały czas będzie  
na granicy podziału 
pomiędzy strefę mistrzowską 
a spadkową.

Wydaje się, że takie gdybanie 
można jednak schować między 
bajki – szczególnie w tym sezonie, 
gdy o ligowe punkty rywalizują aż 
22 ekipy. Wystarczy odrobinę do-
kładniejszy rzut oka w tabelę i od 
razu widać, że sytuacja jest dość 
mocno skomplikowana. Patrząc  
w górę tabeli łowiczanie łatwo wy-
liczą, że od lidera z Nowego Dwo-
ru Mazowieckiego dzielą ich tyl-
ko cztery punkty. Jednak te same 
cztery punkty to także skromna 
przewaga nad zaledwie 16. Bro-
nią Radom. Wniosek jest prosty 
– wystarczą 2-3 słabsze (albo lep-
sze) mecze, aby sytuacja w tabeli 
odwróciła się o 180 stopni.

W każdym razie, łowiczanie 
do Morąga mogą jechać z pod-
niesioną głową. W końcu są jedną  
z trzech drużyn w całej lidze – 
obok liderującej dwójki – która  
w tym sezonie nie zaznała jeszcze 
goryczy porażki. 

Zupełnie inne nastroje panu-
ją zapewne w Morągu. Huragan  
w tabeli wyprzeda raptem trzy 
kluby. Wygrał tylko jeden mecz – 
w Białymstoku z Jagiellonią II –  
i zremisował w Morągu z RKS 
Radomsko. Pozostałe trzy spo-
tkania przegrał. Na starcie sezonu 
sporo zastrzeżeń jest do bramka-
rza Kacpra Leszczyńskiego. Tylko 
w ostatnim spotkaniu z GKS Wi-
kielec 21-latek zawalił dwie bram-
ki w końcówce i Huragan przegrał 
z beniaminkiem 1:3. 

Łowiczanie nie powinni jed-
nak skupiać się na problemach 
Huraganu, bo mają swoje. Po me-
czu z Legią II bardzo mocno po-
obijani byli Piotrowie – Piekarski 
i Tkacz. Pierwszy z wymienio-
nych w trakcie spotkania sygnali-
zował nawet konieczność zmiany, 
ale zacisnął zęby i dograł do koń-
ca. Teoretycznie w środku pola za-
stąpić mógłby go Jakub Bylewski, 

ale wychowanek Ptaków na tre-
ningu nabawił się urazu (najczar-
niejszy scenariusz mówi nawet  
o zerwanych więzadłach) i może 
go czekać dłuższy rozbrat z piłką. 
Przedłużają się też problemy zdro-
wotne Krystiana Kruka, a przezię-
biony ostatnio był Kuba Jóźwiak. 
Za nami dopiero pięć meczów se-
zonu, a lista absencji już się nie-
bezpiecznie wydłuża.

Być może ciężar na swoje barki 
będą musieli wziąć młodzi piłka-
rze Ptaków. W starciu z rezerwami 
Legii w III lidze zadebiutował Pa-
tryk Papuga. 18-latek zagrał nieca-
łe pięć minut, ale w tym krótkim 
czasie – mówiąc kolokwialnie – 
pokazał, że nie wymięka i zaliczył 
nawet bardzo ważną interwencję 
we własnym polu karnym. Jeżeli 
inni wychowankowie Pelikana tak 
samo palą się do gry, to może nie 
warto niepotrzebnie martwić się 
sytuacją kadrową.

Pomimo dobrego bilansu  
w bieżących rozgrywkach i wy-
granej z Legią II Dremliuk ma 
nad czym myśleć przed starciem  
z Huraganem. Mecz ze stołeczny-
mi był daleki od ideału. – Za szyb-
ko i za łatwo sposób traciliśmy pił-
kę. Byliśmy zbyt nerwowi – ocenił 
dodając, że brakowało także fina-
lizacji dobrze wyprowadzonych  
z własnej połowy kontr.

Dremliuk przestrzega również, 
że Huraganu – pomimo znacz-
nie gorszej od Pelikana pozycji 
w tabeli – nie wolno lekceważyć. 
– Oni mają ciężkie boisko. Podej-
rzewam, że nie będzie tam takiego 
grania w piłkę, jak w meczu z Le-
gią. Ich murawa jest grząska, gra 
może też mocno zależeć od po-
gody – powiedział szkoleniowiec 
biało-zielonych.  mateusz Lis

michał Żółtowski (w białym)  
w Łowiczu był rezerwowym,  
ale w Morągu to jego umiejętność 
twardej gry i rozpychania się 
między obrońcami może okazać 
się praktyczniejsza. 
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Hit w Aleksandrowie
Oczy kibiców będą zwrócone 

w ten weekend na Aleksandrów 
Łódzki. Tamtejszy Sokół w sobo-
tę podejmie Świt. Będzie to mecz 
na szczycie tabeli. Oba zespoły  
w tym sezonie zdobyły po 13 
oczek, tylko raz straciły punkty  
i jeszcze ani razu nie przegrały. So-
kół i Świt imponują przede wszyst-
kim grą w obronie – nikt nie traci 
mniej bramek od tych zespołów.

Niemniej interesująco zapowia-
da się w Grodzisku Mazowiec-
kim, gdzie swoje domowe spotka-
nia rozgrywa Legia II. Stołeczni 
podejmą Błoniankę, a więc ozna-
cza to starcie dwóch najlepszych 
– jak do tej pory – formacji ofen-
sywnych. 

Jakby komuś było mało emo-
cji to warto zwrócić wzrok na ul. 
Konwiktorską, gdzie dojdzie do 

derbów stolicy. Polonia zmierzy 
się z Ursusem.  mateusz Lis

 6. kolejka III ligi – grupa I 
(2020.09.12-13): unia Skiernie-
wice non-profit sp. zoo – GkS lzS 
wikielec; MlkS znicz biała piska 
– GkS pogoń Grodzisk Maz.; kS 
Sand-bus kutno – kS lechia 1923 
Tomaszów Maz. SA; kS wasilków 
– MMkS concordia elbląg; zkS 
olimpia zambrów – SSA jagiel-
lonia ii białystok; mKS Kaczkan 
Huragan morąg – KS Pelikan 
Łowicz (s, godz. 17.00); TS kon-
sport Sokół Aleksandrów łódz-
ki – MkS Świt nowy dwór Maz.; 
polonia warszawa SA – kS ursus 
warszawa; legia ii warszawa SA 
– kS błonianka błonie; MkS ruch 
wysokie Maz. – rkS radomsko; 
rkp broń 1926 radom – kS le-
gionovia legionowo.
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Małe sukcesy łowickich młodzików
Młodzi adepci piłki nożnej 

mają za sobą mecze 3. kolejki ro-
zegrane w ramach ligi okręgowej 
młodzików D2. Wysokie zwy-
cięstwo odniósł zarówno zespół 
MUKS Pelikan-2009 Łowicz, jak 
i AP Champions-2009 Łowicz. 

Podopieczni trenera Mateusza 
Miazka walczyli o punkty na wy-
jeździe z LKS Macovia Maków. 
Po pierwszych minutach cha-
otycznej gry, rozpoczęli serię ata-
ków na bramkę gospodarzy, aż 
doszli wyniku 14:0, kiedy to sę-
dzia zakończył spotkanie. Uzy-
skali niebagatelne zwycięstwo, 
a do rezultatu przyczyniły się 
zwłaszcza skuteczne strzały Kry-
spina Jagiełły i Antoniego Bąby, 
którzy aż po pięć razy wprowa-
dzali piłkę do bramki Macovii. 
Na listę strzelców wpisali się po-
nadto: Wojciech Żyto, Jakub Du-
dziński, Adrian Koper i Jan Uczci-
wek. Niemały udział miał również 
bramkarz Aleksander Jaros, który 
kilka razy uchronił zespół przed 
stratą. 

Wysoki wynik niestety nie 
wpłynął na zmianę położenia dru-
żyny w tabeli i Pelikan-2009 nadal 
zajmuje miejsce drugie.

3. kolejka ligi okręgowej młodzi-
ków D2 – grupa 11:

 LKS macovia maków – muKS 
Pelikan-2009 Łowicz 0:14 (0:5); 
br.: wojciech żyto (16), kryspin ja-
giełło 5 (25, 27, 28, 29 i 31), jakub 

dudziński (35), Antoni bąba 5 (36, 
37, 52, 55 i 57), Adrian koper (42) i 
jan uczciwek (60).
Pelikan-2009 I: Aleksander jaros 
– Adrian koper, Miłosz Skonieczny, 
jan uczciwek, Gabriel Majcher – 
franciszek uczciwek, Antoni bąba, 
kryspin jagiełło – jakub dudziń-
ski. na zmiany wchodzili: kacper 
Trębski i wojciech żyto.

 mLKS Widok Skierniewice – 
SKS Astra zduny 11:1

 Pauza: rkS Mazovia.

1. MlkS widok Skierniewice (1) 2 2 24-2

2. MukS pelikan-2009 łowicz (2) 2 6 20-1

3. rkS Mazovia rawa Maz. (5) 2 3 8-10

4. lkS Macovia Maków (3) 2 3 8-22

5. SkS Astra zduny (4) 2 0 10-25

Świetne wejście w mecz z 
GLKS Olimpia Jeżów mieli pod-
opieczni trenera Konrada Ścibora. 
Już po ośmiu minutach prowadzi-
li 4:0 i wynik utrzymali do koń-
ca pierwszej połowy. Po przerwie 

zespół Akademii nie zmniejszał 
tempa gry i nadal przeprowadzał 
skuteczne ataki, co przełożyło się 
na kolejnych pięć goli. Rywal zdo-
łał tylko raz wykorzystać szansę 
i ostatecznie mecz zakończył się 
zwycięstwem UKS AP Cham-
pions-2009 Łowicz 9:1. Po trzy 
bramki dla zespołu zdobyli: Maja 
Kubel i Jan Ścibor, a po jednym 
skutecznym strzale oddali: Olaf 
Mucha, Jakub Kwiatkowski i Szy-
mon Majchrzak. 

Obecnie Championsi znajdują 
się na pierwszym miejscu w kla-
syfikacji generalnej rozgrywek. 

 Gogo

3. kolejka ligi okręgowej młodzi-
ków D2 – grupa 11:

 uKS AP Champions-2009 Ło-
wicz – GLKS olimpia Jeżów 9:1 
(4:0); br.: olaf Mucha (1), Maja ku-
bel 3 (3, 4 i 43), jan Ścibor 3 (8, 37 
i 45), jakub kutkowski (55) i Szy-
mon Majchrzak (60) – (34).
AP: Mateusz janicki – patryk ha-
czykowski, dawid Gosławski, An-
toni Szczęśniak, jan Ścibor – olaf 
Mucha, kacper Miazek, Tomasz 
Guz – Maja kubel. na zmiany 
wchodzili: jakub cholewa, Szymon 
Majchrzak, jakub kutkowski i ja-
kub jaskuła.

 LzS muskador Wola Pęko-
szewska – AP Sadkowice 2:2

 muKS Pelikan-2009 II Łowicz 
– unia Skierniewice Sp. zoo 
przełożony na 29 października 
2020 roku (cz) na godz. 15.00.

1. ukS Ap champions-2009 (5) 3 6 18-9

2. unia Skierniewice Sp. zoo (2) 1 3 4-1

3. MukS pelikan-2009 ii (1) 2 3 10-9

4. GlkS olimpia jeżów (3) 2 3 9-16

5. lzS Muskador wola p. (4) 2 1 9-10

6. Ap Sadkowice (6) 2 1 3-8

Drużyna AP Champions-2009 bez problemów pokonała rywala  
z jeżowa. 
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zawodnicy Pelikana-2009 Łowicz byli nie do pokonania w meczu  
z Macovią. Maków. 
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Piłka nożna | ii liga wojewódzka c2

Dwa mecze, dwie wygrane
Gracze MUKS Pelikan Ło-

wicz z rocznika 2007 rozegra-
li kolejne spotkania ligowe. 
Zarówno pierwszy jak i dru-
gi zespół w miniony weekend 
cieszył się z wygranej. 

Gracze trenera Michała 
Adamczyka pokonali w wy-
jazdowym meczu Skalnik Su-
lejów 6:1, natomiast gracze 
trenera Przemysława Plich-
ty nie dali szans Victorii Bie-
lawy, zwyciężając na boisku 
OSiR w Łowiczu aż 12:0. 

W meczu w Sulejowie ło-
wiczanie za sprawą Karola 
Cywińskiego (trzy gole), Ala-
na Masłowskiego (dwa gole)  
i Antoniego Wolskiego strze-
lili rywalom aż sześć goli, lecz 
z gry nie do końca zadowolo-
ny był trener Adamczyk. 

– Cieszy na pewno wy-
grana, ale poziom naszej  
gry daje dużo do myśle-
nia. Strasznie chaotyczna gra  
z jednej, jak i drugiej strony. 
Mnóstwo strat, niedokładnych 
podań, zmarnowanych sytu-
acji. Musimy to jak najszyb-
ciej wyeliminować. Mówi się, 
że zwycięzców się nie ocenia, 
ale wnioski trzeba wyciągać. 
Zapisujemy trzy punkty i to 
tak naprawdę tyle z tego me-
czu – ocenił trener Pelikana. 

Drugi zespół nie miał 
najmniejszych problemów  
z Victorią Bielawy i strzelił 
rywalom aż 12 goli. Najwię-
cej, bo trzy, strzelił Vladyslaw 
Symonenko, a pozostałe tra-
fienia rozłożyły się na kolej-
nych aż dziewięciu zawodni-
ków.  ever

4. kolejka II liga wojewódz-
kiej trampkarzy młodszych 
C2: 

 mGKS Skalnik Sulejów 
– muKS Pelikan-2007 Ło-
wicz 1:6 (0:3); br.: (52) – Alan 
Masłowski 2 (12 i 80), karol 
cywiński 3 (32, 40 i 59 karny)  
i Antoni wolski (77 karny).
Pelikan-2007: kacper ceroń 
– Maksymilian Mularski, An-
toni wolski, rafał ugarenko, 
krzysztof kutermankiewicz – 
Alan Masłowski, Tomasz zra-
zek, Michał pawlina, Tomasz 
kochanek – karol cywiński, 
Szymon koza. na zmiany 
wchodzili: Maciej kępka, ja-
kub Świdrowski i jakub ba-
rański.

3. kolejka II liga okręgowa 
trampkarzy młodszych C2 – 
grupa 7: 

 muKS Pelikan-2007 II Ło-
wicz – LzS Victoria Bielawy 
12:0 (7:0); br.: Mikołaj Majew-
ski (5), jan kroc (10), kamil fi-
rak (14), Vladyslav Symonenko 
3 (23, 35 i 37), krystian kapu-
sta (33), Adrian kret (47), Au-
gust bogucki (53), Alan legat 
(64), piotr wojda (70) i Tymote-
usz dudek (79).
Pelikan-2007 II: kacper 
florczak – Mikołaj łukasik, 
kacper kuźmiński, bartosz 
Grzegorek, piotr wojda – ka-
mil firak, Tymoteusz dudek, 
Adrian kret, jan kroc – Mikołaj 
Majewski, krystian kapusta. 
na zmianę wchodzili: dawid 
wawrzyńczak, Vladyslav Sy-
monenko, jakub plichta, Alan 
legat i August bogucki.
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Wygrana za wygraną
Bardzo dobrze na każdym ze szcze-

bli rozgrywek spisały się drużyny Pe-
likana z rocznika 2008. Dwa mecze  
w II lidze wojewódzkiej wygrał pierw-
szy zespół, który najpierw pokonał  
w zaległym meczu UKS SMS Łódź 
1:0 po trafieniu Jakuba Lacha, a na-
stępnie nie dał szans Mazovii Rawa 
Mazowiecka, pokonując rywali aż 8:0. 

– Mecz z UKS SMS był fatalny. 
Nie wychodziło nam kompletnie nic. 
Nie widziałem tak słabego meczu mo-
jego zespołu. Rywale przeszkadzali, 
wybijali ale na szczęście wygraliśmy, 
bo chcemy awansować i nie mogli-
śmy stracić punktów. W meczu z Ma-
zovią pełna dominacja naszej drużyny  
w każdym elemencie – podsumował 
trener Maciej Grzegory. 

Drugi zespół Pelikana również nie 
dał szans innemu lokalnemu rywalowi 
Widokowi Skierniewice, zwyciężając 
8:0. – Poprzez braki kadrowe niektó-
rzy zagrali w weekend dwa mecze. 
Dominowaliśmy, szybko strzeliliśmy 
dwa gole. Dobrze funkcjonowaliśmy 
również w obronie – dodał Grzegory. 

Bardzo dobrze spisali się też gra-
cze Pelikana III, którzy w Wysokie-
nicach nie dali szans gospodarzom, 
wygrywając 12:2. Cztery gole strze-
lił: Hubert Polit, a trzy Jakub Wójt. 
Obaj trafili do biało-zielonych z Lak-
tozy Łyszkowice, gdzie trenowali pod 
okiem Artura Balika.  ever

 zaległy mecz 2. kolejki II ligi woje-
wódzkiej młodzików D1: muKS Peli-
kan-2008 Łowicz – uKS SmS Łódź 
1:0 (1:0); br.: j. lach (28).
Pelikan-2008: kacper pisarek – witold 
Matusiak, Mateusz wojda, Artur boryna, 
Maciej Majchrzak – paweł płacheta, 
Aleksander Siemieniec, Antoni haczy-
kowski – patryk banaszczak. na zmia-

ny wchodzili: jakub lach, filip Miazek  
i eryk zabost.

 5. kolejka II ligi wojewódzkiej mło-
dzików D1: muKS Pelikan-2008 
Łowicz – RKS mazovia Rawa mazo-
wiecka 8:0 (4:0); br.: p. banaszczak (7), 
j. lach 2 (15 i 33), A. Siemieniec 3 (26, 
42 i 57), e. zabost (50) i M. wojda (53). 
Pelikan-2008: kacper pisarek – wi-
told Matusiak, Artur boryna, Mateusz 
wojda, Maciej Majchrzak – paweł 
płacheta, Antoni haczykowski, Alek-
sander Siemieniec – jakub lach. na 
zmiany wchodzili: patryk banaszczak, 
Szymon dubiel, przemysław Garstka, 
filip Miazek i eryk zabost.

 3. kolejka ligi okręgowej młodzików 
D1 – grupa 10: muKS Pelikan-2008 
II – Widok 8:0 (4:0); br.: b. lus 2 (5 
i 46), S. dubiel (10), w. Matusiak 2 (17 
i 28), p. Garstka (41), A. boryna (53)  
i f. Miazek (57). Pelikan-2008 II: igor 
kopania – oliwier pietrzak, przemysław 
Garstka, dawid zajączkowski, bartosz 
lus – filip Miazek, Szymon dubiel, Szy-
mon kucharek – patryk banaszczak. 
na zmiany wchodzili: Artur boryna, An-
toni haczykowski, Maciej Majchrzak, wi-
told Matusiak, paweł płacheta i fabian 
Skowroński.

 3. kolejka ligi okręgowej młodzi-
ków D1 – grupa 11: LuKS Juvenia 
Wysokienice – muKS Pelikan-2008 
III 2:12 (1:3); br.: f. pawlak 2 (29 i 36) – 
h. polit 4 (1, 47, 53 i 54), j. wójt 3 (9, 38 
i 42), p. Sobieski (21), S. lebioda 2 (36  
i 45) i j. Markus 2 (46 i 57).
Pelikan-2008 III: jakub wiesiołek – 
piotr Sobieski, Mateusz wójcik, paweł 
fabiszewski, jan burzykowski – Szy-
mon lebioda, Tymoteusz wawrzyński, 
hubert polit – jakub wójt. na zmiany 
wchodzili: jakub Markus, dawid wróbel 
i wiktor kowalski.
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SYtuACJA SYNoPtYCzNA:
pogodę kształtuje układ wyżowy.  
z zachodu napływa ciepła masa powietrza 
polarno-morskiego.

CzWARtEK - PIątEK: 
w czwartek słonecznie, zachmurzenie małe,  
bez opadów. w piątek zachmurzenie 
umiarkowane do dużego, bez opadów, ciepło. 
widzialność dobra. wiatr zachodni, umiarkowany 
do słabego, 7-3 m/s. Temp. max w dzień:  
od + 18 st. c w czwartek do + 19 st. c w piątek. 
Temp. min w nocy: + 9 st. c do  + 8 st. c.

SoBotA - NIEDzIELA: 
w sobotę słonecznie, zachmurzenie małe, 
bez opadów, ciepło. w niedzielę słonecznie, 
zachmurzenie małe, bez opadów, ciepło. 
widzialność dobra. wiatr zachodni, słaby do 
umiarkowanego, 3-7 m/s. Temp. max w dzień: 
+ 23 st. c w sobotę do  + 21 st. c w niedzielę. 
Temp. min w nocy:  + 12 st. c do  + 11 st. c.

PoNIEDzIAŁEK - WtoREK - ŚRoDA: 
pogodnie, zachmurzenie małe i umiarkowane, 
bez opadów oraz ciepło. widzialność dobra. 
wiatr zachodni, słaby do umiarkowanego,  
3-7 m/s. Temp. max w dzień: + 22 st. c  
do  + 24 st. c. Temp. min w nocy:  + 12 st. c  
do  + 11 st. c.

biuro MeTeoroloGiczne cuMuluS

PRoGNozA BIomEtEoRoLoGICzNA:  
pogoda korzystnie wpływać będzie na nasze 
samopoczucie.

zgrupowanie w Pieninach było pełne atrakcji. oprócz treningów, 
wspinaczki po górach i zwiedzania okolicznych atrakcji, był też czas  
na plażowanie nad jeziorem czorsztyńskim.
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Judo | obóz MkS zryw łowicz

Wiele atrakcji dla judoków
Podopieczni trener Iwony 

Grzegory-Gajda z łowickiego 
klubu MKS Zryw najpierw do-
skonalili swoją formę na obozie 
sportowym, a teraz na treningach  
w Łowiczu. 

Pod koniec sierpnia 10 młodych 
judoków przebywało na obozie 
sportowym w Krościenkku nad 
Dunajcem. 

– Program obozu jak zawsze 
był bardzo intensywny. Urozma-
iceniem treningów na macie oraz 
w terenie były wycieczki. Już dru-
giego dnia wszyscy wzięli udział 
w wycieczce rowerowej do Czer-
wonego Klasztoru na Słowacji – 
mówi trenerka łowickiego klubu. 
– Był też m.n. wyjazd do Czorsz-
tyna, zwiedzanie ruin zamku, rejs 
po Jeziorze Czorsztyńskim, zwie-

dzanie zamku w Niedzicy. Miej-
scem obozu były góry, zatem nie 
mogło zabraknąć oczywiście pie-
szych wycieczek. Judocy zdobyli 
Trzy Korony i Sokolicę. Było też 
coś dla miłośników większych 
wrażeń, jak rafting Dunajcem. 

– W trakcie obozu udało się 
uniknąć kontuzji, a sprzyjająca 
pogoda pozwoliła w 100 procen-
tach zrealizować program. Kadra 
była bardzo zadowolona z wyko-
nanej pracy, a uczestnicy z moż-
liwości wspólnego spędzania 
czasu – dodaje Iwona Grzegory-
-Gajda. 

Jeśli ktoś chce rozpocząć tre-
ningi judo to nabór do nowych 
grup rusza od 14 września, a wię-
cej szczegółów można uzyskać 
pod nr tel. 508-194-326.  zł 

Lekka atletyka | finał ogólnopolski 

Srebrny medal Wiktora
W weekend 5-6 września  

w XXVI Ogólnopolskim Fina-
le Czwartków Lekkoatletycznych 
w Łodzi ekipę z Łowicza repre-
zentowało 18 zawodników z klu-
bów: UKS Jedynka Łowicz, UKS 
Błyskawica Domaniewice i UKS 
GOK Zduny. 

Jedyny złoty medal dla naszej 
ekipy zdobyła w biegu na 300 m 
dzieci z rocznika 2008, występu-
jąca gościnnie w zespole z Łowi-
cza, zawodniczka Pegaz Opocz-
no – zofia tomczyk, która  
w finałowym biegu uzyskała re-
zultat 43,18 s. 

Z zawodników z klubów po-
wiatu łowickiego najlepiej zapre-
zentował się reprezentant Jedynki 
Łowicz, uczeń łowickiej „siódem-
ki” (nauczyciel w-f Zbigniew Ła-
ziński) – Wiktor Kazimierski, 
który w konkursie skoku w dal 
rocznika 2008 zdobył srebrny 
medal z wynikiem 5,06 m. War-
to dodać, że to najlepszy wynik  
w skoku w dal uzyskany w histo-
rii Czwartków LA przez zawod-
nika z Łowicza w kategorii do 
lat 12.

Wiktor to bardzo utalentowa-
ny młody zawodnik, który ma 
świetną skoczność i jeśli tak da-

lej będzie się rozwijać to możli-
we, że zobaczymy go na arenach 
krajowych, gdzie będzie walczył 
w przyszłości o medale jak Cy-
prian Mrzygłód, czy Jakub Pająk. 
W ubiegłym roku w Finale Ogól-
nopolskim zajął 4. miejsce, a do 
brązowego medalu zabrakło wte-
dy tylko centymetra. Tym razem 
było super i są powody do radości. 

Dwa medale brązowe wywal-
czyli trenujący w UKS Błyskawi-
ca Domaniewice uczniowie szkół 

z Głowna: Antoni Abramowicz 
(2008) w rzucie piłeczką palanto-
wą w odległością 62.50 m i Han-
na Kobacka (2008) w skoku 
wzwyż z zaliczoną próbą na wy-
sokości 130 cm. 

– Zdobyte cztery medale przez 
naszych lekkoatletów miały prze-
łożenie na wywalczenie przez Ło-
wicz 13. miejsca w klasyfikacji 
medalowej, w której sklasyfiko-
wano 44 miasta. Pozostali zawod-
nicy również walczyli bardzo am-
bitnie, uzyskując wysokie lub też 
właściwe do ich możliwości lo-
katy. Występ naszej ekipy należy 
ocenić jako bardzo dobry – powie-

dział kierownik łowickiego teamu 
Waldemar Kret.  zł

 Pozostałe wyniki naszych mło-
dych lekkoatletów: 4. miejsce  
w rzucie piłeczką palantową – mi-
chalina Góra (2008) – ukS bły-
skawica domaniewice – 39,00 m; 
5. miejsce w pchnięciu kulą 3 kg 
– małgorzata Bogusz (2007) Sp 
zduny / ukS Gok zduny – 8,76 m; 
6. miejsce w rzucie piłeczką palan-
tową – Justyna Warzywoda (2009) 
– Sp bąków – 25,00 m; 7. miejsce 
w skoku wzwyż – Piotr Koper 
(2007) – ukS błyskawica – 145 cm;  
8. miejsce w biegu na 60 m – mate-
usz Pryk (2008) – ukS jedynka ło-
wicz – 8,85 s, el. 8.80 s; 8. miejsce  
w skoku w dal – Natalia Pryk (2009) 
– ukS jedynka – 3,80 m; 9. miejsce 
w rzucie piłeczką palantową – Bar-
tłomiej milczarek (2008) – Sp bą-
ków i Jakub tkacz (2009) – ukS 
błyskawica; 9. miejsce w skoku  
w dal Lena Wróbel (2008) – ukS 
jedynka – 4,05 m i maciej tom-
czyk (2008) – pegaz – 4,32 m;  
12. miejsce w rzucie piłeczką palan-
tową – oliwier majtczak (2009) – 
ukS jedynka – 28,50 m; 15. miejsce  
w rzucie piłeczką palantową Piotr 
Wieteska (2009) – ukS jedyn-
ka – 23,50 m; 17. miejsce w skoku  
w dal – Krystian Charążka (2007) –  
Sp bąków – 4,00 m; 25. miejsce 
w skoku w dal – Nadia Błasiak 
(2009) – ukS jedynka – 2,97 m. 

Wiktor Kazimierski z mistrzem 
sprintu Marianem woroninem.
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małgorzata Bogusz zajęła  
5. miejsce w pchnięciu kulą. 
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Szymon Kosmowski (jedynka) 
na najwyższym stopniu podium. 
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mocna ekipa ukS błyskawica z 
medalami. 
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Lekka atletyka | Mistrzostwa u16 

Siedem medali naszych 
reprezentantów

Bardzo dobrze na Mistrzo-
stwach Województwa w Lekkiej 
Atletyce w kategorii wiekowej 
U16 spisali się reprezentanci Zie-
mi Łowickiej z UKS Błyskawica 
Domaniewice i UKS Jedynka Ło-
wicz. Nasi przedstawiciele na za-
wodach w Łodzi wywalczyli sie-
dem medali, a cztery razy stawali 
na najwyższym stopniu podium. 

Duże powody do zadowole-
nia miał po mistrzostwach trener 
Mieczysław Szymajda z Doma-
niewic. Jego podopieczne spisały 
się rewelacyjnie i wywalczyły aż  
6 medali. małgorzata Jakó-
biec zdobyła złoty medal w kon-
kursie skoku wzwyż z wynikiem 
156 cm, ustanawiając nowy re-
kord życiowy, natomiast w kon-
kursie skoku o tyczce wywalczyła 
srebro z wynikiem 280 cm. 

Prawdziwą zaskoczeniem był 
występ michaliny Leszkie-
wicz, która zadebiutowała w kon-
kursie rzutu oszczepem o wadze 
500 gramów i rewelacyjnym rzu-
tem na odległość 33.18 m zno-
kautowała swoje rywalki pewnie 
zdobywając pierwsze miejsce. 
Do złota w oszczepie Michalina 
dołożyła srebrny medal w biegu 
na 300 metrów, osiągając wynik 
44.43 s. 

Złoty medal w rzucie młotem  
o wadze 3 kg wywalczyła Wero-
nika Forysińska, która wyni-
kiem 30.94 m ustanowiła swój re-
kord życiowy. 

Z brązowego medalu i nowej 
życiówki w skoku wzwyż cieszy-
ła się Roksana Jagodzińska, 
która osiągnęła wynik 140 cm. 

Nieco mniej zadowolona  
ze startu mogła być Kinga Czu-
biak, która była bardzo blisko 
medalu w skoku wzwyż, zajmu-
jąc 4. miejsce z wysokością 140 
cm. Szczęścia zabrakło jej także  
w konkursie rzutu oszczepem, 
gdzie wynik 20.55 m dał 4. lokatę. 

W Łodzi na Mistrzostwach 
Województwa w Lekkiej Atletyce  
w kategorii wiekowej U16 świetnie 
zaprezentował się 14-letni zawod-
nik łowickiej Jedynki Szymon 
Kosmowski, który znakomi-
tym skokiem na odległość 5.86 m 
(+1,8) zdobył złoty medal. To dru-
gi wynik w historii łowickiego 
sportu uzyskany przez zawodnika 
kategorii wiekowej U16. 

Szymon bardzo dobrze pobiegł 
również na dystansie 300 metrów, 
gdzie z wynikiem 40.83 s ustano-
wił swój rekord życiowy i łącznie 
został sklasyfikowany na 6. miej-
scu.  zł

Lekka atletyka | 37. Mistrzostwa polski u23 w białej podlaskiej

Cyprian Mrzygłód 
mistrzem Polski U23

Po zdobyciu w ubiegłym ty-
godniu wicemistrzostwa Polski 
seniorów we Włocławku, nasz 
oszczepnik w piątek, 4 września 
pojechał do Białej Podlaskiej na 
Mistrzostwa Polski w katego-
rii wiekowej U23. Wychowanek 
UKS Błyskawica Domaniewice 
był faworytem tej imprezy. Pomi-
mo małych kłopotów zdrowot-
nych nie zawiódł i z wynikiem 
75,34 m wywalczył złoty medal. 

Reprezentant Ziemi Łowickiej 
oddał tylko trzy rzuty i potem ob-
serwował co zrobią rywale. Oka-
zało się, że nie ma sobie równych 
w kraju w swojej kategorii wie-
kowej. Drugi zawodnik – Dawid 
Wagner (Start Nakło) uzyskał 
69,73 m, natomiast trzeci – Oskar 
Trejgo (KS Podlasie Białystok) 
rzucił 69,11 m. 

Po krótkim odpoczynku Mrzy-
głód wystartował w niedzielę,  

6 września w 11. Lotto Memoria-
le Kamili Skolimowskiej w Cho-
rzowie. Tu miał wybitnych rywali 
i wiedział, że na wygraną nie ma 
szans. W trzeciej próbie osiągną 
wynik 77,11 m, który dał mu brą-
zowy medal. Zwycięzcą konkursu 
został Niemiec Vetter Johannes, 
który popisał się niesamowitym 
rzutem na odległość 97,76 m. To 
drugi wynik w historii światowe-
go oszczepu. Vetter dość nietypo-

wo zakończył swój rzut, padając 
na ziemię, ale nie przekraczając li-
nii, zatem próba była zaliczona. zł 

Cyprian mrzygłód – Mistrz polski 
w rzucie oszczepem w kategorii 
wiekowej u 23. 
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Piłka nożna | Skierniewicka klasa b

Wygrana Olimpii Oporów nad Zjednoczonymi 
Za nami 4. kolejka 
Skierniewickiej Klasy 
B, którą rozegrano  
w niedzielę 6 września. 

Zespół Olimpii Oporów zmie-
rzył się u siebie z drużyną Zjed-
noczenie Bobrowniki Dzierzgów. 
Zespół Olimpii wygrał ten mecz 
1:0. W Oporowie kibice obejrze-
li typowy mecz walki, w którym 
nikt nie zamierzał odpuszczać na-
wet na sekundę. Gospodarze pro-
wadzili z drużyną Zjednoczonych 
wyrównaną grę. Pierwsza część 
meczu zakończyła się wynikiem 
remisowym 0:0. Druga część spo-
tkania również przebiegała pod 

znakiem walki o każdą piłkę. Je-
dyny gol, jaki obejrzeli zgroma-
dzeni kibice padł w 60 minucie 
gry ze strony Olimpii Oporów. 
Bramkę dającą Olimpii zwycię-
stwo strzelił Konrad Lisowski.

Zespół z Oporowa po czterech 
rozegranych kolejkach zajmuje 
szóste miejsce w ligowej tabeli. 

Następna, 5. kolejka Skier-
niewickiej Klasy B odbędzie się  
w niedzielę 13 września. Olimpia 
Oporów zagra wówczas na wyjeź-
dzie przeciwko zespołowi Fenix 
Boczki.  mr 

Skład drużyny olimpii oporów: 
wojciechowski paweł, lisowski 
konrad, piechocki patryk, filipiak 

Tomasz, Aniszewski rafał, kuba-
czyk łukasz, kamorski cezary, jó-
zwik Sylwester, Szymański Michał, 
Szymański krzysztof, urbański 
Adam, kubiak patryk, jabłoński 
damian, Szarłat Mateusz, waw-
rzyńczak łukasz, jędrzejczak To-
masz, Matusiak łukasz, Siermiński 
jakub. trener: patryk kubiak.

 olimpia oporów – zjednocze-
nie Bobrowniki Dzierzgów 1:0

 macovia II maków – Victoria 
Chrząszczew 5:2

 Sierakowianka Sierakowice – 
Kopernik Kiernozia 10:1

 GKS Głuchów – Start Pukinin 2:2
 muskador Wola Pękoszewska 

– Naprzód Jamno 7:2

 Jutrzenka II Drzewce – Iskra 
Głowno 4:3

 Victoria zabostów Duży – Fe-
nix Boczki 2:2

1. jutrzenka ii drzewce 4 12 13:8

2. Start pukinin 4 10 17:4

3. Sierakowianka Sierakowice 4 9 20:9

4. Muskador wola pękoszewska 4 7 12:5

5. Macovia ii Maków 4 6 13:20

6. olimpia oporów 4 6 6:6

7. iskra Głowno 4 6 15:11

8. Victoria chrząszczew 4 6 8:10

9. Victoria zabostów duży 4 5 6:6

10. fenix boczki 4 4 8:9

11. GkS Głuchów 4 4 11:15

12. naprzód jamno 4 3 18:23

13. zjednoczenie bobrowniki dzierzgów 4 3 7:12

14. kopernik kiernozia 4 0 6:22

tenis ziemny | iii wakacyjna liga 

Rywalizacja tenisowa  
w Szczawinie Kościelnym

31 sierpnia odbyło się wręcze-
nie nagród za udział w Waka-
cyjnej Lidze Amatorów Tenisa 
Ziemnego. Była to trzecia edycja 
turnieju. 

Rywalizacja odbywała się cy-
klicznie przez okres wakacyjny. 
Zawodnicy rywalizowali między 
sobą grając systemem „każdy  
z każdym” – mecz i rewanż. 

Nagrody w postaci dyplomów 
i statuetek zostały ufundowane 

przez Gminę Szczawin Kościel-
ny, otrzymał je każdy z zawod-
ników. 

Info: Gmina Szczawin Kościelny 

 Klasyfikacja końcowa (punkty, 
sety, wygrane, przegrane):
1. Tomasz kamiński (Gąbin) 24 pkt. 16:0 8 0

2. cezary dołowiec (Gmina Szczawin) 16 pkt. 11:6 5 3

3. Maciej kamiński (Gąbin) 11 pkt. 8:9 4 4

4. Michał kubiak (żychlin) 7 pkt. 7:13 3 5 

5. Michał joński (Szczawin) 2 pkt. 2:16 0 8

Spory siłowe | Mistrzostwa europy

Siłacze z Kutna z medalami 
mistrzostw Europy
Z czterema medalami 
(dwa złote i dwa 
brązowe) wrócili  
z Siedlec kutnowscy 
siłacze, gdzie w dniach 
27-29 sierpnia odbyły 
się Mistrzostwa Europy 
federacji XPC w trójboju 
siłowym.

Startujący w  tych zawodach 
Kutnianie: Łukasz Zdobiak star-
tujący w wyciskaniu na ławeczce 
leżąc zdobył złoty medal w kate-
gorii wagowej do 125 kg z wyni-

kiem 250 kg oraz drugie miejsce 
w kategorii OPEN całych zawo-
dów. 

Antoni Kaliński brał udział 
w konkurencji wyciskaniu na ła-
weczce leżąc, zdobył pierwsze 
miejsce w  kategorii wagowej do 
67,5 kg i grupie wiekowej (65-69 
lat) a uzyskany wynik 112,5 kg jest 
nowym rekordem Europy. 

Mateusz Kaczmarek uzyskał 
wynik 525 kg w kat. wagowej do 
75 kg i Mariusz Gładysz uzyskał 
wynik 615 kg w kat. wagowej do 
82,5 kg. Zdobyli oni brązowe me-
dale w trójboju siłowym. 

 Info: Antoni Kaliński

Piłka siatkowa | wakacje z Siatkówką Volley Team żychlin 2020

Podsumowanie wakacyjnych 
treningów siatkarskich  
dla dzieci i młodzieży
Zakończyły się 
Wakacje z Siatkówką 
Volley Team Żychlin 
2020. Był to cykl 
treningów dla dzieci  
i młodzieży, w którym 
uczestnicy poznawali, 
ulepszali i doskonalili 
swoje umiejętności gry 
siatkówkę. 

W projekcie wzięło udział 
około 30 osób. Celem zadania 
była poprawa ogólnej sprawności 
fizycznej, nauka gry w plażową 
piłkę siatkową oraz propagowa-
nie zdrowego trybu życia. Przez 
okres wakacji młodzi adepci siat-
kówki mogli doskonalić swo-
je umiejętności sportowe. Miej-

scem na, którym odbywały się 
aktywne Wakacje były boiska 
do siatkówki plażowej na Stadio-
nie Miejskim w Żychlinie. Ostat-
niego dnia sierpnia odbyło się 
zakończenie, podczas którego 
młodzi siatkarze wzięli udział w 
turnieju sprawności siatkarskiej. 
Poniedziałkowy turniej był te-
stem nabytych umiejętności. 

Najlepsi zawodnicy otrzyma-
li statuetki i medale, a pozosta-
li medale. Nagrody wręczył pre-
zes Stowarzyszenia Volley Team 
Żychlin Pan Tomasz Wojcie-
chowski. Przedsięwzięcie spor-
towe zostało zorganizowane  
w ramach realizacji zadania pu-
blicznego pod nazwą „Piłka siat-
kowa – więcej niż sport” współ-
finansowanego z budżetu Gminy 
Żychlin.

Info: Volley team Żychlin

uczestnicy III Wakacyjnej Ligi Amatorów w tenisie ziemnym  
o puchar wójta Gminy Szczawin kościelny. 
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trzej zawodnicy z Kutna zdobyli złote i brązowe medale na podium  
w Mistrzostwach europy federacji Xpc w trójboju siłowym, jakie odbyły 
się w ostatni weekend sierpnia w Siedlcach. 
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Na zakończenie cyklu treningów plażowej piłki siatkowej dla dzieci  
i młodzieży w ramach Wakacji z Siatkówką Volley team Żychlin 
2020 młodym sportowcom zostały wręczone medale oraz statuetki. 
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Przez okres wakacji na boiskach do gry w plażową piłkę siatkową na stadionie miejskim w Żychlinie dzieci i młodzież doskonaliła swoje 
umiejętności siatkarskie. 

fo
T.

 V
o

ll
e

y
 T

e
A

M
 ż

yc
h

li
n



z

Czwartek  10 września 2020 | nr 37 (1419) | rok XXX www.lowiczanin.info

Sport Siłacze z Kutna  
z medalami 
mistrzostw Europy. str. 31

Podsumowanie wakacyjnych  
treningów siatkarskich
dla dzieci i młodzieży. str. 31

KALENDARz 
ImPREz 
SPoRtoWYCH

SoBotA, 12 WRzEŚNIA:
 10.00 – Stadion im. 10 pp w łowi-

czu, ul. jana pawła ii 3; 4. kolejka 
ligi okręgowej młodzików D1  
w piłce nożnej: muKS Peli-
kan-2008 II Łowicz – GoKSiR 
Lipce Reymontowskie;

 12.00 – Stadion im. 10 pp w 
łowiczu, ul. jp ii 3; 7. kolejka II 
ligi wojewódzkiej młodzików 
D1 w piłce nożnej: muKS Pe-
likan-2008 Łowicz – umKS 
ostrowia ostrówek;

 16.00 – Stadion w Mianowie;  
5. kolejka Łódzkiej Klasy A 
Grupa IV; mKS mianów – mKS 
Żychlin;

 14.00 – boisko orlik w łowiczu,  
ul. bolimowska 15/19; 2. kolejka 
ligi okręgowej orlików E1 w pił-
ce nożnej: uKS Soccer-2010 II 
Łowicz – LKS orzeł Nieborów;

 16.00 – Stadion w kutnie; 6. 
kolejka III Ligi; KS Kutno – Le-
chia tomaszów mazowiecki.

NIEDzIELA, 13 WRzEŚNIA:
 11.00 – boisko sportowe boczki; 

5. kolejka Skierniewickiej Kla-
sy B; Fenix Boczki – olimpia 
oporów;

 11.15 – Stadion Miejski w ło-
wiczu, ul. S. Starzyńskiego 6/8;  
8. kolejka klasy okręgowej 
„Keeza Skierniewice”: KS Peli-
kan II Łowicz – GLKS olimpia 
Jeżów;

 11.15 – boisko w placencji;  
5. kolejka klasy A „Skierniewi-
ce”: LKS Dar Placencja – GKS 
Rawka Bolimów;

 11.15 – boisko w bełchowie,  
ul. piaskowa 2A; 8. kolejka klasy 
okręgowej „Keeza Skiernie-
wice”: LKS Pogoń Bełchów – 
LzS macovia maków;

 11.30 – boisko w domaniewi-
cach, ul. Główna 13; 5. kolejka 
kl. A „Skierniewice”: LKS Va-
gat Domaniewice – LKS Ju-
trzenka mokra Prawa;

 14.00 – Stadion im. 10 pp w ło-
wiczu, ul. jana pawła ii 3; 6. kolej-
ka II ligi wojewódzkiej tramp-
karzy młodszych C2 w piłce 
nożnej: muKS Pelikan-2007 
Łowicz – SAP GLKS Andrespo-
lia Wiśniowa Góra;

 16.30 – boisko w bedlnie;  
8. kolejka Skierniewickiej Ligi 
okręgowej; GKS Bedlno – 
olympic Słupia;

 16.30 – boisko w bielawach, 
ul. parzew 20; 8. kolejka klasy 
okręgowej „Keeza Skiernie-
wice”: LKS Victoria Bielawy – 
GLKS Wołucza;

 16.30 – Stadion im. 10 pp  
w łowiczu, ul. jp ii 3; 5. kolejka I 
ligi woj. trampkarzy C1 w piłce 
nożnej: muKS Pelikan-2006 
Łowicz – SAP GLKS Andrespo-
lia Wiśniowa Góra.

Piłka nożna | iii liga piłki nożnej 

Piłkarze KS Kuto pokonani w Białymstoku 
5. kolejka III ligi odbyła  
się w sobotę, 5 września.  
Piłkarze KS Kutno udali  
się do Białegostoku  
i zmierzyli się z zespołem 
Jagiellonia II Białystok. 

Jedna bramka strzelona pod-
czas 90 minut gry zadecydowała 
o szali zwycięstwa, które nieste-
ty stało się udziałem gospoda-
rzy z Białegostoku. Rezerwy Ja-
giellonii pokonały kutnowski KS 
rezultatem 1:0. Była to pierw-
sza porażka drużyny KS Kutno  
w rozgrywkach III ligi w sezonie 
2020/2021. 

Jako pierwsi na prowadzenie 
wyszli gospodarzy, którzy w 40. 
minucie gry pokonali bramkarza 
kutnowskiego KS. Jak się później 
okazało było to jedyne celne tra-
fienie w całym sobotnim spotka-
niu. 

W drugiej części gry zespół 
KS Kutno stworzył sobie sytu-
acje do poprawienia wyniku, 
jednak nie zdołali pokonać re-
zerw ekstraklasowej Jagiellonii. 
Po czterech kolejkach kutnowski 
KS zajmuje dziewiątą pozycje  
w trzecioligowej tabeli. 

Podczas następnej 6. kolejki  
III ligi, która odbędzie się w sobo-
tę, 12 września, zespół KS Kutno 

będzie podejmował u siebie zespół 
Lechia Tomaszów Mazowiecki. mr 

Skład KS Sand-Bus Kutno: Soko-
łowicz, kowalczyk, rokosz, Sadziń-
ski, dąbrowski, bujalski, wielgus, 
ostrowski, kralkowski, Marcioch, 
kasperkiewicz, Marciniak, Sob-
czak, kacela, Szczepański, ławni-
czak, dynel, Szczytniewski. 
trener: dominik Tomczak.

 Jagiellonia II Białystok – KS 
Kutno 1:0

 RKS Radomsko – olimpia za-
mbrów 2:1

 Lechia tomaszów mazowiecki 
– unia Skierniewice 2:1

 GKS Wikielec – Huragan mo-
rąg 3:1

 Pelikan Łowicz – Legia II War-
szawa 3:1

 Błonianka Błonie – znicz Biała 
Piska 6:3

 Pogoń Grodzisk mazowiec-
ki – Sokół Aleksandrów Łódzki  
1:3

 Świt Nowy Dwór mazowiecki – 
KS Wasilków 2:0

 Concordia Elbląg – Broń Ra-
dom 2:0

 Legionovia Legionowo – ursus 
Warszawa 1:1

 Ruch Wysokie mazowieckie  
– Polonia Warszawa – przeło-
żony

1. Świt nowy dwór Mazowiecki 5 13 14:4

2. Sokół Aleksandrów łódzki 5 13 11:3

3. legia ii warszawa 5 10 16:7

4. legionovia legionowo 5 10 5:4

5. błonianka błonie 5 9 17:10

6. pogoń Grodzisk Mazowiecki 5 9 10:5

7. pelikan łowicz 5 9 8:4

8. lechia Tomaszów Mazowiecki 5 9 9:10

9. kS kutno 5 8 7:5

10. GkS wikielec 5 7 13:14

11. jagiellonia ii białystok 5 7 5:6

12. polonia warszawa 4 6 5:4

13. rkS radomsko 5 6 5:7

14. olimpia zambrów 5 6 10:9

15. znicz biała piska 5 5 11:13

16. broń radom 5 5 4:9

17. ruch wysokie Mazowieckie 3 4 4:5

18. ursus warszawa 5 4 9:10

19. huragan Morąg 5 4 5:10

20. concordia elbląg 5 3 4:12

21. unia Skierniewice 4 1 3:7

22. kS wasilków 5 0 2:19

Piłka nożna | łódzka klasa A Grupa iV

MKS Żychlin przegrywa u siebie z Ostrowią
Piłkarze MKS Żychlin 
podczas 4. kolejki łódzkiej 
klasy A grupy IV, której 
spotkanie rozegrano 
w sobotę, 5 września 
podejmowali na własnym 
boisku Ostrowię Ostrowy. 

Piłkarze z Żychlina przegra-
li ten mecz 0:4. Pierwsza poło-
wa toczona była w ekstremalnych 
warunkach pogodowych – w ule-
wie i burzy. Już do przerwy go-
spodarze przegrywali 0:3 i stało 
się jasne, że w tym meczu zawod-
nikom MKS będzie trudno zdo-
być punkty. 

W drugiej połowie spotka-
nie się wyrównało, obie druży-

ny stworzyły kilka sytuacji bram-
kowych. Zespół MKS Żychlin 
jednak nie zdołał umieścić piłki  

w bramce ani razu. Goście doło-
żyli jeszcze jedno trafienie, osta-
tecznie wygrywając 0:4. Była to 

czwarta przegrana z rzędu piłka-
rzy żychlińskiego MKS.

Następna, 5. kolejka łódzkiej 
klasy A grupy IV odbędzie się  
w sobotę, 12 września. Zespół 
MKS Żychlin wyjedzie do Mia-
nowa, aby zmierzyć się z tamtej-
szą drużyną MKS.  mr

Skład drużyny mKS Żychlin: ko-
walski, kwiatkowski, kaczmarek, 
petera, ryżlak, walczewski, wró-
blewski, domżał, Arkuszewski, wit-
czak, bieńkowski. 
trener: łukasz wróblewski.

 mKS Żychlin – ostrowia ostro-
wy 0:4

 LKS Świnice Warckie – Bzura 
młogoszyn 7:2

 Kotan ozorków – Kanarki ma-
łachowice 13:4

 Victoria Grabów – malina Pią-
tek 2:3

 magnat Sierpów – mKS mia-
nów 2:1

 Kobra Leźnica Wielka – Górnik 
Łęczyca 0:3

 Bzura ozorków – Grom Powo-
dów 4:1

1. Górnik łęczyca 4 12 12:3

2. Malina piątek 4 12 13:9

3. bzura ozorków 4 9 20:2

4. kotan ozorków 4 9 20:9

5. Magnat Sierpów 4 9 12:5

6. lkS Świnice warckie 4 7 16:6

7. kobra leźnica wielka 4 7 10:5

8. Victoria Grabów 4 6 8:7

9. bzura Młogoszyn 4 6 11:11

10. ostrowia ostrowy 4 3 8:11

11. Grom powodów 4 3 7:17

12. MkS Mianów 4 0 3:10

13. kanarki Małachowice 4 0 11:32

14. MkS żychlin 4 0 2:27

Piłka nożna | Skierniewicka liga okręgowa

GKS Bedlno na fotelu lidera 
W niedzielę 6 września 
rozegrano mecze  
7. kolejki skierniewickiej 
ligi okręgowej.  
Wówczas piłkarze  
GKS Bedlno zmierzyli 
się w wyjazdowym 
spotkaniu z zespołem 
GLKS RZD Żelazna. 

Podopieczni trenera Łukasza 
Znyka zanotowali kolejne zwy-
cięstwo, wygrywając mecz re-
zultatem 7:0. GKS urządził sobie  
w tym dniu prawdziwe popisy 
strzeleckie. Piłkarze z Bedlna pre-
zentowali ładny dla oka ofensyw-
ny futbol, w obronie też spisywali 
się bez zarzutu. Mecz przebiegał 
pod dyktando GKS. Gospodarze 
ograniczyli się do pojedynczych 
kontrataków. Po pierwszej części 
gry piłkarze z Bedlna prowadzi-
li 5:0, po zmianie stron dołożyli 
jeszcze dwa gole. W tym spotka-
niu wysoką formą strzelecką popi-
sał się piłkarz GKS – Bartłomiej 
Lewańczyk, strzelając trzy gole. 

Dzięki swojej wygranej, a także 
porażce Widoku Skierniewice, 
GKS Bedlno awansował na fotel 
lidera skierniewickiej okręgówki.

Następna 8. kolejka skiernie-
wickiej ligi okręgowej rozegrana 
zostanie w niedzielę 13 września 

2020. Piłkarze GKS Bedlno za-
grają na własnym boisku w Pnie-
wie, podejmując ekipę Olympic 
Słupia.  mr 

Skład drużyny GKS Bedlno: dos 
Santos – wódka, panek, peda, 

okupski, błęcki, dylik, lewańczyk, 
Szczygielski, wiśniewski, walczak, 
baranowski, kostrzewa, Giziński, 
kacprzak. trener: łukasz znyk.

 GLKS RzD Żelazna – GKS Be-
dlno 0:7

 orlęta Cielądz – Pogoń Beł-
chów 5:1

 manchatan Nowy Kawęczyn – 
zryw Wygoda 2:4

 Juvenia Wysokienice – Pelikan 
II Łowicz 2:3

 olimpia Jeżów – olimpia Chą-
śno 2:1

 mazovia Rawa mazowiecka – 
Victoria Bielawy 7:0

 GLKS Wołucza – Widok Skier-
niewice 4:0

 unia II Skierniewice – macovia 
maków 1:4

 olympic Słupia – Korona Wej-
sce – przełożony

 Pogoń Godzianów – pauza

1. GkS bedlno 7 18 33:9

2. orlęta cielądz 7 15 30:16

3. widok Skierniewice 6 15 23:7

4. pelikan ii łowicz 7 15 27:17

5. Mazovia rawa Mazowiecka 6 13 23:8

6. GlkS wołucza 6 13 22:7

7. zryw wygoda 7 13 26:15

8. olimpia jeżów 6 12 23:12

9. korona wejsce 6 10 23:10

10. juvenia wysokienice 6 9 13:9

11. Macovia Maków 7 9 19:28

12. pogoń bełchów 7 9 14:27

13. olimpia chąśno 7 9 15:16

14. unia ii Skierniewice 7 9 12:21

15. Manchatan nowy kawęczyn 5 6 16:9

16. olympic Słupia 5 3 5:22

17. Victoria bielawy 7 3 7:28

18. pogoń Godzianów 6 0 9:32

19. GlkS rzd żelazna 7 0 1:48

mKS Żychlin niestety przegrał sobotnie spotkanie 0:4  
podejmując u siebie ostrowię ostrowy.
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piłkarze GkS bedlno w wyniku wysokiej wygranej 7:0 nad gospodarzem spotkania 7. kolejki skierniewickiej ligi 
okręgowej – GlkS rzd żelazną, zajęli fotel lidera. 
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